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Vážení sousedé,
po roce se krůček 
po krůčku blížíme 
k největším slavnos-
tem naší obce. Zima 
nás nechala letos 
dlouho nosit teplé 
kabáty a našim oře-
šákům a meruňkám 

spálila zárodky úrody. Jaro pak přineslo 
vláhu pozvolna se nadechující přírodě, 
která jako by se pořád nemohla vyma-
nit ze spárů zimy. Věřím, že o hodech 
už zanecháme všech vzpomínek na 
dlouhou zimu i mokré jaro a budeme 
spolu zpívat o lásce, o našem telnickém 
kostelíčku, o šohajkových koních, o šla-
panském hejtmanovi nebo o našem pa-
tronu sv. Janu Křtiteli. Právě jeho svátek 
si každoročně o hodech připomínáme. 

Kromě toho, že je Jan Křtitel patro-
nem našeho kostela, a tedy i naší obce, 

je uctíván také jako patron tkalců, krej- 
čích, kožešníků, koželuhů, barvířů, se- 
dlářů, vinařů, hospodských, bednářů, 
kominíků, kovářů, tesařů, architektů, 
zedníků, kameníků, pastýřů, sedláků, 
hudebníků, tanečníků či zpěváků. Za  
patrona jej uznávají také na Maltě, v ital-
ské Florencii, v  Burgundsku, Provence 
a Amiens (Francie). Jen v České republi-
ce je Janu Křtiteli zasvěcených více než 
100 kostelů či kaplí. Po mariánských 
kostelích to zřejmě bude jeden z nejčas-
tějších patronů českých a  moravských 
svatyní. Takže hody, pouť či slavnosti 
spolu s  námi slaví velká řádka vesnic 
a měst naší země. Kéž se tedy naše krás-
né svatojánské hody stanou pro nás 
pro všechny, pro naše rodiny, přátele 
a  všechny vítané hosty chvílemi setká-
ní, přátelství a  skutečného sousedství.  
Čí só hode?

 František Kroutil, váš starosta
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 PŘEHLED JEDNÁNÍ ZASTUPITELSTVA 
OBCE V MĚSÍCI BŘEZNU A DUBNU

Zastupitelstvo obce Telnice schvaluje:
•  Obecně závaznou vyhlášku obce Tel- 

nice č. 01/2017, kterou se stanoví spo-
lečný školský obvod základní školy,

•  dohodu o vytvoření společného škol-
ského obvodu pro 2. stupeň ZŠ: Újezd 
u Brna, Žatčany a Telnice,

•  návrh rozpočtu obce Telnice na rok 
2017,

•  dokument Program rozvoje obce 
Telnice na období 2017–2022,

•  plán finančních kontrol pro rok 2017,
•  dodatek č. 1  k  sublicenční smlou-

vě č. KK02 pro výkon souhrnu práv 
duševního vlastnictví, které tvoří 
národní ochrannou známku KLAS 
KLUB AKTIVNÍCH SENIORŮ, se spol-
kem Spokojený senior – KLAS, z. s. 
(IČ: 02615037),

•  dodatek č. 1  k pojistné smlouvě 
č.  8603332081 s  pojišťovnou Koope- 
rativa (IČ: 47116617) ve věci pojištění 
úsekových radarů,

•  objednávku projektových prací 
a DSP vč. projednání s dotčenými or-
gány státní správy projektu „Telnice 
– zpomalovací polštář“ na účelové 
komunikaci v ulici Palackého u pana  
Ing. Martina Smělého (IČ: 72889934) 
za cenu 35 766 Kč bez DPH,

•  změnu parametrů vstupních dveří 
v rámci zakázky Stavební úpravy OÚ 

Telnice a související vícepráce ve výši 
37  536  Kč bez DPH – vstupní dveře 
budou provedeny z dubového dřeva,

•  na základě pozvání severočeské obce 
Telnice úhradu nákladů spojených 
s  dopravou účastníků zájezdu a  sta-
novuje výši příspěvku účastníků na 
ubytování ve výši 500 Kč/os.,

•  dohodu o  spolupráci s  Michalem 
Štauderem, Petrou Štauderovou, Vla- 
dimírem Jenišem, Marií Jenišovou 
a Tomášem Březinou vč. přílohy č. 1.,

•  realizaci plotu pro ochranu soukro-
mého majetku pana Luboše Mrkvici 
a  paní Mgr. Žanety Kynclové v  parku 
u rybníka v hodnotě 15 148 Kč vč. DPH; 
instalaci zajistí p. Luboš Mrkvica a p. Jiří 
Kyncl, kteří za realizaci tohoto opatření 
přebírají veškerou odpovědnost,

•  (na základě žádosti) dohodu o ukon-
čení smlouvy o nájmu pozemku p. č. 
1261 (447 m2) s Tomášem Maluškou 
k datu 30. 4. 2017,

•  (na základě žádosti) dodatek č.  1 ke 
smlouvě o  nájmu pozemku, kterým 
se ukončuje nájem části pozem-
ku p.  č. 991/1 (756 m2) s  Monikou 
Franklovou k datu 30. 4. 2017,

•  (na základě žádosti) dodatek ke 
smlouvě na pronájem části pozemku 
Ruslaně Křížkové; nájem se prodlužu-
je na dobu určitou do 31. 3. 2018,
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•  dohodu o narovnání ze ZD Sokolnice 

(IČ: 47904259) ve věci užívání pozem-
ku p. č. 3705 v k. ú. Telnice u Brna,

•  smlouvu o  zemědělském pachtu 
č.  201792 se ZD Sokolnice (doplně-
ní pozemku p. č. 3705 v k. ú. Telnice 
u Brna),

•  smlouvu o  právu provést stavbu 
– Telnice, ul. Draha – prodloužení 
vodovodního řadu se stavebníkem 
Uměleckou kovárnou Vytopil, s. r. o. 
(IČ: 29243271),

•  smlouvu o  poskytnutí auditorských 
služeb se společností TOP Auditing, s. 
r. o. (IČ: 45477639) na období let 2017 
a 2018,

•  návrh zápisu do obecní kroniky za 
rok 2016 předložený kronikářkou 
paní Dagmar Čechovou,

•  úkol pro Finanční výbor – projedná-
ní Zprávy o  přezkumu hospodaření 
obce Telnice za rok 2016,

•  darovací smlouvu s Oblastní charitou 
Rajhrad (IČ: 44990260) o  poskytnu-
tí finančního daru ve výši 2  000  Kč 
z rozpočtu obce Telnice,

•  pronájem obecních pozemků v  k.  ú. 
Telnice u Brna:
–  p.  č. 673 (19 m2), 674 (120 m2), 

675 (136 m2) a  části pozemku 670  
(158 m2) Vladimíru Blaženkovi a pří-
slušnou smlouvu o nájmu pozemků 
(433 m2 za 174 Kč/ročně), 

–  p.  č. 693 (67 m2), 694 (23 m2), 695 
(207 m2) Olze Čechové a příslušnou 
smlouvu o nájmu pozemku (297 m2 

za 119 Kč/ročně),
–  p. č. 837/1 (395 m2) Stanislavu Fabi- 

novi a  příslušnou smlouvu o  nájmu 
pozemku (395 m2 za 158 Kč/ročně), 

–  p.  č. 690 (47 m2), 689 (113 m2) 
Miroslavu Jirgalovi a  příslušnou 
smlouvu o nájmu pozemku (160 m2 

za 64 Kč/ročně),
–  p.  č. 842/1 (369 m2) a  844/1 (335 

m2) Karlu Jochmanovi a  příslušnou 
smlouvu o nájmu pozemku (704 m2 

za 282 Kč/ročně),
–  p. č. 645 (346 m2) Blaženě Konečné 

a  příslušnou smlouvu o  nájmu po-
zemku (346 m2 za 139 Kč/ročně),

–  p.  č. 677 (72 m2) a  678 (107 m2) 
Vladimíru Královi ml. a  příslušnou 
smlouvu o nájmu pozemku (179 m2 
za 72 Kč/ročně),

–  p.  č. 742/2 (14 m2), 742/3 (27 m2) 
a  části pozemku 742/1 (87 m2) 
Markétě Kupské a příslušnou smlou-
vu o  nájmu pozemku (128 m2 za 
52 Kč/ročně), 

–  p. č. 843/1 (305 m2) Bohumíru Lange- 
rovi a  příslušnou smlouvu o  nájmu 
pozemku (305 m2 za 122 Kč/ročně),

–  p. č. 838/1 (353 m2) Janu Mrkvicovi 
a  příslušnou smlouvu o  nájmu po-
zemku (353 m2 za 142 Kč/ročně),

–  p. č. 833/8 (161 m2) Lence Netolické 
a  příslušnou smlouvu o  nájmu po-
zemku (161 m2 za 65 Kč/ročně),

–  p.  č. 681 (63 m2), 682 (94 m2), 685 
(69 m2), 686 (95 m2) Bronislavu 
Strakatému a  příslušnou smlou-
vu o  nájmu pozemku (321 m2 za 
129 Kč/ročně), 

–  p. č. 644 (394 m2) Michalu Šnajdrovi 
a  příslušnou smlouvu o  nájmu po-
zemku (394 m2 za 158 Kč/ročně), 

–  p.  č. 324/2 (26 m2), 325/1 (100 m2) 
Jaroslavu Zapomělovi a  příslušnou 
smlouvu o nájmu pozemku (126 m2 
za 51 Kč/ročně),

–  p. č. 828 (302 m2) Renatě Zemanové 
a  příslušnou smlouvu o  nájmu po-
zemku (302 m2 za 121 Kč/ročně), 

–  p. č. 946/6 (745 m2) Ing. Ivo Bartkovi 
a paní Ing. Adéle Bartkové a přísluš-
nou smlouvu o  nájmu pozemku 
(745 m2 za 298 Kč/ročně),

–  p.  č. 1261 (447 m2) Miroslavu Při- 
krylovi ml. a  příslušnou smlou-
vu o  nájmu pozemků (447 m2 za  
179 Kč/ročně),

–  p.  č. 3109 (270 m2) Romanu Vyto- 
pilovi a příslušnou smlouvu o nájmu 
pozemku (270 m2 za 108 Kč/ročně),

–  p.  č. 987/1 (104 m2) a  847 (19 m2) 
jako vjezd do zahrady, 987/1 (29 m2), 
847 (101 m2), 833/1 (47 m2), 991/1 
(205 m2) jako zahradu Miroslavu 
Přikrylovi st. a  příslušnou smlouvu 
o  nájmu pozemku (celkem 505 m2 
za 1014 Kč/ročně).

–  p. č. 1227/2 (497 m2) Janě Finsterlové 
a  příslušnou smlouvu o  nájmu po-
zemku (497 m2 za 199 Kč/ročně),

•  prodej obecních pozemků:
–  p.  č. 1472/24 v  k.  ú. Telnice u  Brna 

o  výměře 36 m2 Janu Dudákovi za 
cenu 10  800 Kč a  příslušnou kupní 
smlouvu,

–  p.  č. 1472/25 v  k.  ú. Telnice 
u  Brna o  výměře 66 m2 Dagmaře 
Kapounové za cenu 19 800 Kč a pří-
slušnou kupní smlouvu,

–  p.  č. 1472/26 v  k.  ú. Telnice u  Brna 
o  výměře 58 m2 Iloně Kučerové, 
Ing. Petru Stoklasovi a  Jarmile Sto- 
klasové za cenu 17 400 Kč a přísluš-
nou kupní smlouvu,

–  p.  č. 1472/27 v  k. ú. Telnice u  Brna 
o  výměře 76 m2 manželům Aloisi 

a  Miluši Bartákovým a  Lence Do- 
brovolné za cenu 22  800 Kč a  pří-
slušnou kupní smlouvu,

–  p.  č. 1472/28 v  k.  ú. Telnice u  Brna 
o  výměře 90 m2 MUDr. Janě Mu- 
roňové a  MUDr. Marii Šťastné za 
cenu 27  000  Kč a  příslušnou kupní 
smlouvu,

•  na základě rozsudku Krajského soudu 
č. j. 13 Co 214/2015-239 o úhradě při-
znaných nákladů právnímu zástupci 
žalovaného ve výši 4 300 Kč – úhradu 
těchto nákladů,

•  na základě usnesení Krajského soudu 
č.j. 13 Co 214/2015 o úhradě přizna-
ných nákladů žalovanému ve výši 
47 300 Kč – úhradu těchto nákladů,

•  návrh, že se obec proti výše uvede-
nému rozsudku (ve věci koloniálu) již 
nebude odvolávat,

•  na základě Pravidel pro poskytnutí 
dotací z rozpočtu obce Telnice a do-
poručení hodnoticí komise přidělení 
dotačních prostředků (dotace typu 
A) podle seznamu níže; současně 
schvaluje znění a  uzavření připrave-
ných veřejnoprávních smluv se všemi 
uvedenými subjekty:

Žadatel/
požadovaná částka schválená částka

  TJ Sokol Telnice 
  170 000 170 000

  Orel jednota Telnice
  150 000  90 000

  ŘKF Telnice
   80 000  80 000  (investice)

  Telnické sluníčko
  12 000 12 000
  Myslivecký spolek Telnice
  20 000 20 000 

CELKEM za rok 2017  372 000 Kč

Zastupitelstvo obce Telnice  
bere na vědomí:
•  odpověď MUDr. Ivety Svobodové, 

dětské lékařky ze Šlapanic, na žádost 
obce Telnice o obsazení ordinace dět-
ského lékaře v Telnici,

•  sdělení SŽDC, s. o., o zahájení přípra-
vy rekonstrukce železničního osobní-
ho nádraží Sokolnice-Telnice,

•  informaci starosty obce o  dodateč-
ném plnění ve výši 17 855 Kč ze strany 
pojišťovny Allianz – pojistná událost 
č. 6016004122 – výměna informační-
ho radaru na ulici Draha,

•  informaci starosty obce o  svolá-
ní schůzky starostů obcí na trase  
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INFORMACE Z JEDNÁNÍ ZASTUPITELSTVA OBCE TELNICE

SITUACE S DĚTSKÝM LÉKAŘEM

  DRUHÝ WORKSHOP  
AUDITU FAMILY  
FRIENDLY COMMUNITY

Jistě si čtenáři všimli, že v  tomto 
vydání Telnického zpravodaje jsou 
poměrně rozsáhlé informace z  jed-
nání zastupitelstva obce Telnice. 
V této rubrice vždy zveřejňujeme vy-
brané informace, které vedení obce 
považuje za podstatné. Pro tento 
postup je několik důvodů: jednak 
způsob zveřejňování informací se 

řídí zákonem o  ochraně osobních 
údajů (101/2000 Sb.) a jednak rozsah 
informací čerpaný ze zápisů zastu-
pitelstva obce je skutečně velmi ob-
sáhlý (např. zápis z  jednání 29. břez-
na 2017 je dvacetistránkový). Proto 
je nutné vytvořit rozumný výběr. 
Některé kauzy či případy se snažíme 
rozebírat mezi zprávami z  obecního 

úřadu. Pokud si občané obce žádají 
podrobnější informace k  některým 
jednáním, mohou se s  důvěrou ob-
rátit na náš obecní úřad, kde jim po-
dle zákona o  obcích (128/2000 Sb.)  
budou poskytnuty žádané informace 
(v rozsahu a  způsobem, který zákon 
umožňuje). Děkujeme za pocho- 
pení.  FK

Jak jsme vás informovali v  minulém 
vydání Telnického zpravodaje, ordina-
ce MUDr. Jaroslava Utěšeného, CSc., 
již v Telnici neordinuje. Na četné dota-
zy rodičů, jaké jsou další možnosti pro 
rodiče, kteří nechtějí jezdit do Sokolnic, 
uvádíme:

Další nejbližší ordinace dětského lé-
kaře je v  Újezdě u  Brna, kde ordinuje 

MUDr. Martina Jonasová. Před několika 
lety byla paní doktorka Jonasová oslo-
vena, zda by nemohla do Telnice také 
dojíždět v  pravidelném režimu, avšak 
z  důvodu jejího velkého pracovního 
vytížení nebylo možné žádosti obce 
vyhovět.

Někteří rodiče oslovili obecní 
úřad dotazem ke spolupráci s  paní  

MUDr. Ivetou Svobodovou, dětskou 
lékařkou ve Šlapanicích. S  paní dok-
torkou Svobodovou jsme již dříve také 
jednali, tentokrát jsme ji znovu oslo-
vili a  uvádíme její odpověď: „Vážím 
si velmi, že se na mě obracíte s  ta- 
kovou důvěrou a  vnímám palčivou 
potřebu dětského lékaře ve Vaší obci. 
Jsme bohužel poměrně zavaleni  

Ve čtvrtek 4. května 2017 se v Telnici 
konal druhý workshop k auditu Family 
Friendly Community, který byl tzv. 
plánovací. Jeho cílem bylo vytvoření 
souhrnu stávajících a nových prorodin-
ných opatření, které budou předloženy 
zastupitelstvu obce Telnice k projedná-
ní a ke schválení. 

Druhého workshopu se zúčastni-
lo celkem 12 osob. Přivítali jsme mezi 
sebou paní Šebelovou, která je naší 
poradkyní pro audit Family Friendly 
Community. Po zahájení schůzky a při-
vítání všech přítomných jsme se pus-
tili do práce. Podkladem pro vytvoření 
plánu nových či zachování stávajících 

prorodinných opatření v  jednotlivých 
životních fázích nám byly  výsledky 
z  dotazníkového šetření, obrázky dětí 
a  náměty, které členové projektové 
skupiny získávali komunikací s občany, 
např. při samotném dotazníkovém šet-
ření nebo na akci Čaj o páté. 

Věříme, že navrhovaná opatření 
povedou ke spokojenosti a  zlepšení 
podmínek v  těch životních fázích, ve 
kterých budou zavedena. Navrhovaný 
Plán opatření bude zastupitelstvo 
obce Telnice projednávat na nejbližším 
zasedání.

V  rámci projektu auditu Family 
Friendly Community proběhla také 

Soutěž dobrých nápadů, která byla ur-
čena dětem. Zúčastnit se mohly všech-
ny telnické děti. Nejmenší děti mohly 
svoje nápady a přání vyjádřit kresbou, 
starší mohli napsat dopis zastupite-
lům obce na téma „Co se mi v Telnici 
líbí a co bych si zde ještě přál“. Všechny 
děti, které se do soutěže zapojily, do-
staly sladkou odměnu. Některé námě-
ty jsou velmi zajímavé a  jistě budou 
stát za zamyšlení.  Některé z  dětských 
obrázků si můžete prohlédnout na ba-
revné obálce tohoto vydání Telnického 
zpravodaje.

Pavla Chovancová, 
místostarostka obce

II/380 Telnice–Hodonín v  zájmu 
omezení transitní kamionové do- 
pravy,

•  informaci starosty obce o  technic- 
kém stavu stožárů VO na Lesné 
a  chystané údržbě formou nového 
nátěru,

•  informaci starosty obce o kácení tří 
nebezpečných stromů na pozemku 
Českých drah a o chystaném úklidu 
černé skládky podél nákladové plo-
chy u nádraží v režii ČD,

•  studii proveditelnosti vypracovanou 
společností EMPESORT, s. r. o. – kame-

rový systém na veřejném prostran-
ství,

•  návrh pana Vojtěcha Konečného na 
změnu záměru obce,

•  informaci místostarostky obce o  pří- 
pravě auditu Family Friendly Com- 
munity v Telnici,

•  informaci o zahájení stavby nazvané 
„Stavební úpravy OÚ Telnice“ a výzvu 
zastupitelům i veřejnosti k maximální 
obezřetnosti při pohybu na obecním 
úřadě v Telnici,

•  zprávu o  přezkumu hospodaření 
obce Telnice za rok 2016,

•  sdělení Státního pozemkového úřa-
du o zamítnuté žádosti obce Telnice 
o  bezúplatný převod pozemků  
p. č. 839/2, 840/2, 841/2, 842/2, 843/3 
v k. ú. Telnice u Brna,

•  informaci starosty obce o stavu výbě-
ru místních poplatků za rok 2017.

Zastupitelstvo obce Telnice děkuje 
•  paní Monice Součkové a  vyslovuje 

pochvalu za vynikající reprezentaci 
obce v soutěži Dortiáda hokejového 
klubu HC Kometa Brno.

František Kroutil, starosta obce
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prací a  není reálné ještě k  tomu do-
jíždět do další ordinace. Nicméně 
telnické děti přijímáme bez vý-
hrad, i  když máme časovou kapa-
citu ordinačních hodin zcela napl-
něnou a  pokládáme to alespoň za 
malý vstřícný krok pro Vás a  Vaše  
občany.“

Každý rodič má právo volby lékaře. 
Vzhledem k  velikosti naší obce (po-
tenciálnímu počtu pacientů) a  sou-
časné politice státu a  zdravotních 
pojišťoven v  oblasti pokrývání území 
lékařskou péčí si bohužel naše obec 
nemůže dovolit jiné řešení. Pokud 
se nenajde dětský lékař, který bude 

ochoten do Telnice dobrovolně do-
jíždět, prakticky neexistuje jiná mož-
nost, než odkázat rodiče na lékaře, 
kteří ordinují v sousedních či blízkých 
obcích/městech. Děkujeme za po-
chopení a  věříme, že si svého lékaře  
rodiče dobře vyberou.

Vedení obce Telnice 

UŽ ZASE OBJÍŽĎKY

PARK V NÁDRAŽNÍ ČTVRTI? 

Nikoho asi nenechá chladným to, 
když se mu kolem oken začne valit větší 
množství dopravy, než na jaké si už musel 
zvyknout. Když se opravuje silnice nebo 
něco podobného v její blízkosti, dochá-
zí k dopravním omezením v širším okolí. 
Nemůžeme s tím mnoho nadělat. Často 
je Telnice místem akutně probíhající ob-
jížďky (kolaps na dálnici D2), někdy i té 
řádně naplánované. V  dubnu a květnu 
se opravovaly Sokolnice, Telnice muse-
la přijmout tíhu „objízdného břemena“. 
Někteří se domnívají, že jsme mohli být 
tvrdší a objížďku prostě odmítnout. Tak 
tedy posuďte sami, co se píše v  odů-
vodnění Rozhodnutí, které v  této věci 
vydal Městský úřad Šlapanice: „Přestože 
obec Žatčany a  obec Telnice nevydaly 
souhlas s  objízdnou trasou, správní or-
gán má za to, že byly splněny zákonem 

stanovené podmínky, neboť v  souladu 
s ust. § 24 odst. 2 zákona o pozemních 
komunikacích byla žádost projednána 
s obcemi, na jejichž zastavěném území 
má být uzavírka povolena nebo naříze-
na objížďka. Byly tedy splněny všechny 
zákonem stanovené podmínky.“ Naše 
důvody k  nesouhlasu byly jasné: roz-
bitá silnice v  ulici Palackého. Bylo však 
zřejmé, že nám to nebude nic platné, 
požadovali jsme tedy snížení max. po-
volené rychlosti na 30 km/h, a  to kvůli 
tomu, že se v  objízdné trase nachází 
Mateřská škola (a přechod pro chod-
ce) a  dětské hřiště. Dosáhli jsme tedy 
snížení rychlosti (alespoň ve směru ob-
jížďky) a rychlého zazáplatování komu-
nikace, což nebylo otázkou jen jednoho 
dopisu, ale i  vyjednávání s  dotčenými  
institucemi. 

Objížďkám však není konec. Je možné, 
že ještě v letošním roce dojde k uzavře-
ní obce Moutnice ve věci rekonstrukce 
průtahu touto obcí, je pravděpodobné, 
že se to dopravně dotkne i naší obce. Je 
možné, že také dojde k  zásadní opra-
vě silnice mezi Žatčanami a  Újezdem 
u Brna. V příštím roce může být na řadě 
pro změnu naše obec. Uvidíme.  FK

S  mnohými se o  tom bavíme už ně-
kolik let. Na obecních pozemcích p.  č. 
1281, 1282/4, 1282/6 v  k.  ú. Telnice 
u  Brna svého času rostly jen náleto-
vé dřeviny, někteří sousedé si z  těchto 
pozemků dělali černou skládku, 
jiní tam tiše pěstovali ovoc-
né stromy, další tu nerušeně 
venčili psy, občas tu i trochu 
víc hořelo, to když se vypalo-
vání trávy dobře neohlí-
dalo. Dříve se na těch-
to pozemcích vedle 
železniční trati (mezi 
bývalými vojenskými 
bytovkami a tratí) hos-
podařilo. To už je ale histo-
rie, kterou odvál čas. 

Obec Telnice před třemi lety při-
pravila projekt na nový park. Idea žá-
dosti o  dotaci však nezískala podporu 
zastupitelstva, takže se park nakonec 
nerealizoval; je to škoda, byly jiné pri-
ority. Park, který měl poskytovat klid-
nou oázu v rušném světě naší vesnice, 
kde kromě vlastní zahrádky nenajdete 

mnoho míst ke klidnému odpočinku. 
Ano, byl to projekt za miliony korun. 
I s dotační podporou by jistě obec stál 
spoustu peněz a starostí.

Tento pozemek už ale vypadal velmi 
nedobře a  prakticky se nedal 

udržovat, a tak jsme se pus-
tili do díla. Nejdřív jsme 
pozemek vyčistili, ručně 

a  pak i  strojově. Vytrhali 
jsme náletové dřeviny, 
všelijaké trnité křoviny, 
škaredou trávu. Oheň 

spálil veškerou vzpomín-
ku na desetiletí bez řádné 

péče, která si tato krásná 
půda zažila. Půda si za ta léta „odpoči-

nula“. Zasadili jsme zde 25 sloupovi-
tých dubů, 33 letních dubů a pone-

chali zde dříve vysazené okrasné stro-
my a větší ořešáky. V úpravách budeme 
postupně pokračovat dál. Pomalu a po-
stupně tak třeba vytvoříme onen park, 
který někdy přinese klid všem, kdo ho 
v  této oblasti hledají a  potřebují. Místo 
pro setkání. Místo pro seznámení. Místo 

pro budování nebo udržování kamarád-
ství, přátelství. Místo pro seniory, místo 
pro rodiny, místo pro děti, místo pro ka-
ždého.

Pokud chcete přiložit ruku k  dílu, 
ozvěte se – domluvíme se. Můžeme sem 
zasadit i  váš strom. Můžete mít radost 
tak jako my z dobrého díla. Z podílu na 
budoucích hodnotách. Možná vás třeba 
bude inspirovat tento krátký příběh:

Jeden člověk viděl starého muže sázet 
strom.

„To jsi tak pošetilý, že si myslíš, že se  
ještě dočkáš plodů?“, smál se mu. 

Starý muž odpověděl: „Když jsem přišel 
na svět, pil jsem vodu ze studny, kterou 
jsem nevykopal, jedl jsem ovoce ze stro-
mu, který jsem nesázel. Užívám něčeho, 
na čem jsem nepracoval. Nechci být dluž-
níkem těch, kdo přijdou po mně. My lidé 
můžeme přežívat jen tak, že si přes hrani-
ce času podáváme ruce.“

Těším se na budoucí setkání s  vámi 
třeba v  tomto  parku. Možná tehdy, až 
budeme někteří vousatí víc, než jsme 
dnes. FK
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KOLONIÁL

KONTROLA NÁHRADNÍ VÝSADBY STROMŮ

Tato kapitola se uzavřela. Kauza ko-
loniál hýbala dědinou. Nenaplněné 
referendum. Soudní spor. Rozsudek. 
Zamítnutí. Odvolání. Rozsudek. Za- 
mítnutí. Po konzultaci s  právním zá-
stupcem obce navrhnul starosta obce 
dále již nepokračovat v  soudním sporu 
o  přiznání vlastnictví této budovy obci 
a  zastupitelé jednomyslně souhlasili 
s  ukončením sporu. Mnohé již bylo vy-
řčeno, krajský soud vyprecizoval rozsu-
dek a  odůvodnění natolik, že dovolání 

k  Nejvyššímu soudu by již mělo malou 
šanci na úspěch. Tato problematika má 
dvě roviny: morální a právní. V té právní 
se soudy obce nezastaly, resp. nepotvr-
dily vlastnické právo dříve obecního ma-
jetku. Byť soud konstatoval neplatnost 
kupní smlouvy, tato byla koncipována 
tak, že podle soudů byl kupující v dob-
ré víře, že smlouva je platná. Dobrá víra 
a  následná nečinnost obce způsobily 
vydržení vlastnického práva a neúspěch 
naší žaloby. V  rovině morální se nic od 

původního záměru, proč byl soudní spor 
vyvolán, nezměnilo. Kupní smlouva byla 
neplatná. Obec se však soudní ochrany 
měla domáhat dřív. Pozdě bycha honit. 
Nezbývá nám nic jiného, než se s  tím 
smířit. Pachuť zůstává. Každý z účastníků 
celé kauzy ví své, každý má své svědomí 
a srovnává se s tím, co se tehdy odehrá-
lo, po svém. Tato vesnice má však paměť 
a  své „děti“ dobře zná. Dobře ví, čeho 
jsou schopny. Kéž na to dlouho nezapo-
mene. František Kroutil, starosta obce

V jarních měsících letošního roku pro-
vedl obecní úřad kontrolu nařízené ná-
hradní výsadby stromů v katastru Telnice 
u Brna. Náhradní výsadba je vždy naříze-
na ve chvíli, kdy obec vydává rozhodnu-
tí o  kácení rostoucích dřevin mimo les. 
V  posledních šesti letech bylo vydáno 
celkem 29 rozhodnutí, nařízena byla ná-
hradní výsadba 192 stromů. 

Při provedené kontrole bylo zjiště-
no, že formou náhradní výsadby bylo 
zasazeno celkem 231 stromů (ať už 
okrasných, či ovocných). Dále bylo také 
zjištěno, že podle rozhodnutí nebylo 
vysazeno celkem 46 stromů. Na základě 
dohody budou některé stromy dodateč-
ně vysazeny v  souladu s  jednotlivými 
rozhodnutími obecního úřadu do konce 
letošního roku. V  odůvodněných přípa-
dech, kde náhradní výsadbu není mož-
né provést na pozemcích žadatele, bude 
provedena obcí Telnice na pozemcích 
v  nádražní čtvrti podél železniční trati. 
Tuto výsadbu však tito žadatelé finančně 
podpoří souhrnnou částkou 16 900 Kč,  
která s  nimi byla projednána a  která již 
byla složena na pokladně obecního úřa-

du.  Děkujeme všem za spolupráci při 
provádění kontroly i  při uskutečňování 
všech nápravných opatření.

P. S. Možná vám to přijde divné, že bylo 
nařízeno vysadit 192 stromů, ale ve sku-

tečnosti jsme zjistili, že bylo vysazeno 231 
stromů – faktem je to, že mnozí lidé vysa-
dili více stromů, než jim bylo z rozhodnutí 
obecního úřadu nařízeno. Za tento pří-
stup děkujeme. Marta Klanicová

ZPRÁVY Z OBECNÍHO ÚŘADU
ZAMĚSTNANCI  
OBECNÍHO ÚŘADU

V jarních měsících se obvykle stabili-
zuje složení zaměstnanců na obecním 
úřadě. Podstatné je vždy to, kolik za-
městnanců je možné si vzít z  podpory 
Úřadu práce ČR. Pro letošní rok se po-
dařilo vyjednat alespoň čtyři pozice, 
přičemž oproti minulým rokům se jed-
ná o  snížení o  1–2 zaměstnance. Tato 
situace je způsobena aktuálním stavem 
na trhu práce: pracovní úřad si je vě-
dom velmi nízké míry nezaměstnanosti, 
a tak omezuje prostředky směřované na 

Jméno zaměstnance Typ zaměstnance Druh činnosti
Ivana Floriánová kmenový zaměstnanec účetní a veřejná správa
Marcela Drápalová kmenový zaměstnanec veřejná správa (úřednice)
Marta Klanicová kmenový zaměstnanec administrativa*
Ilona Stoklasová kmenový zaměstnanec administrativa – účetnictví*
Pavel Polášek kmenový zaměstnanec pracovní četa
Bartoloměj Sklenář kmenový zaměstnanec pracovní četa
Marie Demková kmenový zaměstnanec pracovní četa*
Oldřiška Kozderová kmenový zaměstnanec pracovní četa
Martina Burková veřejně prospěšné práce
Václav Burda veřejně prospěšné práce
Jiří Večeřa veřejně prospěšné práce
Božena Sklenářová veřejně prospěšné práce

* částečný úvazek
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veřejně prospěšné práce. Mezi kmeno-
vé zaměstnance byla z  tohoto důvodu 
přijata paní Oldřiška Kozderová. Na čás-
tečný úvazek a dobu určitou nastoupi-
ly jako administrativní výpomoc paní 
Marta Klanicová a Ilona Kučerová. V této 
souvislosti byl zastupitelstvem obce 
schválen nový organizační řád obecní-
ho úřadu. Aktuální přehled zaměstnan-
ců uvádíme v tabulce. 

SCHŮZKA STAROSTŮ OBCÍ  
NA TRASE SILNICE II/380

Ve středu 19. dubna 2017 se v telnic-
ké restauraci U Laštůvků setkali staros-
tové obcí, jejímiž zastavěnými částmi 
prochází silnice II/380 (Brno–Hodonín). 
Setkání, které pořádal Dobrovolný sva-
zek obcí Region Cezava, se neslo v du-
chu hledání řešení neutěšeného stavu 
zatížení transitní nákladní dopravou 
v  těchto obcích: Telnice, Moutnice, 
Těšany, Kašnice, Krumvíř, Terezín, Čejč 
a  Mutěnice. Spolu se zástupci krajské-
ho úřadu JMK a  projektanta doprav-
ních staveb z VUT Brno vedli starostové 
věcnou diskusi nad způsoby, jimiž by 
mohlo dojít k omezení pohybu těžkých 
nákladních vozidel, které tímto úsekem 
pouze projíždějí. Přitom by k  průjezdu 
mohla vozidla použít například dálni-
ci D2, kde je ovšem vybíráno mýtné. 
Ve spolupráci s  odborníky nyní budou 
analyzovány výsledky sčítání dopravy 
a také konzultovány případné možnosti 
dalšího společného postupu. Děkujeme 
všem, kteří se této pracovní porady zú-
častnili.

VALNÁ HROMADA O. P. S.  
MOHYLA MÍRU – AUSTERLITZ 

V telnické restauraci U Laštůvků se ve 
čtvrtek 11. května 2017 odehrála valná 
hromada obecně prospěšné společnos-
ti Mohyla míru – Austerlitz, ve které je 
naše obec jedním ze zakladatelů, telnic-
ký starosta je pak členem správní rady. 
Hlavním tématem byla změna zakláda-
cí smlouvy společnosti, přičemž si spo-

telstvo obce navýšení vyrovnaného roz-
počtu na částku 19  230  000 Kč. V  této 
souvislosti upozorňujeme občany na to, 
že na úřední desce, resp. internetových 
stránkách obce je možné sledovat vý-
voj průběžných úprav rozpočtu formou 
schválených rozpočtových opatření za-
stupitelstvem obce.

PROGRAM ROZVOJE OBCE  
TELNICE NA OBDOBÍ 2017–2022

Program rozvoje obce Telnice se 
připravoval více než rok a  byl vyvě-
šen na internetových stránkách obce 
k  připomínkování obyvatel. Vychází 
také z  dotazníkové akce, jejíž výsledky 
byly před více než rokem prezentová-
ny v  Telnickém zpravodaji. S  drobný-
mi úpravami zastupitelů byl program 
schválen zastupitelstvem obce. Je mož-
né si jej prohlédnout na www.telnice.cz 
a byl také registrován ve státním systé-
mu určenému pro evidenci těchto roz-
vojových dokumentů obcí.

NOVELA ŠKOLSKÉHO ZÁKONA
Na základě novely školského zákona 

(školský zákon č. 561/2004 Sb.) je naše 
obec povinna zajistit formou dohody 
s  některou z  jiných obcí a  následně 
vydanou obecně závaznou vyhláškou 
kompletní základní školní docházku 
dětem s trvalým bydlištěm v naší obci. 
Tato povinnost se však v našem přípa-
dě netýká mateřské školy (obec zřizuje 
vlastní mateřskou školu primárně pro 
telnické děti) a  prvního stupně zá-
kladní školy (obec zřizuje první stupeň 
ZŠ). Naopak se tento nový stav týká 
druhého stupně ZŠ. Dohodou mezi 
městem Újezd u  Brna (zřizovatel tam-
ní základní školy) a  obcemi Žatčany 
a Telnice a  následně vydanou obecně 
závaznou vyhláškou je pro telnické 
děti určena právě újezdská základní 
škola jako místo školského obvodu, 
kam telnické děti „spadají“. Novela 
školského zákona samozřejmě nikomu 
nenařizuje, aby děti šly povinně studo-
vat do Újezda u  Brna, avšak pokud se 
nerozhodnou pro jinou školu (jinou ZŠ 
či osmileté gymnázium), je právě tato 
určena pro jejich studium druhého  
stupně ZŠ.

V TELNICI NA OBECNÍM ÚŘADĚ 
VISELA TIBETSKÁ VLAJKA 

Dne 10. března 2017 byla v  rámci 
kampaně „Vlajka pro Tibet“ na obecním 
úřadě vyvěšena tibetská vlajka (ta byla 
pro tento účel obci zapůjčena). Naše 

lečnost bude muset vybrat vhodného 
kandidáta na pozici ředitele – tak tomu 
velí aktuální legislativa, které je třeba 
přizpůsobit status i provoz společnosti. 
Řeč přišla i na budoucí společné projek-
ty (ozelenění Prateckého kopce, taneční 
soutěž, webové stránky, pietní aktivity, 
společná propagace, letní akce pro děti 
a  další). Restaurace U  Laštůvků neby-
la vybrána náhodou: právě toto místo 
v době bitvy tří císařů sloužilo jako laza-
ret pro raněné vojáky.

INVENTARIZACE  
OBECNÍCH POZEMKŮ

Od konce loňského roku probíhá ak-
tivní inventarizace obecních pozemků. 
Doposud byly již uzavřeny nové nájemní 
smlouvy s  novými či stávajícími nájem-
níky. V  určitých odůvodnitelných přípa-
dech se zastupitelstvo obce rozhodlo 
pozemky žadatelům odprodat, v  těch-
to situacích se vždy pro stanovení ceny 
využívá znaleckého posudku na cenu 
obvyklou, žadatelé jsou povinni uhradit 
veškeré náklady spojené s  touto admi-
nistrativou: geometrický plán, znalecký 
posudek, právní služby, návrh na vklad 
do katastru nemovitostí. Mnohdy se 
stává, že tyto náklady nakonec převy-
šují cenu samotného pozemku. Ovšem 
s touto skutečností jsou všichni předem 
seznámeni. V souvislosti s touto proble-
matikou je také na zaměstnance obec-
ního úřadu i starostu obce kladena vyšší 
administrativní zátěž. V každém řešeném 
případě se jedná o vstřícný krok ze strany 
obce, žádný právní nárok na to, aby obec 
prodala požadované pozemky, neexis-
tuje. Rozhodným orgánem v  této věci 
je obecní zastupitelstvo. Totéž platí i  u 
nájemních vztahů, které se také neobe-
jdou bez schválení zastupitelstva obce. 
Proces pronájmu i  prodeje pozemku je 
delší, než by se dalo očekávat: kromě 
všech nezbytných úředních dokumen-
tů je třeba, aby v  obou případech visel 
záměr na pronájem/prodej pozemku na 
úřední desce po dobu 15 dnů. Pokud by 
nebyla splněna tato podmínka, byla by 
nájemní/kupní smlouva od počátku ne-
platná. Děkujeme všem za pochopení. 
I z těchto důvodů proto proces inventari-
zace bude zcela jistě trvat ještě minimál-
ně jeden kalendářní rok. 

ZMĚNA V OBECNÍM ROZPOČTU 
PRO ROK 2017

V souvislosti s legislativními změnami 
a také administrativní úpravou rozpoč-
tu obce pro rok 2017 schválilo zastupi-
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obec je jednou z  více než 500 měst 
a  obcí České republiky, které se k  této 
kampani připojily (viz www.tibinfo.cz).

O BUDOUCNOSTI  
POŠTOVNÍ POBOČKY V TELNICI

Rádi bychom vám podali aktuální 
zprávu o  stavu jednání mezi Českou 
poštou a  zastupitelstvem obce, ale 
bohužel uzávěrka zpravodaje je neú-
prosná a  tato informace se s  výsled-
kem projednání (1. června 2017) už 
časově nemohla potkat. Tuto informaci 
tedy pravděpodobně získáte na www.
telnice.cz anebo až v  příštím vydání 
Telnického zpravodaje. Děkujeme za 
pochopení.

STAV VÝBĚRU POPLATKŮ  
ZA DOMOVNÍ ODPAD A PSY

Stav výběru poplatků za domovní 
odpad a  psy v  roce 2017 lze v  měsí-
ci květnu (k 19. 5. 2017) považovat za 
velmi dobrý, nakonec posuďte sami: 
z předepsaných 816 375 Kč se vybralo 
769 959 Kč (tedy necelých 95 %) v pří-
padě poplatku za odpad. U  poplatku 
za psy byl výsledek výběru ještě pozi-
tivnější: z předepsaných 19 826 Kč jsme 
vybrali již 19  746 Kč, tedy výborných 
99,6  %. Poděkování zaslouží všichni 
pracovníci obecního úřadu, kteří se na 
tomto velmi dobrém výsledku podíleli. 
Větší výběr poplatků v prvním kole zna-
mená pro obecní úřad výrazně méně 
práce při dalším vymáhání, kterému se 
ale neplatiči bohužel (pro ně i pro úřad) 
nevyhnou. Jen pro srovnání: statutární 
město Brno mělo v měsíci květnu 2017 
vybráno pouze 50 % poplatků za do-
movní odpad.

OPRAVY DĚTSKÝCH HŘIŠŤ 
Nic nevydrží věčně. A  naše dětská 

hřiště už vůbec ne. A tak nám nezbývá 
nic jiného, než se pustit do jejich oprav 
a údržby. V průběhu jarních měsíců pro-
bíhají průběžné opravy všech dětských 
hřišť v obci, ať už jde o opravy některých 
herních prvků, oplocení, pískovišť, ale 
třeba i odpadkových košů nebo cedulí. 
V případě prvků od společnosti Tomovy 
parky (akátové prvky) jde také o  vy-
broušení a nové nátěry. Na všechny tyto 
nedostatky upozornila každoroční kon-
trola, kterou si obec na svá dětská hřiště 
sama volá. Práci provádějí zaměstnanci 
obce Telnice ve spolupráci s pracovníky 
obecně prospěšných prací. Děkujeme 
všem návštěvníkům dětských hřišť za 
pochopení.

chodník. Na základě žádostí rodičů byl 
také opraven nájezd ze silnice. Kromě 
těchto úprav se chystali zaměstnanci 
doplnit na oba vchody branky, které 
bude možné použít v případě, že se zde 
budou pohybovat děti ze školky, nebo 
budou rodiče potřebovat uzavřít tento 
prostor kvůli bezpečnosti dětí.

FARNOST ZAHÁJILA OPRAVU 
FASÁDY KOSTELNÍ VĚŽE 

Telnická farnost zahájila v  měsíci 
květnu opravu fasády na věži kostela 
sv. Jana Křtitele. Oprava bude provede-
na dodavatelskou cestou. Financování 
této opravy bude prováděno z  dotace 
Jihomoravského kraje, ze sbírek farníků 
a  z  finančního daru obce Telnice, kte-
rá na opravu této telnické dominanty 
přispěla mimořádným darem ve výši 
100 000 korun.

PROPADENÉ PARKOVIŠTĚ  
U JAMAJKY 

U bytového domu „Jamajka“ na 
Palackého ulici se propadl asi metr 
čtvereční parkoviště o  půl metru do 
země. Důvodem byla asi dříve zasypa-
ná studna, v  níž si nasypaná hlína po 
letech „sedla“. Zedník Zdeněk Špánek 
ve spolupráci s  obecními zaměstnan-

ci a  technikou firmy SEVUD Sekanina 
provedli opravu tohoto nebezpečného 
místa, takže nyní je již možné zde znovu 
parkovat.

OPRAVA ZÁBRADLÍ
V  jarních měsících se u  chodníku na 

Bentel objevilo na zemi zničené zábrad-
lí, které zřejmě projíždějící vozidlo srazi-
lo do přilehlého příkopu. Díky spoluprá-
ci s kovářem Ivo Lorenzem byla na místě 
provedena výměna za nové, které na-
hradilo původní rozbité zábradlí a které 
bude lépe chránit chodce před pádem 
z chodníku do poměrně hlubokého pří-
kopu. Děkujeme panu kováři za pomoc.

PŘEDLÁŽDĚNÝ CHODNÍK  
V PARČÍKU NA PALACKÉHO ULICI 

V parčíku na Palackého ulici byl zed-
níkem Zdeňkem Špánkem ve spoluprá-
ci s  obecními zaměstnanci předlážděn 

OPRAVA SLOUPKŮ  
NA MASARYKOVĚ NÁMĚSTÍ 

Zedník Zdeněk Špánek ve spolupráci 
s  obecními zaměstnanci provedl opra-
vu sloupků na Masarykově náměstí, kte-
ré byly poškozeny při dopravní nehodě 
v závěru loňského roku. Kromě zednic-
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kých prací bylo nutné opravit i poškoze-
nou elektroinstalaci, jelikož v pergolách 
je vedeno i  veřejné osvětlení. Při této 
příležitosti byly sloupky odsunuty dále 
od dlážděného vjezdu do obecního 
dvora tak, aby touto cestou mohla při-
jíždět i technika s širším podvozkem.

NOVÝ SLOUPEK  
PROTI VJEZDU VOZIDEL 

Dlouho nevydržela nová odstavná 
plocha, která má sloužit k odkládání po-
pelnic při svozu komunálního odpadu 
občanům ulice Draha. V  jarních měsí-
cích bylo zjištěno, že na toto místo vjela 
těžká nákladní technika a projela veliké 

servisního vozu VAS Židlochovice, který 
zde pravidelně provádí údržbu kanali-
začních čerpadel. Děkujeme všem ob-
čanům nádražní čtvrti, že se snaží spolu 
s námi okolo popelnic a kontejnerů udr-
žovat pořádek.

VÝMĚNA OKEN  
V BUDOVĚ OBECNÍHO ÚŘADU 

V průběhu měsíce dubna došlo k vý-
měně dveří a deseti oken v budově OÚ 
Telnice. Dvě okna byla vyměněna smě-
rem do ulice na poště, další v  Šatlavě, 
v  hasičce, chodbách a  archivu. Jsou to 
poslední okna, která nebyla v  budově 
OÚ doposud vyměněna. Realizaci pro-

Z podnětu obce Telnice, která si ne-
chala zkontrolovat vzrostlé stromy 
v  naší obci, došlo k  totální asanaci 
(vykácení) dvou jasanů a  jedné lípy 
v  nádražní čtvrti. O  provedení prací 
i  úklid se postarala dodavatelská firma 
Českých drah, na jejíchž pozemcích se 
stromy nacházely. Současně také do-
šlo k bezpečnostnímu ořezu na dalších 
dvou označených stromech. O  tom, 
v  jakém stavu stromy byly, se můžete 
přesvědčit sami na fotografii zbylého 
pařezu. Děkujeme společnosti České 
dráhy (Regionální správě majetku) za 
provedení nezbytných bezpečnostních 
opatření.

PŘEDLÁŽDĚNÍ CHODNÍKU  
V ULICI HLINÍKY

V  jarních měsících pokračovaly prá-
ce na předlažďování chodníku v  ulici 
Hliníky a  položení zatravňovacích blo-
ků. Práce byly nejprve projednány s jed-
notlivými občany a  také na zastupitel-
stvu obce. Realizaci dlaždičských prací 
se ujal zedník Zdeněk Špánek ve spolu-
práci s obecními zaměstnanci. Samotné 
dokončení těchto prací by jistě mohlo 
být rychlejší, bohužel však bylo na jaře 
často narušováno mrazivým či dešti-
vým počasím a chvílemi i potřebou do-
končení některých drobnějších prací, 
které jsme nestihli před zimou dokon-
čit. Děkujeme za pochopení. 

ROZŠÍŘENÍ PLOCHY SBĚRNÉHO 
MÍSTA NA HLINÍKÁCH

Množství veřejných kontejnerů a po-
pelnic pro občany se prakticky pořád 
zvyšuje. Na sběrném místě na Hliníkách 
však již nestačila dosavadní vydláždě-
ná plocha a  krycí paravany, takže mu-
selo dojít k jejich rozšíření, což provedl 
zedník Zdeněk Špánek ve spolupráci 
s  obecními zaměstnanci. Situace na 
tomto místě je poměrně tísnivá: mu-
síme respektovat prostor pro přístup 

koleje, takže byla znehodnocena část 
provedených prací. Z  tohoto důvodu 
bylo rozhodnuto, že kromě opravy dlaž-
by, bude na toto místo umístěn pevný 
středový sloupek, který znemožní vjezd 
jakéhokoliv vozidla. Děkujeme všem za 
pochopení – už bychom to znovu opra-
vovat nechtěli.

V NÁDRAŽNÍ ČTVRTI DOŠLO 
K VYKÁCENÍ TŘÍ STROMŮ 

vedla společnost NKS Okna, s. r. o., která 
zvítězila s  nejnižší cenou v  poptávko-
vém řízení obce Telnice. Výměna oken 
jednak přispěje k úsporám v nákladech 
za teplo, ale je především předvojem 
zateplení celé budovy OÚ Telnice, ke 
kterému dojde v  letních a  podzimních 
měsících.

STUDNA NA OBECNÍM DVOŘE 
BYLA ZACHRÁNĚNA 

Při stavbě nového výtahu na obecním 
dvoře byla odkryta stará studna, kterou 
obecní úřad používá především k zalé-
vání zeleně na našem katastru. V  sou-
vislosti se stavbou výtahu se očekáva-
lo, že bude nezbytné studnu zasypat. 
Vzhledem ke zjištěné poloze, která není 
v konfliktu se statikou stavby (studna je 
umístěna pod obvodovou zdí budovy), 
bylo rozhodnuto, že k  zásypu studny 
nedojde a  obec si vybuduje nový pří-
stup do studny zevnitř budovy úřadu.
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JIHOMORAVSKÝ KRAJ  
NEPODPOŘIL INSTALACI  
VÝTAHU NA OÚ 

Obec Telnice podala v  jarních měsí-
cích žádost o  dotaci na bezbariérové 
úpravy v budově obecního úřadu (výtah 

na přechodech pro chodce a předvídat 
možná rizika, aby nedocházelo k ohro-
žení jejich zdraví či životů. O spolupráci 
byla v  této problematice preventivně 
požádána i telnická škola.

V TELNICI HOŘELA MEZ  
VE ZLATÉM POTOCE

Ve čtvrtek 30. března 2017 oznámi-
la kolemjdoucí maminka s  kočárkem 
hasičům nález rozhořelého břehu 
Zlatého potoka u  asfaltové polní cesty 
na Sokolnice. Oheň se začal přesou-
vat na přilehlé pole, kde už nechybě-
lo mnoho, a  mohla hořet celá plocha 
této zahrádkářské kolonie pod dráty 

ZPOMALOVACÍ PRÁH  
NA ÚČELOVÉ KOMUNIKACI  
NA PALACKÉHO ULICI

Na základě dohody s  vlastníkem 
účelové komunikace vedoucí z  ulice 
Palackého do Žatčan a vlastníky soused-
ních rodinných domů objednala obec 
Telnice přípravu nového zpomalovací-
ho prahu, který má zajistit bezpečnost 
této oblasti před projíždějícími vozidly.

U SOKOLOVNY DOŠLO  
K NEBEZPEČNÉ DOPRAVNÍ  
NEHODĚ 

V  pondělí 15. května 2017 se před 
17. hodinou odehrála nebezpečná do-
pravní nehoda na přechodu pro chodce 
u sokolovny. Před nástupem na přechod 
(na straně sokolovny) stály dvě děti, kte-
ré chtěly přejít hlavní silnici na Brněnské 
ulici. Z  obou směrů jim dávala vozidla 
přednost a  zastavila před přechodem 
pro chodce. Ze směru od Hodonína 
však přijíždějící vozidlo přehlédlo fakt, 
že stojící automobil před ním dává 
přednost dětem na přechodu. Došlo ke 
srážce a vozidlo stojící před přechodem 
se navzdory brždění posunulo přes pře-
chod v místě, kde se děti chystaly přejít. 
Naštěstí k nárazu a posunutí auta došlo 
dříve, než děti vstoupily na přechod. 
Děti se tedy zachovaly správně, a to jim 
zachránilo zdraví. Škoda na majetku 
obce nevznikla žádná, přivolaní hasiči 
uklidili uniklé provozní kapaliny na vo-
zovce. Naštěstí se tedy (kromě rozbitých 
aut) nikomu nic nestalo. Nechybělo 
však mnoho. Bylo by vhodné, aby rodiče 
svým dětem tuto situaci vysvětlili a při-
pomenuli jim, jak bezpečně přecházet 

a vstup do budovy), žádosti však nebylo 
vyhověno. Finanční podporu pro tento 
projekt tedy poskytla společnost ČEPS, 
která ještě v loňském roce darovala obci 
na tento účel 400 000 Kč. 

PŘI POHYBU NA OBECNÍM ÚŘADĚ  
DBEJTE MAXIMÁLNÍ  
OBEZŘETNOSTI 

V  průběhu letošního roku se bude 
na obecním úřadě realizovat stavební 
zakázka: „Stavební úpravy OÚ Telnice“, 
která zahrnuje úpravu vstupních dve-
ří do domu a  také instalaci výtahu. 
Následovat bude zateplení budovy 
obecního úřadu. Až do odvolání tedy 
starosta obce vyzývá všechny návštěv-
níky obecního úřadu, aby dbali maxi-
mální obezřetnosti při pohybu v budo-
vě a  jejím blízkém okolí. Děkujeme za 
pochopení.

VYSOKÝ PLOT U RYBNÍKA
Po dlouhých jednáních mezi obcí  

Telnice a  rodinou Kynclovou a  Mrkvi- 
covou schválilo zastupitelstvo obce 
Telnice těsnou většinou (6 hlasů z  11) 
úhradu nového plotu v parku u rybníka. 
Instalaci provedli sami žadatelé, ma-
teriálové náklady hradila obec Telnice. 
Účelem plotu je ochrana soukromého 
majetku žadatelů před balony z přileh-
lého hřiště. Více se k této problematice 
již nebudeme vyjadřovat.

VVN. Profesionální hasiči ze Židlochovic 
a dobrovolní hasiči z Újezdu u Brna a ze 
Sokolnic však byli na místě včas a požár 
se podařilo rychle uhasit. Po nezbytné 
kontrole okolí pak byl zásah ukončen. 
Přestože prakticky nedošlo téměř k žád-
né majetkové újmě, je s  podivem, kdo 
si dovolil zapálit otevřený oheň a  od 
svého „díla“ odejít, aniž by u něj hlídal. 
Naštěstí se nakonec nic vážného nesta-
lo. Děkujeme všem zasahujícím hasič-
ským jednotkám za spolupráci a rychlý 
zásah.
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STÁVKA ŘIDIČŮ AUTOBUSŮ  
ZASÁHLA I TELNICI

Stávka řidičů autobusů, která se ode-
hrála ve čtvrtek 6. dubna 2017, zasáhla 
i naši obec. Až na výjimky celý den ne-
jezdila autobusová doprava. Cestující 
si tak museli zvolit jiný druh dopravy, 
nicméně se zrovna s  tímto termínem 
sešla i výluka na dráze, takže paradoxně 
nejezdily také vlaky. Plnohodnotně však 
fungovala náhradní autobusová dopra-
va. Na stávku nezaznamenal obecní 
úřad ze strany obyvatel naší obce prak-
ticky žádnou reakci. 

ZAMĚSTNANKYNĚ OBECNÍHO 
ÚŘADU BYLA POKOUSÁNA PSEM

V  pátek 26. května 2017 došlo k  ne-
příjemnému incidentu, při němž by- 
la pokousána psem zaměstnankyně 
obecního úřadu ve chvíli, kdy se snaži-
la v nádražní čtvrti doručit do poštovní 
(dodací) schránky obecní korespon-
denci. Následně byla ošetřena závod-
ní lékařkou, naštěstí byl pes očkován. 
Nevzpomínáme si, že by k  něčemu 
podobnému došlo, nicméně to možná 
skutečně byla otázka času, kdy k tomu 
dojde. Poštovní (dodací) schrán-
ky umístěné na fasádách rodinných 
domů, které jsou ukryty za plotem, jsou 
samy o sobě nesmyslné. Zvláště, pokud 
majitelé domů pustí do této oplocené 
předzahrádky svého psího miláčka. 
Ne každé zvíře je přítulné. Tito majite-
lé domů se pak nemohou divit, že jim 
občas nebude doručeno to, na co če-
kají. To v lepším případě. V tom horším 
se pak odehraje incident, kterého jsme 
byli svědky. Ve stejné situaci se den-
ně ocitá také poštovní doručovatelka, 
která pak musí řešit nezáviděníhodné 
komplikace. Žádáme tedy všechny, kte-
ří mají podobně nevhodně umístěné 
poštovní (dodací) schránky, aby se po-
starali o  nápravu, a  aktivně tak přede-
šli podobným incidentům. Podmínky 
pro doručování zásilek Českou poštou 
jsou primárně stanoveny v  zákoně č. 
29/2000 Sb., o  poštovních službách, 
a konkrétně také v Poštovních podmín-
kách České pošty, s. p. Děkujeme za po-
chopení.

DOMÁCÍ TAŠKY  
NA TŘÍDĚNÝ ODPAD

Díky velkému zájmu občanů o (do-
mácí) tašky na tříděný odpad objednala 
obec počátkem letošního roku doda-
tečně dodávku dalších sad. Dodavatel 
(společnost EKO-KOM, a. s.) se omlouvá 

více soustředit právě na rodiny s dětmi. 
Bitva se totiž bude odehrávat v závěru 
prázdnin a  bude takovým přivítáním 
dětí zpět v rodné obci a vlastně i rozluč-
kou s prázdninami. Všichni jste srdečně 
zváni.

NÁVŠTĚVY LETOŠNÍCH  
TELNICKÝCH HODŮ

To, že je naše obec pohostinná a přá-
telská, si už mezi sebou nemusíme 
připomínat. Že se o  tom dozvěděli až 
v Dobříši a Bruntále, je dobrou vizitkou 
všech pořadatelů a  dalších obyvatel 
naší vesnice, kteří se o hodové slavnosti 
starají a připravují je. Je naší ctí a potě-
šením, že nás přijede v těchto dnech na-

za zdržení, které nastalo při výrobě ta-
šek. Nový přislíbený termín dodání je 
druhá polovina června 2017. Jakmile 
budou tašky naskladněny, budeme 
o  tom všechny, kteří si je rezervova-
li, informovat v  obecním rozhlase, na 
nástěnkách a  internetových stránkách 
obce. Děkujeme za pochopení. 

POMALOVANÉ CHODNÍKY 
Letošní „čarodějnice“ s sebou přinesly 

tradiční malování na chodnících. I  le-
tos se jednalo o „souboj“ mezi natěrači 
a strážníky, kteří v inkriminovanou dobu 
drželi službu a  jezdili ulicemi Telnice. 
Přesto se (ostatně jako vždy) nepodaři-
lo nikoho při činu „přistihnout“. Tradice 

tak byla opět dodržena. Ačkoliv není 
možné tyto natěrače oficiálně za nic 
pochválit, přesto alespoň s  povděkem 
kvitujeme, že bylo použito vápno (nebo 
barva na bázi vápna) a objevené nápisy 
nebyly sprosté. 

PÁTEČNÍ ČTENÍ DĚTEM  
BUDE POKRAČOVAT V ŘÍJNU 

Obec Telnice a  paní Jašková děkují 
všem dětem, které rády navštěvovaly 
letošní páteční čtení dětem, a ozna- 
mují, že po prázdninách začne páteční 
čtení dětem v říjnu. O přesném termínu 
budou děti informovány.

KRAJSKÁ DOTACE PRO MALOU 
NAPOLEONSKOU BITVU

Obec Telnice získala od Jihomorav- 
ského kraje dotaci ve výši 40 000 Kč na 
pořádání dvou souvisejících akcí: Noční 
střelby a  Malá napoleonská bitva, kte-
ré se uskuteční 26. a  27. srpna 2017. 
Letošní Malá napoleonská bitva bude 
svým programem orientována na rodi-
ny s  dětmi. O  své jistě nepřijdou příz-
nivci historie, ale tentokrát se budeme 

vštívit autobus turistů z Dobříše (hodo-
vá sobota a  neděle) a  také několik aut 
z  Bruntálu (pondělní ženáčské hody). 
Děkuji vám všem jménem celé naší 
vesnice, že se o ně společně postaráme 
a  budeme tak dále šířit dobré jméno 
naší dědiny.

TELNICKÉ KULTURNÍ LÉTO 2017
Ani v letošním roce nebudeme v létě 

kulturně či sportovně zahálet. Nabídka 
programu Telnického kulturního léta 
je velmi rozmanitá. Přehled jednotli-
vých aktivit naleznete v  pozvánce na 
straně 60, nicméně si dovolíme zvláš-
tě upozornit na Neckiádu, která se po 
několika letech opět vrátí na rybník 
a  která je mnohými dětmi i  dospě-
lými už řadu let poptávána. Věříme, 
že letošní ročník naváže na úspěchy 
prvního a  druhého ročníku, který ba-
vil stovky lidí. Současně tedy vezměte 
tento článek jako výzvu k zahájení vý-
roby domáckého zařízení, kterým by se 
dal překonat místní oceán. Těšíme se  
spolu s vámi!

František Kroutil, starosta obce
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 VÝZNAMNÁ ŽIVOTNÍ JUBILEA TELNICKÝCH OBČANŮ

Srdečně blahopřejeme!  Obec Telnice

V dubnu 2017 oslavili významné narozeniny: Antonín 
Stejskal (Masarykovo nám.), Jiřina Večeřová (Nová), 
Josef Jedounek (Za sokolovnou), Marie Flajzarová  
(K nádraží), Zdenka Matulová (Palackého), František 
Kopeček (K nádraží) a Miroslav Fibikar (K nádraží). 
V květnu 2017 si svá jubilea připomněli: František Hos-
těradský (Na vilách), Alžběta Dvořáková (Nová), Klo-
tilda Veberová (V dědině), Květoslava Sobotková (Za so-
kolovnou), Dara Staňková (Draha), Marie Mrkvicová 
(Růžová), Miroslav Přikryl (Za sokolovnou), Jan Dole-
žal (U rybníka) a Jan Partyka (Růžová). 

Již třikrát během jarních měsíců si 
hasiči z  Tišnova, resp. z  Hlučína od-
vezli kola, která jsme v  Telnici sbírali 
pro Afriku – celkem 130 kol. Další kola 
hasiči naložili na základě naší dohody 
v  Nesvačilce, v  Hruškách a  Otnicích, 
odhadem mělo jít celkem asi o  250 
kol. Sesbíraná kola pokračovala směr 
Ostrava, kde se ve věznici Heřmanice 
zkontrolují, opraví, rozeberou a  ta 
použitelná pak budou odeslána do 
Gambie v  rámci projektu Kola pro 

Afriku. Děkujeme všem, kteří své kolo 
pro tento účel věnovali. Pokud bude 
chtít kdokoliv své kolo také věnovat 
na tento dobročinný účel, může ho 
i  nadále odevzdat na obecním dvo-
ře v  Telnici v  otevírací době sběrné-
ho místa (středa 15–17 hod., sobota  
10–12 hod.). Děkujeme hlučínským ha-
sičům za spolupráci a obecním zaměst-
nancům za péči o kola během sklado-
vání na obecním dvoře. 

FK

Z TELNICE ODJELA KOLA DO AFRIKY

Podeváté posíláme do Gambie po-
moc a  radost, která se točí. Ve středu 
19. dubna 2017 bylo naloženo asi 700 
kol pro gambijské školáky pro usnad-

nění jejich dlouhé cesty do školy. Spolu 
s  koly odjely tentokrát i  reflexní vesty 
a  další prvky pro zajištění bezpečnosti 
v divokém africkém provozu bez pravi-

del a  také ohromné množství náhrad-
ních dílů. Za koly se v  květnu vypravil 
tým společnosti Kola pro Afriku, o. p. s. 
Na místě se kola roztřídila a slavnostně 
předala do nově vybraných asi sedmi 
gambijských škol. Tomu ale předcháze-
lo zaškolení jejich školních mechaniků 
a předání servisního nářadí.

Už od ranních hodin se kola nakládala 
v centrálním skladu společnosti Kola pro 
Afriku v Ostravě-Koblově (v areálu spol-
ku Nová šance, z. s., Podsedliště 73/415). 
Kromě zaměstnanců společnosti s  na-
kládkou pomáhali klienti a zaměstnan-
ci Nové šance, zaměstnanci dobročin-
ného second handu MOMENT, o. p. s., 
a klienti Výchovného ústavu v Ostravě. 
Naložení kontejnerů trvá přibližně 5–6 
hodin. Kontejnery se pak vydaly na mě-
síc dlouhou cestu po souši a  po moři. 
Nakládce předcházelo jako vždy sbírání 
kol od dárců po celé ČR v téměř pade-
sáti sběrných místech vedených dob-
rovolníky, poté svoz kol do centrálního 

700 KOL PRO GAMBIJSKÉ ŠKOLÁKY SE VYDALO NA CESTU

Kola pro Afriku z Telnice
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skladu, jejich třídění a nakonec oprava 
vězni v heřmanické věznici.

Vypraveny byly celkem dva kontejne-
ry. Cena přepravy jednoho kontejneru 
je přitom asi 80 000 Kč. „Kolečka jedou 
díky stavitelům sněhuláků a  finanční 
dotaci ze státního rozpočtu. Je krásné, 
že tak děti jednoho kontinentu mohou 
pomoci dětem na jiném kontinentu,“ in-
formoval ředitel a spoluzakladatel spo-
lečnosti Kola pro Afriku Roman Posolda. 
Přepravu posledního kontejneru vypra-
veného na podzim finančně podpoři-
la Nadace ČEZ v  rámci akce „Pomáhej 
pohybem“, dále pak byl využit výtěžek 
z  benefiční půjčovny kol na Colours 
of Ostrava a  výtěžek z  minulého roč-
níku Sněhuláků pro Afriku. I  tentokrát 
tedy kontejnery vypravili Sněhuláci 
pro Afriku a  nově také Ministerstvo 
zahraničí ČR v rámci zahraniční rozvo-
jové spolupráce a  grantu ČR ambasá-
dy v  Akkře (v Ghaně), v  jehož gesci je 
i Gambie, kam kola odjela.

Sněhuláci pro Afriku jsou benefiční 
akcí pořádanou Gymnáziem Ostrava-
-Hrabůvka. Akce byla na podzim 2016 
vyhlášena již po páté a  zapojilo se do 

ní cca 200 škol a organizací (z toho asi 
tři jednotlivci či rodiny), kteří zápisným 
sesbírali 270 000 Kč. Sněhuláci tak pod-
pořili i  druhou, podzimní nakládku kol 
v tomto roce.

Co jsme ještě do Gambie doručili? Do 
Gambie jsme přivezli dalších 10 servis-
ních kufrů s cyklonářadím a také asi 100 
banánových krabic s  náhradními díly 
(pláště darované společností Mitas, a. 
s., duše, gripy, řetězy), 10 pytlů seda-
del, řídítka, a pak také dalších 50 lékár-
niček pro tamní červený kříž a  přede-
vším 200 ks reflexních vest a reflexních 
prvků pro děti, které budou v  projek-
tu nově vyzkoušeny ve dvou školách. 
Děti se totiž často na kole v  tamním 
provozu potýkají s  bezpečností. A  je 
opravdu potřeba, aby byly vidět. Vesty 
jsme dostali darem od společnosti  
Altima.

Kolik nás taková mise stojí a díky ko- 
mu se může uskutečnit? Stojí přibližně  
300 000 Kč. Chtěli bychom proto vyjá-
dřit vděčnost všem, díky nimž se mise 
může uskutečnit. To máte:
–  rozhodnout se darovat a  posbírat 

(díky všem dárcům a těm, co pro nás 

kola sbírají na téměř 50 místech v ČR – 
jedno z nich máme i v Telnici),

–  roztřídit, uskladnit (díky skladníkům 
v Koblově a Nové Šanci za prostory),

–  opravit (díky dobrovolnému nasazení 
vězňů z věznice Heřmanice),

–  přivézt a odvézt (díky TOPTRANS, DB 
Schenker, Hasičskému záchrannému 
sboru ČR, OZO Ostrava),

–  naložit a  přepravit (díky Advanced 
Airsea, Sněhuláci pro Afriku, Vel-
vyslanectví ČR v  Akkře a  podpoře 
z MZ ČR v rámci Zahraniční rozvojové 
spolupráce),

–  vybrat školy, přepravit z přístavu, vylo-
žit, uskladnit,

–  naučit opravit, zaškolit (díky všem 
dárcům a sponzorům náhradních dílů 
a nářadí).

–  Pane Lorenc?! – Už jdu, ale ještě mo-
ment: podstatný pro vše je totiž 
Moment – dobročinný second hand 
a jeho velký finanční support!
Více o projektu najdete na 
www.kolaproafriku.cz.

Radka Filipíková, koordinátorka
tel. 603 883 509,

 radka.filipikova@kolaproafriku.cz

Ztratil se mi v Telnici pes. Nejdřív jsem 
přemýšlela, na koho se hned obrátit, aby 
mi s  hledáním pomohl. Kontaktovala 
jsem starostu, ten informaci o  hledání 
vložil na obecní web. Ale protože byla 
neděle, nedalo se očekávat, že se mnoho 
lidí v Telnici podívá na obecní internetové 
stránky a bude o mém problému vědět. 
Nakonec vše dobře dopadlo. Napadlo 
mě ale, že by bylo lepší, kdyby existovala 
možnost komunikovat se sousedy, spolu-
občany napřímo – online. 

Dříve jsem žila v jiné obci, kde jsme po-
užívali společnou facebookovou skupinu 
a  vzájemně se informovali o  takových 
aktuálních i  akutních tématech, která se 
týkala našich každodenních životů: po 
obci chodí podivní lidé a něco vnucují – 
obtěžují ostatní, nebo někdo ztratil dokla-
dy, dalšímu se zaběhla kočka nebo uletěl 
papoušek či se potřebuje rozdělit s  ně-
kým o  právě narozená morčata anebo 
třeba místní hospoda zve na nové pivo, 
které zrovna dovezli do výčepu. Všechny 
takové příspěvky si prostřednictvím této 
skupiny sdělovali jednotliví občané mezi 
sebou a všichni měli možnost na to ihned 
reagovat: „Před pěti minutami jsem toho 
psa viděla u rybníka“ nebo „A jakou barvu 

 FACEBOOKOVÁ SKUPINA TELNICE U BRNA  
ANEB TELNIČÁCI SOBĚ
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měly ty ztracené klíče?“ nebo „Ti podomní 
prodejci kolem třetí zvonili na souseda 
v Růžové ulici“.

Přihlaste se do skupiny nejdřív sami 
a pak sem přidejte každého, o kom si my-
slíte, že mu není život v Telnici lhostejný. 
Dělá se to takhle:

Přidejte se k  veřejné skupině Telnice 
u Brna – obr. vlevo.

Vaše žádost bude do 24 hodin schválena.
Pak můžete přidat další členy skupiny ze 

svých fb přátel – obr. vpravo.
Čím víc nás ve skupině bude, tím víc si 

vzájemně můžeme pomoci. Těším se na to.

P. S. Pokud budete chtít pomoci s  při-
hlášením do skupiny, můžete mi zavolat: 
737 208 213 nebo napsat SMS, případně 
jsem zde: https://www.facebook.com/
marketa.kyzlinkova.

Markéta Kyzlinková, 
ul. V dědině

Rybářský sportovní klub Telnice jako 
nájemník obecního telnického rybníka 
zve zájemce ke sportovnímu rybaření 
v  letošní sezóně (do konce roku 2017). 
Podmínky pro získání rybářského lístku 
jsou následující.

Děti do 12 let:
–  možnost získání rybářského lístku 

zdarma, bezplatné rybaření způso-
bem „chyť a pusť“,

–  jedinou podmínkou pro tyto děti je 
doprovod dospělé osoby (která rybář-
ský lístek vlastnit sama nemusí).

Děti od 12 do 18 let: 
–  možnost získání rybářského lístku 

zdarma, bezplatné rybaření způso-
bem „chyť a pusť“,

–  mohou rybařit bez dospělé osoby.

Dospělé osoby nevýdělečně činné 
(studenti, důchodci):
–  možnost získání rybářského lístku 

zdarma, bezplatné rybaření způso-
bem „chyť a pusť“.

Dospělé osoby výdělečně činné:
–  možnost získání rybářského lístku za 

1 000 Kč (do konce roku 2017), ryba-
ření způsobem „chyť a pusť“.

V  loňském roce se uskutečnila rybí 
obsádka amura bílého v  počtu 25 ks, 
do konce roku 2016 jeden amur uhy-
nul, cena obsádky činila úhrnem 4 800 
korun. V  letošním roce se uskutečnila 
obsádka kapra obecného v počtu cca 
96 ks v ceně 15 000 korun. Ryby byly 
nakoupeny v  Rybářství Pohořelice. 
Rybí obsádka bude v  letošním roce 
hájená, proto také pro všechny děti 
a  nevýdělečné osoby nabízíme získá-
ní rybářské povolenky zcela zdarma 
za podmínek, které jsou upraveny 
provozním rybářským řádem pro re-
vír Telnice (vodní nádrž). S případným 
úlovkem je nezbytné šetrně zachá-
zet a  neprodleně po vyproštění rybu 
vrátit zpět do vody tohoto rybníka. 
V příštích letech se mohou podmínky 
pro sportovní rybaření na této vodní 
nádrži změnit. V  případě podstatné 

Provozní rybářský řád pro revír Telnice (vodní nádrž)
Denní doby lovu:
•   v měsíci lednu, únoru, listopadu 

a v prosinci: 7.00–18.00 hod.
•   v měsíci březnu: 6.00–21.00 hod.
•   v měsíci dubnu, září,  

říjnu: 6.00–22.00 hod.
•   v měsíci květnu, červnu, červenci 

a v srpnu: 4.00–24.00 hod.

Rybářská činnost se provádí v sobo-
tu, neděli a ve státem uznávaný svátek. 
V ostatní dny platí doba hájení. V mě-
síci červenci a srpnu mohou provádět 
rybářskou činnost děti do 15 roků ka-
ždý den.

Při lovu ryb se povoluje:
– u dětí do 15 let: jeden prut
– u dětí od 15 let: dva pruty
– u dospělých od 18 let: dva pruty. 
Ostatní způsoby lovu jsou zakázané.

Lov nástražných rybek do čeřínku je 
povolen od 16. června do 31. prosince. 
Maximální plocha síťoviny 1x1 m. Lov 
na dírkách je zakázán.

Povinné vybavení: platný rybářský 
lístek, podběrák, zařízení pro měření 
ryb (metr), pean nebo jiný vyprošťova-
cí prostředek háčků.

Po příchodu k vodě musí být prove-
den záznam docházky. Nelze si vyzna-
čovat místa k rybolovu předem, napří-
klad ponecháním vybavení na místě. 
Nejmenší vzdálenost mezi rybáři jsou 
3 metry, pokud se neshodnou jinak.

Držitel povolenky je povinen řídit se 
Provozním rybářským řádem. Nesmí se 
budovat žádné pevné přístřešky a jiné 
zařízení, aby bránily v průchodu chod-
ců kolem vody a přilehlých komunika-
cích. Hrubé porušení předpisů bude 
postihováno odebráním povolenky 
bez náhrady. Provozovatel si vyhrazuje 
právo na hájení ryb před rybářskými 
závody na dobu nezbytně nutnou, tj. 
od nasazení nové rybí obsádky do ry-
bářských závodů, nebo v případě jiných 
závažných nepředpokládaných přírod-
ních jevů. Upozornění bude dáno na 
vědomí vývěskou u vodní nádrže.

Rybářský sportovní klub Telnice

TELNICKÝ RYBNÍK V ROCE 2017

změny bude veřejnost informována 
prostřednictvím tohoto zpravoda-
je. Pověřenou osobou pro registraci 
(příp. prodej) rybářských povolenek je 
pan Alois Filák, V dědině 214 Telnice.

V rámečku uvádíme aktuální znění 
Provozního rybářského řádu pro revír 
Telnice (vodní nádrž).

Jan Doležal, 
Rybářský sportovní klub Telnice
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Na přelomu roku 2016–2017 pro-
běhla díky společnosti Asekol a  obcím 
DSO Region Cezava sbírka starých mo-
bilů nazvaná „Dobrý skutek za starý 
mobil“. Celkem se sešlo 1  453 mobilů, 
které k  ekologické likvidaci převzala 
společnost Asekol a  následný výtěžek 
15  000  Kč věnovala domovu pro po-
stižené děti LILA v  Otnicích. Tento dar 
jsme použili na uhrazení ozdravného 
pobytu pro naše děti. Poslední dubno-
vý týden jsme prožili v  krásném pro-
středí Hippoclubu v  Lednici. Personál 
Hippoclubu byl vstřícný a  v domácím 
prostředí jejich penzionu se všichni cí-
tili příjemně. Program byl připraven tak,  
aby děti nasbíraly spoustu nových zá-
žitků i  zkušeností. Hry a  soutěže na 
dvorku, prolézačky a  drobné zvířectvo 
v  areálu Hippoclubu byly zpestřením 
pobytu. Projeli jsme se lodí k minaretu, 
objevovali zákoutí rozlehlého zámecké-
ho parku. Největším zážitkem byly jíz-

dy na koni a  projížďka kočárem. Heslo 
akce „Dobrý skutek za starý mobil“ bylo 
naplněno a my děkujeme panu staros-
tovi z Telnice, společnosti Asekol, všem 

obcím Regionu Cezava a  jejich obča-
nům, kteří se do sbírky starých mobilů  
zapojili.  

 Ludmila Pšenáková, LILA

Přinášíme vám výsledky charitativní 
sbírky Ligy proti rakovině Praha (www.
lpr.cz), tzv. Květinového dne, v  Telnici 
za rok 2017. Veřejná sbírka proběhla ve 
středu 10. května 2017 v  ulicích Telnice. 
Spolu se starostou obce (v rámci dovo-
lené) do ulic vyrazila Marie Blažková, 
Bedřiška Stejskalová a  Ilona Kučerová, 
na obecním úřadě drželi stráž Jiří Dudák 
a  Marcela Drápalová. Celkově se letos 

vybralo 23 384 korun a prodalo rovných 
400 kytiček, což je nejlepší výsledek v his-
torii těchto telnických sbírek. Děkujeme 
všem, kteří s  organizací sbírky jakkoliv 
pomohli, i  těm, kteří čímkoliv přispěli. 
Omlouváme se všem, které jsme v tento 
den nezastihli doma, snažili jsme se zvo-
nit či klepat na všechny dveře (bohužel ale 
v nádražní čtvrti zrovna nešel proud a ně-
kteří pejskové se tvářili nepřekonatelně).

V letošním roce směřují vybrané fi-
nance na výzkum léčby nádorových 
onemocnění hlavy a krku (nádory ORL).

Historické výsledky sbírek v Telnici:
2012 – 250 ks květinek –  9 380 korun 
2013 – 142 ks květinek –  5 588 korun 
2014 – 280 ks květinek –  8 856 korun 
2015 – 237 ks květinek – 10 785 korun 
2016 – 300 ks květinek – 16 408 korun 
2017 – 400 ks květinek – 23 384 korun

Český den proti rakovině je nejstarší 
sbírka v ČR, která se pravidelně koná již 
od roku 1996.

Cíle této sbírky: 
1. Přinést veřejnosti informace o pre-

venci rakoviny prostřednictvím rozdá-
vaných letáčků. 

2. Za nabízené kvítky měsíčku lékař-
ského získat prostředky na boj proti ra-
kovině – na nádorovou prevenci, zlepše-
ní kvality života onkologických pacientů, 
podporu onkologické výuky, výzkumu 
a vybavení onkologických center.  FK

LILA DĚKUJE ZA SBÍRKU STARÝCH MOBILŮ

VÝSLEDKY KVĚTINOVÉHO DNE V TELNICI

Hledám domek k trvalému bydlení 
do 30 km od Brna. S opravami počítám. Tel.: 721 387 897
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 UKONČENÍ CHARITATIVNÍ 
SBÍRKY PLASTOVÝCH VRŠKŮ

 PODĚKOVÁNÍ ZA PŘÍSPĚVKY  
V RÁMCI AKCE MISIJNÍ KOLÁČ

V  neděli 23. dubna 2017 se v  telnické farnosti uskutečnila 
charitativní akce Misijní koláč. V Telnici jsme na misijní účely 
vybrali 5  700 Kč a  v  Sokolnicích 4  680 Kč. Svou částí přispě-
ly také sokolnické děti z velikonočního hrkání. Celková částka  
10 380 Kč byla zaslána na účet papežského misijního díla. 
Všem dárcům a ochotným pekařům moc děkujeme.

 Hana Jahodová

Vážení občané, 
po domluvě s  rodiči malého Danielka z  Újezda u  Brna, 

pro kterého jsme několik posledních let sbírali v Telnici vrš-
ky z plastových lahví, musím bohužel oznámit, že z ekono-
mických důvodů již dále není možné vršky sbírat. Změnila 
se totiž situace s výkupem tohoto materiálu, který se již při 
započtení dopravních nákladů nevyplatí. Z  odevzdaných 
vršků tak nezbývají žádné prostředky pro použití na tento 
charitativní účel. Děkuji všem, kteří se této sbírky za celou 
dobu zúčastnili a podpořili dobrou věc.

Jménem svým i rodiny Macanovy z Újezda u Brna
Dana Klüglová, Nová ul.

PODĚKOVÁNÍ OBCE TELNICE
Obec Telnice vyslovuje poděkování Daně Klüglové za její 
osobní angažovanost v  této charitativní sbírce a  všem 
jejím spolupracovníkům. Stejně tak patří poděkování 
všem zaměstnancům prodejny Jednota, školy a  školky, 
kde byly sběrné krabičky pro tento účel umístěny. FK

Pracovníci odboru životního prostředí 
krajského úřadu JMK navštívili v  jarních 
měsících naši obec, aby si mj. prohlédli 
mimořádný strom, který je dominantou 
pohledu na Telnici směrem od Brna. K vý-
znamu tohoto stromu jsme obdrželi ná-
sledné vyjádření: 

Topol černý (Populus nigra) je světlo- 
milná rozložitá dřevina s  mohutným 
kmenem. Preferuje vlhčí stanoviště 
s  humózní půdou, proto jej můžeme 
nejčastěji najít v  nivách vodních toků, 
v  blízkosti rybníků a  jiných podmá-
čených míst. Pro rychlý růst byl často 
vysazován v  parcích a  později také do 
větrolamů. Charakteristická je pro něj 
dobrá výmladnost z  pařezů, boulí na 
kmeni a kořenů. Mimo přímé a nepřímé 
užitky, které tato dřevina nabízí člověku, 
představuje topol černý také zajímavé 
stanoviště pro řadu druhů hmyzu (tesa-
říky, mandelinky aj.).

Geneticky čisté topoly černé jsou dnes 
v některých oblastech střední Evropy již 
velkou vzácností. To  v  plné míře platí 
i  pro Českou republiku, kde převažují 

a  bývají vysazovány z  důvodu rychlej-
šího růstu především hybridní topoly, 
nejčastěji topol kanadský (Populus x ca-
nadensis), který vznikl křížením topolu 
černého s  americkými druhy topolů. 
Žádný topol černý by se proto neměl 
bez předchozího pečlivého zvážení ká-
cet, byť by se měl zachovat jen jako tor-
zo se sekundární korunou.

Topolu černému se v  současnosti ze 
strany ochrany přírody věnuje velmi 
malá oficiální pozornost. V  budoucnu 
by se ale topoly černé měly začít evido-
vat a aktivně vegetativně i generativně 
množit, protože spontánně nedokáží za 
stávajících podmínek zmlazovat. Pro za-
chování cenného genetického materiá-
lu topolu černého je možné využít ve-
getativní reprodukci. Díky ní je možné 
cenný genetický materiál existujících 
jedinců jednoduchým způsobem ucho-
vat pro budoucnost. Takto by bylo mož-
né postupovat i na území obce Telnice.
Jaroslav Knotek, oddělení ochrany přírody 

a krajiny,  odbor životního prostředí,  
Krajský úřad JMK

TOPOL ČERNÝ V TELNICI 

BUDE PROVÁDĚT KONTROLU A ČIŠTĚNÍ SPALINOVÝCH CEST PODLE NOVÉHO 
ZÁKONA Č. 320/2015 SB. V NAŠÍ OBCI DNE 28. ČERVNA 2017.
PRO NAHLÁŠENÍ VOLEJTE NEBO POSÍLEJTE SMS NA TEL.: 776 578 800.
PRO TELNICKÉ OBČANY JE CENA 300 KČ ZA JEDEN KOMÍNOVÝ PRŮDUCH.

TELNICKÝ KOMINÍK JAKUB TRÁVNÍK 
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Studium nemusí skončit v  mládí zís-
káním maturitního vysvědčení nebo 
výučního listu. Dnes mají možnost 
vzdělávat se i  lidé v  seniorském věku. 
Univerzita třetího věku Masarykovy 
univerzity (U3V) nabízí seniorům kva-
litní využití volného času a  příležitost 
i  nadále rozvíjet jejich dosavadní zna-
losti a  dovednosti. Masarykova univer-
zita organizuje kurzy U3V již 27 let a je 
jednou z nejvyhledávanějších univerzit 
třetího věku v  České republice. Díky 
studiu se mohou posluchači dovědět 
o novinkách z nejrůznějších oborů, a to 
formou přednášek, cvičení, seminářů 
nebo exkurzí. Účastníci U3V mají šanci 
zapojovat se i nadále do společenského 
dění, a tím si udržovat svoji duševní i fy-

zickou kondici. Obliba této formy studia 
neustále stoupá a každý rok se rozšiřují 
řady posluchačů U3V o několik desítek 
nových zájemců. Využijte i vy svůj volný 
čas, naplňte ho novými poznatky, vědo-
mostmi a získejte nové přátele.

Srdcem Univerzity třetího věku na 
Masarykově univerzitě je Všeobecně 
zaměřený kurz, který trvá osm semestrů 
a je zaměřen na otázky zdravého a smy-
sluplného životního stylu ve vyšším 
věku. Na koncepci přednášek se podílí 
všech devět fakult MU a jejich obsah má 
tedy víceoborový charakter. Studium je 
zakončeno slavnostní promocí, na níž 
získají účastníci tohoto kurzu osvěd-
čení o  absolvování. Zájemci se mohou 
hlásit také do tří jednoletých kurzů, 

kterými jsou: Univerzita třetího věku 
v Moravském zemském muzeu, Kulturní 
dědictví a  památková péče na Moravě 
(ve spolupráci s Národním památkovým 
ústavem) a  G. J. Mendel: Člověk, opat 
vědec (ve spolupráci s  Mendelovým 
muzeem). 

Nad rámec základního programu 
jsou pro posluchače U3V pořádány te-
matické krátkodobé kurzy zaměřené 
na informační technologie, cizí jazyky, 
pohybově-relaxační aktivity, na otázky 
a problémy z oblasti humanitních i pří-
rodních věd a  mnoho dalších. Do pro-
gramu jsou taktéž zařazeny jednodenní 
exkurze vztahující se k obsahu předná-
šek či tematických kurzů. 

Přednášky trvají 90 minut a konají se 
jednou za čtrnáct dnů v období od října 
do května. Účastníkem programu U3V 
MU může být každý, kdo dosáhl věku 
potřebného pro přiznání starobního 
důchodu a  má středoškolské vzdělání 
s  maturitou. Vzdělávání je bezplatné, 
každoročně se hradí pouze zápisné, kte-
ré bylo pro akademický rok 2017/2018 
stanoveno ve výši 800 Kč. 

Přihlášky je možné podat osobně 
(Komenského nám. 2, Brno) nebo elek-
tronicky od 2. května 2017 do 30. červ-
na 2017. Další informace a podrobnosti 
o  Univerzitě třetího věku Masarykovy 
univerzity včetně fotografií z nabízených 
aktivit najdete na www.u3v.muni.cz.

Natálie Sklenářová,  
Univerzita třetího věku MU

STUDOVAT MŮŽETE V KAŽDÉM VĚKU 

Podle § 8 odst. 1 zákona č. 114/1992 
Sb., o ochraně přírody a krajiny, ve znění 
pozdějších předpisů lze povolení ke ká-
cení dřevin vydat ze závažných důvodů 
po vyhodnocení funkčního a estetické-
ho významu dřevin.

Za závažné důvody lze považovat ze-
jména existující nebo potenciální kolize 
s  bezpečností a  zdravím občanů, vý-
razné ohrožení majetkových či jiných 
hodnot, případně kolize s požadavky na 
územní rozvoj, vždy však po vyčerpání 
jiných možností řešení. Za závažné lze 
naopak těžko považovat důvody vychá-
zející z běžných fyziologických projevů 
dřevin (např. opad listí, jehličí, plodů).

Vyhodnocení funkčního a  estetické-
ho významu dřeviny by mělo vycházet 
z  reálných poznatků o  tom, jaký účel 
předmětná dřevina plní (např. veřejná 

městská a  obecní zeleň uliční a  par-
ková, solitéry a  skupiny dřevin v  teré-
nu s  výraznou krajinotvornou funkcí, 
případně s  kulturně historickým vý-
znamem, výsadby vysokokmenných 
ovocných dřevin v  sadech a  ve volné 
krajině, doprovodné výsadby dřevin 
u  komunikací, porosty u  vodních toků 
a nádrží) s tím, že tyto funkce dřevin je 
žádoucí posilovat a  rozšiřovat, zvláště 
v  krajinných typech značně pozmě- 
něných.

Při uplatňování obecných požadav-
ků na ochranu dřevin je třeba věnovat 
mimořádnou pozornost zachování 
a  rozšiřování původních druhů místní 
provenience, které podle dosavadních 
poznatků z  praxe z  krajiny mizí. Jsou 
to například botanické hrušně, třešně 
ptačí a mahalebky, z jeřábů břeky, muky 

a oskeruše, jilmy, nekřížené topoly černé 
a bílé, duby, jasany úzkolisté, stromové 
vrby bílé a upravené „hlavaté“ vrby a to-
poly, ale i vysokokmenné ovocné dřevi-
ny starých odrůd, starší jedinci moruší, 
kaštanů jedlých, mišpulí a podobně.

Jedince určitých druhů dřevin (např. 
topoly černé, topoly vlašské, vrby bílé 
a  smuteční vrby, případně lípy) lze za-
chovat po vhodné radikální úpravě 
i  v  případě silného poškození korun, 
pokud jejich kmeny nemají narušenou 
statiku.

Blíže viz dokument Metodika povo-
lování kácení dřevin rostoucích mimo 
les, která je dostupná na internetových 
stránkách Jihomoravského kraje: 

http://www.kr-jihomoravsky.cz/
Default.aspx?ID=10828&TypeID=2.

Krajský úřad JMK

POVOLOVÁNÍ KÁCENÍ DŘEVIN
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Každý z nás už někdy zapomněl, kam 
položil klíče, nebo si nemohl vzpome-
nout po dlouhé době na jméno spolu-
žáka z  dětství. Tyto situace nám život 
nějak zvlášť nekomplikují. Co když ale 
zapomínáme na důležité věci? A co mů-
žeme dělat pro to, abychom předchá-
zeli těmto situacím? Je možné trénovat 
svůj mozek?

Stále častěji narážíme na nejrůzněj-
ších místech na pojmy kognitivní tré-
nink, trénink kognitivních funkcí nebo 
kognitivní rehabilitace. Nejprve bych 
ráda přiblížila, co si můžeme pod těmi-
to pojmy představit. Kognitivní funk-
ce souvisejí s  tím, jak si uvědomujeme 
okolní svět i  sebe samého. Patří k  nim 
schopnost pamatovat si, učit se, rozpo-
znávat, udržovat i rozdělovat pozornost, 
schopnost porozumět informacím. Také 
sem můžeme zařadit naše řečové funk-
ce, rychlost zpracování informací, pro-
storovou orientaci a  vnímání. Mezi ko-
gnitivní funkce řadíme i  funkce exeku-
tivní, které zajišťují účelné a samostatné 
jednání a myšlení. Pod nimi si představ-
me například plánování a organizování 
času, řešení problémů, schopnost ná-
hledu a úsudku či vůli. 

Všechny tyto funkce mozku se vzá-
jemně ovlivňují a  při narušení někte-
ré z nich se náš živost stává obtížnější. 
Zkuste si teď na chvíli představit vaši 
cestu z  domu do obchodu. Pokud by-
chom měli narušenou pozornost, mohli 
bychom se objevit třeba u  rybníka – 
nevěnovali bychom pozornost tomu, 

kam jdeme. Při ztrátě paměti bychom 
se do našeho cíle možná také nedo-
stali, protože bychom si nepamatovali 
umístění obchodu, co to obchod je, ani 
kam jdeme. Naše fantazie nám umožní 
představit si řadu situací, které mohou 
vzniknout při narušení těchto schop-
ností. Bohužel se u  velké části lidí ne-
setkáme s pouhou fantazií, ale s těmito 
problémy se musí potýkat každý den. 
Od mírných kognitivních poruch, které 
výrazně neovlivňují život člověka (u lidí 
vyššího věku, při únavě apod.), až po sil-
né kognitivní deficity. Když se zeptám, 
kde se s  potížemi tohoto charakteru 
můžeme setkat, většinu z vás pravděpo-
dobně napadne Alzheimerova choroba, 
Parkinsonova choroba nebo mozková 
mrtvice. Zhoršení těchto funkcí se mů- 
že objevit i po úrazu hlavy, při prasknutí 
aneurysmatu i při dlouhodobém užívá-
ní alkoholu. S  narušením kognitivních 
funkcí se setkávám i u lidí s depresemi. 
Zde po vyléčení deprese se zpravidla 
vracejí schopnosti jedinců zpět k  nor-
málu. Komplikace v  životě způsobené 
narušením správného fungování moz-
ku ovlivňují nejen život tohoto člověka, 
ale i jeho okolí. Poškození mozku někdy 
zasahuje chod celé rodiny, což se může 
odrazit i  na vztazích mezi jejími členy. 
Ve vážnějších případech se o  pacien-
ta stará neurolog, případně psychiatr 
a psycholog. 

A jak můžeme opravit poškozený 
mozek? Dříve jsme se ve vědě setkávali 
s  názorem, že naše struktura mozku je 

od narození neměnná. Dnes už víme, 
že mozek je schopen i v dospělém věku 
měnit svoje fyziologické nastavení, mě-
nit funkční spoje, tvořit nové a  v  urči-
tých případech dokáže tvořit nové neu-
rony (mozkové buňky). Srozumitelnější 
pro nás je představit si tuto schop-
nost například na lidech, kteří mají 
od narození vadu sluchu nebo zraku. 
Nevyužívané části mozku, které slou-
žily původně pro zrak nebo pro sluch 
mohou převzít jiné funkce, například 
hmat. A takto se mohou obnovit někte-
ré spoje neuronů třeba po úrazu. Tento 
jev nazýváme pojmem neuroplasticita. 
Výzkumy v této oblasti jsou však teprve 
na počátku. Už teď ale víme, že pozitivní 
vliv má i  trénování našich mentálních 
schopností, které můžeme provádět 
každý den sami. V knihkupectví už mají 
pro „Trénink mozku“ samostatné regály. 
Trénování mozku je vhodné pro každé-
ho z  nás. Jako prevence před přiroze-
ným úbytkem, který souvisí s  věkem, 
nebo jako zmírnění počínajícího one-
mocnění. Tato cvičení provádějí i vrcho-
loví manažeři, aby ještě více zlepšili svo-
je schopnosti. 

Jak cvičení pro mozek vypadá? 
Nejprve je důležité zjistit, které funkce 
jsou oslabené a na ně se zaměřit. Pokud 
chceme zlepšit krátkodobou paměť, tak 
nám může pomoci hra pexeso mno-
hem více, než denně luštit křížovky. Ty 
jsou zase velmi vhodné při procvičová-
ní dlouhodobé paměti. Ke koncentraci 
pozornosti můžeme provádět úkoly se 

MŮŽEME MOZEK TRÉNOVAT?

K umělcům a význačným osobnostem přiřaďte 
profesi (obor působnosti), v níž nejvíc vynikli. 
Názvy povolání nezohledňují ženský rod.

 1. Helena Zmatlíková A. architekt
 2. Josef Skupa B. malíř
 3. Josef Mysliveček C. grafik
 4. František Bílek D. dramatik
 5. Vlastimil Harapes E. houslista
 6. Martin Frič F. spisovatel
 7. Karel Čapek G. herec
 8. Nataša Gollová H. režisér
 9. Hana Zagorová I. loutkář
10. Vítězslav Nezval J. sochař
11. Václav Havel K. ilustrátor
12. Václav Hudeček L. zpěvák
13. Marie Čermínová M. tanečník
14. Václav Hollar N. hudební skladatel
15. Dušan Jurkovič O. básník

Zdroj: Jitka Suchá, Trénink paměti pro každý den (2008)      Zdroj: www.eyecanlearn.com
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Telnické internetové stránky (www.
telnice.cz) navštívilo v  měsíci dubnu 
2017 více než 10 tisíc návštěvníků, 
přesněji 10 078 unikátních návštěvníků  
(v denních statistikách), což je dosavad-
ní měsíční rekord od počátku provozu 
tohoto webového portálu. Celkově bylo 
tento měsíc stěženo 25,86 GB dat, pro-
vedeno 795 460 kliknutí a  shlédnuto  
49 314 stránek. Děkujeme všem ná-
vštěvníkům za důvěru. FK

spojováním čísel (příklad v  obrázku). 
Nápomocné jsou i  určité hry aplikace 
na počítači a  tabletu. Doporučuje se 
také cvičení ve skupině. Velmi oceňuji 
a podporuji skupinky aktivních seniorů. 
Takováto setkání jsou výbornou mož-
ností, jak si ve vyšším věku protrénovat 
kognitivní funkce. Senioři si navzájem 
úkoly tvoří, společně je plní, navíc i jen 
sociální interakce jako taková nám po-
máhá tyto schopnosti rozvíjet. 

Trénink by měl trvat podle toho, jak je 
člověk schopný udržet pozornost. Neměl 
by se přetěžovat a aktivity by se měly stří-
dat. Pokud aktivity vede lektor, trvá se-
tkání standardně kolem hodiny. Cvičení 
by měla být zábavná, z  oblasti, která je 
pro nás zajímavá. To platí, i  když se děti 
mají učit do školy. Jakmile jsme vyčerpaní 
a přetěžujeme pouze jednu oblast, efekti-
vita učení klesá. Proto je vhodné aktivity 
střídat a nechat si hlavu odpočinout. 

Samozřejmostí pro kvalitní fungová-
ní naší mysli je i kvalitní spánek, strava 
i pohyb. Pokud budete mít zájem, mů-
žete se dostavit na přednášku a  ukáz-
ku cvičení na téma Jak trénovat mozek 
ve čtvrtek 29. června 2017 v  9.00 hod. 
v  zasedací místnosti obecního úřadu 
Telnice.

Přikládám krátká dvě cvičení (str. 17). 
 Eva Smejkalová, 
 psycholožka

Spotřebitelská orga- 
nizace dTest pořádá 
aukci mobilních ope-
rátorů. Přidejte se! Čím 
více lidí se zapojí, tím 
větší máme šanci získat 
férovou cenu mobilních 
tarifů a vstřícné obchod-
ní podmínky. Registrace 
je zdarma a  k ničemu 
vás nezavazuje.

Jak to funguje?
1.   Nezávazně se registrujte na  

www.ChciVyhodnejsiTarif.cz
2.    Začátkem června proběhne aukce 

mobilních operátorů.
3.   Na e-mail vám zašleme vítěznou na-

bídku. Nabídka vás k ničemu nezava-
zuje a na její zvážení budete mít čas 
několik dnů.
Zapojte se i  vy a  pokuste se s  námi 

změnit trh s mobilními tarify!

Více informací získáte na
•  internetové stránce  

www.ChciVyhodnejsiTarif.cz
•    telefonním čísle 272 272 274  

(Po–Pá, 9–17)
•    nebo e-mailu tarify@dtest.cz 

Časopis dTest spolupracuje s  obcí 
Telnice a  informace o  jeho aktivitách 
získáte na www.dtest.cz.

 dTest

Telnice se může pyšnit zmoderni-
zovanými telekomunikačními sítěmi. 
Vysokorychlostní internet a  televize 
s interaktivními funkcemi jsou dostupné 
pro více než 450 telnických domácnos-
tí. Díky novým technologiím si každá 
domácnost může od nynějška řídit tele-
vizní zábavu po svém. Na síti Selfnet je 
spuštěna nová televizní služba Selfnet 
TV. S  interaktivními funkcemi, jako 
je Pauza, Dívat se od začátku, Nahrát 
nebo Archiv, se už nikdo nemusí bát, 
že zmešká svůj oblíbený pořad, spor- 

tovní zápas nebo filmovou premiéru. 
Modernizace sítě také umožnila navýšit 
rychlosti internetového připojení, a  to 
s  maximálním ohledem 
na peněženku – k  ce-
nám měsíčních tarifů se 
neúčtuje ani koruna na-
víc. Všichni zákazníci sta-
hují data garantovanou 
rychlostí 30, 100, nebo dokonce 200 
Mb/s! A  jak za služby ušetřit? Internet 
a  interaktivní televize Selfnet TV jsou 
nově dostupné ve finančně výhodném 

balíčku. Za 550 Kč měsíčně je k dispozici 
nejoblíbenější tarif internetového při-
pojení, Selfnet TV s nabídkou 50 progra-

mů a IPTV set-top-boxem 
s  interaktivními funkce-
mi. Příjemným bonusem 
může být i  fakt, že insta-
lace a  aktivace služeb je 
zdarma. Více informací 

o tom, jak fungují služby Selfnet a jak si 
je objednat, najdete na www.selfnet.cz. 

Zuzana Čerbáková,  
marketingová ředitelka itself s.r.o.

CHCETE VÝHODNĚJŠÍ MOBILNÍ TARIF?

ZMODERNIZOVANÉ SÍTĚ ZNAMENAJÍ LEPŠÍ A LEVNĚJŠÍ SLUŽBY

  NÁVŠTĚVNOST 
OBECNÍCH  
INTERNETOVÝCH 
STRÁNEK
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SOUTĚŽE NA OBECNÍCH WEBOVÝCH STRÁNKÁCH
Obec Telnice vyhlásila bleskovou 

soutěž o  dva lístky na taneční sou-
těž Grandprix Austerlitz, která se 
uskutečnila o  v  sobotu 13. května 
2017 v  Újezdě u  Brna. Část progra-
mu zde moderovala známá televiz-
ní moderátorka Halina Pawlovská. 
Dva VIP lístky (každý v  hodnotě 250 
korun) získala po losování ze správ-

ných odpovědí místostarostou Jiřím 
Dudákem paní Olga Netolická, gra-
tulujeme! Pro přihlášení do soutěže 
bylo nutné odpovědět na otázku: 
Která společnost, jíž je obec Telnice 
zakládajícím členem, podpořila ko-
nání této taneční soutěže? Správnou 
odpovědí bylo: Mohyla míru –  
Austerlitz, o. p. s. 

Na internetových stránkách obce 
Telnice byla v  pondělí 15. května 2017 
vyhlášena také soutěž o  celodenní ro-
dinnou vstupenku na akci ARMY PARK 
FEST v  Ořechově, která proběhla v  so-
botu 20. května 2017. Ze správných od-
povědí (24. dubna 1945) byla vylosová-
na rodina Křenova. Gratulujeme!

Marcela Drápalová

Do uzávěrky doručení tajenky 
z  křížovky dubnového vydání Tel-
nického zpravodaje bylo na obecní 

úřad doručeno devět správných od-
povědí – THE CELLARS MEN. Výher-
kyní se po losování starostou obce 

stala paní Hana Kozlová. Gratu- 
lujeme.

Marcela Drápalová, úřednice

Vyluštěnou tajenku doručte obec-
nímu úřadu osobně nebo emailem 
na adresu: urednice@telnice.cz nej-
později do 3. července 2017. Šťastný 

výherce bude vylosován a odměněn 
zajímavými obecními upomínkový-
mi předměty. Všem luštitelům do-
poručujeme, aby si dobře přečetli 

KŘÍŽOVKA – JAK DOBŘE ZNÁTE TELNICI?

1 N

2 S

3 Á

4 A

5 A

6 Ý

7 D

8 K

9 R

10 Á

11 Č

12 V

1. Název týmu, který vyhrál letošní 
ročník volejbalového turnaje.

2. Příjmení nové zaměstnankyně 
obecního úřadu.

3.
Příjmení psycholožky, která bude  
mít v závěru června seminář  
o lidském mozku.

4.
Název dechové hudby,  
která skvěle zahrála  
při letošním Čaji o páté.

5.
Název jednoho z filmů, které se 
budou promítat v rámci letošního 
letního kina.

6.
Příjmení telnického občana,  
který kdysi při hodech předváděl  
na křižovatce akrobatické kousky.

7.
Příjmení jednoho ze tří  
„nových“ trenérů telnického 
házenkářského A-týmu.

8.
Příjmení majitele nového  
obchodu Domácí dílna v budově 
koloniálu.

9.
Vojenská hodnost válečného  
hrdiny a telnického sokola  
Jana Štětky.

10.
Příjmení nově přivítaného dítěte  
(23. dubna 2017) s křestním  
jménem Stella.

11.
Název charitativní akce,  
která se uskutečnila 23. dubna  
u telnického kostela.

12. Příjmení kapitána házenkářského 
družstva mladšího dorostu.

Tajenkou je název důležitá součást telnických hodů.
především aktuální vydání Telnické-
ho zpravodaje, kde je množné vět-
šinu odpovědí jednoduše dohledat.  
Hodně štěstí v luštění! 

  VÝHERKYNĚ KŘÍŽOVKY DUBNOVÉHO ČÍSLA  
TELNICKÉHO ZPRAVODAJE
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ROZHOVOR S ING. ARCH. JANOU HURNÍKOVOU
Jana Hurníková je profesí urbanistka. Nyní pracuje na Městském úřadě 
Šlapanice na odboru výstavby v oddělení územního plánování a pa-
mátkové péče.

n Děkuji, že jste přijala naše pozvání do 
Telnice. Před časem mne napadlo, že bych 
vás provedl Telnicí a  požádal vás o  váš 
názor na stavební vývoj naší obce. Jsem 
rád, že jsme si spolu vesnici prošli. Jaký je 
váš první dojem z procházky Telnicí?

Na první pohled je vidět, že Telnice je 
historická obec, protože však leží v  zá-
zemí Brna, prošla a  prochází intenziv-
ním stavebním vývojem. Střed obce má 
zachovanou půdorysnou stopu, kolem 
něj vznikly další ulice s  řadovou zástav-
bou. V dnešní době se vesnice rozrůstá 
o okrajové lokality s příměstskou výstav-
bou převážně izolovaných rodinných 
domů. Za posledních 20 let v Telnici při-
bylo na 350 obyvatel. O výstavbu v Telni-
ci je značný zájem, neboť leží v brněnské 
aglomeraci v  blízkosti krajského města. 
Lidé mohou bydlet v rodinném domě se 
zahradou ve vsi a současně využívat vý-
hod velkoměsta: rozmanité nabídky pra-
covních příležitostí, vybavenosti, vzdělá-
ní, zábavy apod.

n Zůstal v  Telnici patrný ještě ten pů-
vodní vesnický ráz? 

Historickým jádrem Telnice byla uli-
cová náves, dnešní ulice V dědině, s po-
hledem na kostel. Náves lemovaly řady 
statků, které byly postupně rekonstru-
ovány a  přizpůsobovány modernímu 
stylu života. Z  venkovské podoby bu-
dov mnoho nezůstalo. Pro oblast dyj-
sko-svrateckého úvalu bývaly typické 
řadové přízemní domy s  průjezdy do 

dvora, orientované okapem do ulice, 
kryté sedlovými střechami. Domy býva-
ly opatřeny dřevěnými truhlářsky opra-
covanými dveřmi, vraty a  okny. Okna 
bývala členěná, osazená navysoko. Pro 
moravský dům 19. století jsou typické 
bílé omítky s  modrou podrovnávkou 
a  červenou pálenou krytinou. Vesnic-
ké statky a  domy se v Telnici prakticky 
nezachovaly. Když se ale podíváme 
k  hranicím Jihomoravského kraje, tam 
lze ještě nalézt původní vesnickou ar-
chitekturu. Třeba na Znojemsku vidí-
me v  kdejaké vesnici zámek, klášter 
a rozlehlé statky z dob, kdy zemědělství 
znamenalo prosperitu. Dnes jsou tyto 
kdysi bohaté vesnice téměř vybydlené. 
Z důvodu špatné dopravní dostupnosti 
dochází k úbytku obyvatel, a tak mnoho 
domů chátrá. Místní ráz některých ves-
nic zachraňují chalupáři, kteří se realizu-
jí citlivými rekonstrukcemi starobylých 
objektů. Telnice je ale jiný případ – mo-
derní prosperující obec.

n Co k tomu přispívá?
Telnice leží v blízkosti velkoměsta, kde 

lidé nacházejí snadněji obživu. V  závis-
losti na růstu své životní úrovně přizpů-
sobovali a přizpůsobují obydlí měnícím 
se životním podmínkám. Dnešní způsob 
života, spjatý s  automobilismem, zcela 
změnil život a tvář Telnice. Do Telnice se 
stěhují lidé z města, aby si splnili svůj sen 
o bydlení v  rodinném domě se zahrád-
kou, avšak za prací dojíždějí do Brna.

n Jaká je nová výstavba, kterou v Telnici 
vidíte?

Co se týká soudobé výstavby, je ve 
všech vesnicích v  okolí Brna podobná. 
Rozvojové lokality na okrajích obcí: sle-
pé uličky obestavěné převážně izolova-
nými rodinnými domy, každý jiný, jinak 
osazený, jinak řešený. Prostě individu-
ální svoboda výběru z  katalogových 
projektů, v  celkovém obrazu vytváře-
jící nelad až anarchii. Holt, každá doba 
má své výrazové prostředky a  podle 
toho se pozná, v  které epoše výstavba 
vznikla. Obyvatelé vilek nemají na svém 
pozemku soukromí, to si pak dodateč-
ně vytvářejí vysokými ploty či zdmi. 
K veřejnému prostoru se moderní domy 
často staví jakoby nepřátelsky: garáže-
mi nebo vodorovnými úzkými okny při-
pomínajícími průzory v tanku. To je ne-
příjemné. Řadové uspořádání domů na 
dlouhých parcelách, typické pro morav-
ský venkov, má své přednosti: umožňu-
je parkování aut v průjezdu, provozová-
ní hospodářství, řemesla či zájmových 
činností ve dvorních traktech, navazují 
užitkové zahrady a sady. Výhodou řado-
vého uspořádání je soukromí na dvorku 
a možnost spojení bydlení s venkovním 
prostorem. Na dvorku je možno se ne-
rušeně věnovat hobby, vařit, stolovat, 
řádit s  dětmi a  třeba i  žehlit. Jako nej-
větší výhodu bydlení v rodinném domě 
vidím možnost propojení vnitřního 
a  venkovního prostoru. U  moderních 
domů je tato příležitost bohužel často 
nevyužita.

n Co vidí urbanista v Telnici pozitivního 
a negativního?
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Pro Telnici je pozitivní, že se zde nena-

cházejí zchátralé budovy, lidé tu chtějí 
bydlet a žít se svými dětmi, protože mo-
hou využívat výhody života na vsi i výho-
dy blízkého velkoměsta. Nejvíc mi vadí 
všudypřítomná auta. Auta zaparkovaná 
na místních komunikacích, průjezdná 
doprava vedená obcí, přinášející hluk, 
znečištění a  ohrožení bezpečnosti oby-
vatel. Například náměstí, kam je správně 
soustředěna obecní vybavenost a  služ-
by, je především rušnou křižovatkou. Jak 
si mohou lidé tohoto veřejného prosto-
ru užít? Využití okolí obce je nepříjemně 
limitováno mnohačetnými elektrickými 
vedeními. Nevýhodu je také nedosta-
tek přírodního zázemí, chybí např. lesy 
a možnost koupání. 

n Nakolik vás to, co jste u nás viděla, za-
ujalo?

Zaujaly mě předpoklady pro spor-
tování: orlovna, sokolovna, venkovní 
hřiště, dětská hřiště. Všimla jsem si roz-
manité občanské vybavenosti a služeb. 
Ale nejvíce mě překvapilo, a  nesouvisí 
to se stavebnictvím, že se lidé navzájem 
znají, rádi se vidí a srdečně se zdraví. To 
ve městě není – sousedské vztahy. Taky 
mě překvapily informacemi nabité inter-
netové stránky obce. Neuvěřitelné, kolik 
je v Telnici spolků, kulturních a sportov-
ních akcí. Internet slouží obecnímu živo-
tu – třeba i k hledání zaběhnutého psa. 
Není obvyklé, aby vesnice měly tak bo-
hatý pospolitý život. Gratuluji! Některé 
obce v  zázemí města, především jejich 
nové části, slouží často jako luxusní ano-
nymní noclehárny movitých Brňáků.

n Máte nějaké nápady pro naši obec?
Co se týká zástavby, doporučuji ctít 

staletími utvářenou sídelní strukturu. 
Upřednostňovat řadovou zástavbu, 
volit jednoduché tvary domů, světlé 
omítky, červenou krytinu, do ulice ori-
entovat vstup a kvetoucí předzahrádku, 
do zahrady vysázet (ovocné) stromy, 
pod koruny stromů vrhající stín umístit 
posezení. Pro inspiraci přikládám fotku 
vkusného venkovského domku z  oko-
lí Brna. V  jednoduchosti je krása. Obci 
přeju silniční obchvat a obyvatele spo-
lupracující na veřejném blahu. Protože: 
jaký si to uděláš, takový to máš. Pane 
starosto, ráda jsem navštívila Telnici – 
místo, kde se lidem dobře žije.

n Za milý rozhovor i  příjemnou pro-
cházku po naší obci děkuje 
 František Kroutil

ROZHOVOR S BARBOROU ŽÁKOVOU
Barbora Žáková (*1986) je plzeňskou rodačkou, část svého dětství prožila 
v západních Čechách, část v brněnských Tuřanech. Před šesti lety spolu s man-
želem začali stavět rodinný dům v nové ulici Lány a v létě 2013 se přistěhovali 
se dvěma dětmi do Telnice. Třetí se jim narodilo již v Telnici. 

n Jak se vám v Telnici žije?

Telnice je přeci místo, kde se dobře 
žije, no ne? (smích) U nás to platí určitě, 
my jsme tu spokojeni. 

n To jsem tomu rád (smích). A proč se 
vám tu dobře žije?

Líbí se mi tady celková atmosféra, 
přijde mi přátelská. Zdá se mi, že tu 

nic není žádným velkým problémem, 
a  když by se objevil, vím, že se najde 
minimálně snaha o  jeho řešení. Také 
se tu koná spousta kulturních akcí a je 
třeba moc fajn, že se přímo v  Telnici 
podařilo pokrýt všechny koníčky na-
šich dětí. Nemusíme je nikam vozit, což 
je pro nás hodně pohodlné. Nedávno 
jsem si uvědomila, že když nemusím 
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pryč pracovně, nevytáhnu paty z  Tel-
nice třeba měsíc, protože do města ani 
nepotřebuji, ani nechci. 

n Na to, že tu žijete vlastně pár chvil, 
jste s  manželem poměrně aktivní 
v  různých činnostech. Vás osobně 
jsem zahlédl ve Sluníčku, občas něco 
pro někoho fotíte, manžel trénuje  
házenou…

Ve Sluníčku se snažím zaskakovat, 
když Pavla Chovancová zrovna ne-
může vést některé středeční setkání, 
nebo jí být pomocnou rukou. Když 
někde chybí fotograf a  jsem požádá-
na, ráda zapojím vlastní přístroj, ale 
za velkou fotografku se rozhodně ne-
považuji, i když mě to baví. No a man-
žel chodil od začátku pravidelně se 
synem na házenkářské tréninky a  ne-
dávno byl házenkáři osloven, zda by 
se nepřidal do jejich trenérské party, 
a  už to bylo. Jako basketbalista nemá 
k  házené zase tak úplně daleko. Má 
radost z  toho, když může dětem pře-
dávat svoje zkušenosti, hledat v  nich 
jejich silné stránky a vidět jejich zájem  
a nadšení.

n Za to vám oběma patří velké díky. 
Nestává se zase tak příliš často, aby se 
některá „nová“ rodina do našeho živo-
ta v obci tak aktivně a rychle zapojila.

A to se ještě snažíme stihnout co nej-
více místních kulturních a  sportovních 
akcí (smích).

n Však jste taky vloni vyhráli rodinnou 
soutěž na Dni pro celou rodinu! Doda-
tečně gratuluji. Jak jste si Den pro celou 
rodinu užili?

Užili! Máme tyto akce rádi. Přijela 
k  nám zrovna část naší rodiny z  Čech 
a  jejich zapojení nám pomohlo k  ono-
mu vítězství. Nakonec měli radost i oni, 
zažili akci tohoto typu poprvé a  byli 
mile překvapeni. Těšíme se na další  
ročník.

n Zapojily se už i  vaše děti: váš syn 
Matěj tu hraje házenou, dcera Vendul-
ka zase reprezentuje telnické Orlíky ve 
florbale.

Vendulka je florbalem moc nadšená, 
ač se původně nepředpokládalo, že by 
ji mohl nějaký sport táhnout. Tak z toho 
máme všichni velkou radost. Matěj taky 
začínal s telnickým florbalem, ale pak se 
rozhodl zkusit házenou, pro kterou se 
naprosto nadchl a úplně ji miluje.

n Jak pro vás bylo těžké se na začátku 
v  Telnici „adaptovat“? Jaké byly vaše 

první dojmy, když jste dostavěli dům, 
a začali žít normální život?

Měla jsem z  toho trochu obavy, ne-
mám úplně ráda tak velké životní změ-
ny. Ale nakonec se všechno odehrálo 
jaksi přirozeně samo, postupně jsme 
se tu začali cítit jako doma a  dnes-
ka už si to ani neumíme jinak před- 
stavit. 

n A co vy a hody, vy a kroje?
Máme k  tomu s  manželem blízko, 

chodívali jsme za stárky v  Tuřanech, 
dokonce i  naše Vendulka ještě nosila 
tuřanský kroj. No a dneska v telnickém 
kroji chodí všechny naše děti: Anič-
ka tady měla kroj už ve svých sedmi 
měsících. Teď už to čeká jen na nás 
s manželem, až vyrazíme v ženáčských  
krojích (smích).

n Ještě trošku z  jiného soudku: jste 
součástí pracovní skupiny právě pro-
bíhajícího auditu Family Friendly Com-
munity. Co vás na tomto auditu nejvíce 
zaujalo?

Určitě to, že se jedná o aktivitu, která 
chce podpořit prorodinné klima v obci, 
budování vztahů a  zapojení samot-
ných občanů do spolupráce. Je tady 
toho spousta, co již funguje, ale i  to je 
potřeba podporovat či rozvíjet. Vždy je 
co zlepšovat, takže kromě zachování 

stávajících opatření se mohou další, pro 
občany přínosná, zavést. Vyhovět jejich 
poptávce tak, aby se jim zde žilo ještě 
lépe.

n Nakonec mi dovolte otázku k  vaše-
mu novému domu, ten je postavený 
v  zajímavém venkovském stylu, věnu-
jete se nějak architektuře?

S manželem máme stejný vkus, takže 
jsme si projekt připravili sami, včetně 
interiéru. Při tom jsem si uvědomila, 
že mě vlastně navrhování baví od dět-
ství. Pár nejbližších přátel to vědělo, 
a  tak mě žádali třeba o  návrh dětské-
ho pokojíčku apod. A  tak to postup-
ně začalo. Oni i  manžel mne natolik 
podporovali, že jsem se během třetí 
mateřské dovolené odhodlala k  velké 
změně: opustit původní nekreativní 
povolání účetní a  věnovat se profes-
ně „na volné noze“ svému koníčku. 
Takže v současné době už mám za se-
bou několik navržených i  zrealizova-
ných interiérů a moc mě ta práce baví.  
Uvidíme, jak to půjde v budoucnu.

n Děkuji vám za příjemný rozhovor. 
Přeji vám hodně úspěchů ve vašem 
novém podnikání a  vaší rodině hodně 
radosti ze života v Telnici.

Rozhovor připravil František Kroutil 
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  ALKOHOL NA PRACOVIŠTI  
A ROZVÁZÁNÍ PRACOVNÍHO POMĚRU

Vážené čtenářky, vážení čtenáři,
jak všichni víme, alkohol na pracoviš-

tě nepatří. Skutečnost, že zaměstnanec 
vstoupí na pracoviště pod vlivem alko-
holických nápojů, je potřeba hodnotit 
jako porušení povinností vztahujících 
se k  jím vykonávané práci. Co s  sebou 
porušení takových povinností přináší? 
Může zaměstnavatel se zaměstnancem 
rozvázat pracovní poměr? O tom si po-
víme v dnešním díle.

Podle zákonné úpravy, pokud zaměst-
nanec zvlášť hrubým způsobem poruší 
povinnost vyplývající z právních předpi-
sů vztahujících se k jím vykonávané prá-
ci, zaměstnavatel může podle ustanove-
ní § 55 odst. 1 písm. b) zákoníku práce 
okamžitě zrušit pracovní poměr. Pokud 
jsou u zaměstnance dány důvody, pro 
které by s ním zaměstnavatel mohl oka-
mžitě zrušit pracovní poměr, nebo za-
městnanec závažně poruší svou pracov-
ní povinnost, může dát zaměstnavatel 
zaměstnanci výpověď podle ustanovení 
§ 52 písm. g) zákoníku práce.

Nabízí se otázka, zda je zjištěný 
zbytkový alkohol u zaměstnance vždy 

důvodem pro rozvázání pracovního 
poměru. Odpověď zní nikoliv. Zjistí-li 
zaměstnavatel u zaměstnance zbyt-
kový alkohol, může pracovní poměr 
rozvázat pouze za určitých podmínek. 
Těmito podmínkami se nedávno za-
bývaly české soudy a dospěly k  závě-
ru, že aby mohla přítomnost alkoho-
lu v  těle zaměstnance vést současně 
k jeho ovlivnění, je nutné, aby zjištěné 
množství alkoholu dosáhlo určité hla-
diny. Uzavřely, že hladina alkoholu do 
0,2 g/kg v  krvi se považuje za hladinu 
neprůkaznou, proto nelze konstatovat, 
že zaměstnanec s takovým množstvím 
alkoholu v  krvi vstoupil na pracoviště 
pod vlivem alkoholické látky.

Obecně řečeno, zjištění požití alkoho-
lu zaměstnancem samo o sobě nemusí 
vždy automaticky znamenat porušení 
jeho povinností v  takové intenzitě, aby 
s ním mohl být platně rozvázán pracovní 
poměr. Vždy však bude nutné posoudit 
okolnosti konkrétního případu z  růz-
ných hledisek a závěry soudů nelze 
absolutizovat. Dále nelze opomenout, 
že ačkoliv zůstatkový alkohol v krvi za-

městnance není vždy závažným poru-
šením povinností zaměstnance nebo 
zvlášť hrubým porušením povinností, 
jedná se minimálně o méně závažné 
porušení pracovních povinností. A pro 
opakované méně závažné porušování 
pracovních povinností může dát zaměst-
navatel zaměstnanci výpověď, pokud 
v  době posledních 6 měsíců v  souvis-
losti s porušením pracovních povinnos-
tí písemně zaměstnance upozornil na 
možnost výpovědi.

Závěrem lze zaměstnavatelům dopo-
ručit, aby při rozvázaní pracovního po-
měru se zaměstnancem z  důvodu pří-
tomnosti alkoholu v  krvi zvážili všech-
ny okolnosti případu a neriskovali, že 
později bude výpověď (nebo okamžité 
zrušení pracovního poměru) určená 
soudem za neplatnou.

Mgr. Marianna Sušková
advokátní koncipientka v AK Hubený

Tel.: 608 663 120
E-mail: info@akhubeny.cz

602 00 Brno, Běhounská 4/20

• 

V  sobotu 8. dubna 2017 proběhla ve 
spolupráci s obcí Telnice brigáda v ma-
teřské škole. Zúčastnilo se několik ochot-
ných tatínků, maminek, dětí, přátel 
a  zaměstnanců mateřské školy. Během 
dopoledne jsme zvládli ostříhat keře, 
posekat trávu, obrousit a natřít průlezky, 
vyhrabat suché větve, připravit a  porýt 
před školní jídelnou záhon pro budoucí 
výsadbu bylinek, hrášku a jahod, o kte-
ré se děti budou společně starat. Byly 
provedeny terénní úpravy pro položení 
dlažby na školní zahradě. Rádi bychom 
poděkovali všem, kteří se ve svém vol-
ném čase na této akci podíleli.

Markéta Krejčiříková,  
vedoucí učitelka MŠ Telnice

I přes počáteční nesmělost a  trému 
se v  pondělí 24. dubna 2017  základní 
školou v Telnici šířila radostná atmosfé-
ra. Při zápisu do první třídy se rozdávaly 
nejen sladkosti a  malé dárečky vyro-

bené žáky 3.–5. ročníku, ale především 
úsměvy, pochvaly a dobrá nálada. K le-
tošnímu zápisu přišlo 20 dětí, které do-
provázeli jejich rodiče a některé i starší 
či mladší sourozenci. K  základnímu 

vzdělávání v  ZŠ bylo přijato 18 dětí,  u 
dvou dětí podali rodiče žádost o odklad 
školní docházky.

Po přivítání v  ředitelně přišlo na 
řadu plnění nejrůznějších úkolů ve 

BRIGÁDA V MATEŘSKÉ ŠKOLE

BUDOUCÍ PRVŇÁČCI, ANEB JAK TO BYLO U ZÁPISU
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třídách. Děti pojmenovávaly některé 
dopravní prostředky a určovaly jejich 
počáteční písmeno. Projely se po silni-
ci s abecedou, kde mohly porovnávat 
různé tvary písmen a  pověděly nám 
pohádku O veliké řepě, recitovaly růz-
né básničky a  zazpívaly písničky. Při 
práci s interaktivní tabulí si procvičily 
prostorovou orientaci a  geometrické 
tvary. Veškerá ostýchavost se rozply-
nula při házení kostkou a  určování 
čísel. Počítání ovoce a  zeleniny už 
potom budoucí prvňáčci zvládli na 
jedničku. Na závěr ještě namalova-
li obrázek, vyzkoušeli si jednoduchá 
grafomotorická cvičení a s ulehčením 
se vraceli zvesela domů. Budeme se 
na vás těšit! Se stejně dobrou náladou 
v září na viděnou.

Za pedagogy ZŠ Hana Kašparová

Zápis do mateřské školy je význam-
ným dnem pro děti i  jejich rodiče. Ve 
středu 3. května 2017 do mateřské 
školy přišlo 28 dětí se svojí maminkou 
a tatínkem. Zápis probíhal od 13 do 18 
hodin. Děti hravou formou plnily připra-
vené úkoly. Skládaly puzzle, poznávaly 
zvířátka, barvy či tvary, některé nám za-
zpívaly pěknou písničku nebo pověděly 
básničku a za odměnu si odnesly krásný 
výrobek od kluků a  holčiček ze školky. 
Děti jsou do mateřské školy přijímány 
podle počtu volných míst v  mateřské 
škole a  podle stanovených kritérií. Od 
1. září 2017 dochází k  zavedení povin-
nosti předškolního vzdělávání pětile-
tých dětí až do začátku plnění povinné  
školní docházky a bude bezplatné.

Na další setkávání se těší 
učitelky MŠ Telnice

V pátek 5. května odjelo 33 dětí z tel-
nické školy a oddílu miniházené na spo-
lečný výlet do Pece pod Sněžkou. Uby-
tování jsme měli jako obvykle zajištěno 
v  penzionu Táňa. Cesta uběhla rychle, 
pěkně jsme si zazpívali lidové i tramp-
ské písničky. V Hradci Králové jsme sa-
mozřejmě zanotovali Ódu na Kometu, 
aby věděli, kdo přijel. Počasí nám přálo, 
takže jsme hned po ubytování vyrazi-
li na obchůzku Pece, abychom zjistili, 
co se změnilo, a  seznámili s  místem 
našeho pobytu nováčky. Večer jsme 
fandili českým hokejistům a  zahráli 

si stolní hry. V  sobotu nás probudilo 
sluníčko, a  tak jsme odjeli autobusem 
do Janských Lázní, odtud lanovkou na 
Černou horu a pěkně po svých zpět do 
Pece. Protože už jsme zdatní turisté, 
prošli jsme i  údolím Zeleného potoka 
do Zeleného dolu. Za odměnu jsme si 
nakoupili suvenýry a  dobroty. Cesta 
dlouhá 11 kilometrů nikomu neubrala 
na síle, takže jsme ještě po večeři vy-
razili před chatu a zahráli si pétanque, 
házenou, číslované kolíky, florbal a dal-
ší podobné hry. Potom už do sprchy 
a spát, protože v neděli nás čekala další 

túra – na přání dětí výstup na Sněžku. 
Ráno bylo počasí opět pěkné, tak jsme 
vyrazili. Lanovkou jsme vyjeli na Růžo-
vou horu a  potom vzhůru k  vrcholu. 
I když bylo zataženo, místy sníh a mlha, 
došli jsme do cíle bez problémů. Na-
hoře jsme si dali řízek a  pokračovali 
Cestou česko-polského přátelství do 
Obřího dolu a zpět domů. Cestou jsme 
potkali zvířátka u boudy Pod Sněžkou 
a  zastavili se na čaj v  boudě V  Obřím 
dole. V nohou jsme měli téměř 14 kilo-
metrů. Po večeři jsme opět fandili ho-
kejistům a  večer zhodnotili celý výlet. 

ZÁPIS DO MATEŘSKÉ ŠKOLY NA ŠKOLNÍ ROK 2017/2018

SPORTOVNĚ TURISTICKÝ VÍKEND V KRKONOŠÍCH
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Všichni účastníci dostali pamětní list, 
drobné odměny a  sladkosti. Na závěr 
jsme si zazpívali společně s  Pepíkem 
Müllerem, který nás doprovodil na 
kytaru. V  pondělí ráno proběhlo bale-
ní věcí, snídaně a úklid. Po 10. hodině 

jsme odjeli domů. Doufám, že se výlet 
všem líbil a  příští rok se opět řada le-
tošních účastníků přihlásí. Po návratu 
dostaly všechny děti na památku CD 
s  fotkami z celé akce. Chtěla bych po-
děkovat všem dospělým, kteří se po ce-

lou dobu o děti starali, rodičům za slad-
kosti, panu řidiči za bezpečnou dopra-
vu a obci Telnice za finanční podporu. 
Poděkování patří samozřejmě i celému 
personálu penzionu Táňa.

Leona Bímová

V  úterý 16. května 2017 se vybraní 
žáci naší školy zúčastnili jubilejního 
10. ročníku Ekoolympiády, která se 
konala v  nedalekém Újezdu u  Brna. 
Nominaci do oblastního kola získali 
žáci na základě výsledků testů, kte-
ré se vyplňovaly začátkem května ve 
druhé až páté třídě. Tříčlenná druž-
stva z  každé třídy byla vybrána, aby 
naši školu reprezentovala a  srovnala 
svoje znalosti s ostatními žáky ze škol 
z  okolí. Po krátkém úvodu v  jídelně 
žáky čekal vědomostní test, po jehož 
vyplnění se odebrali na školní dvůr, 
kde bylo rozmístěno celkem 25 stano-
višť, která v  průběhu dopoledne ab-
solvovali v týmech. Naše druhá a třetí 
třída soutěžila v  kategorii PAPÍRÁČCI 
a čtvrtá a pátá třída v kategorii PEŤÁCI. 
Poznávali např. houby, rostliny, zvuky 
a stopy zvířat, ochutnávali ovoce a ze-
leninu se zavázanýma očima, skákali 
v pytli či zavítali na „hřbitov“, kde od-

hadovali dobu rozkladu různých dru-
hů odpadků. Po sečtení všech bodů 
následovalo slavnostní vyhlášení, kte-
ré nás všechny příjemně překvapilo. 
Ve starší kategorii PEŤÁKŮ jsme do-
sáhli hned dvojího zastoupení: čtvr-

ťáci brali bronz a  páťákům patřil ten 
nejvyšší stupínek, zlato! Tímto děkuji 
za výborné výkony a věřím, že na ob-
hajobu či další pěkné umístění dosáh-
nou žáci i v příštím školním roce. 

Tereza Sklenářová, ZŠ Telnice

EKOOLYMPIÁDA – ZŠ TELNICE NA 1. A 3. MÍSTĚ!



KOLOBĚŽKY
PRO MATEŘSKOU ŠKOLU

Vážení rodiče, prarodiče, sousedé.

V naší telnické mateřské školce již dosluhují (v některých případech i desítky let) venkovní hračky: 
koloběžky, odrážedla, kočárky, kola ve velikosti pro děti od 3 do 7 let. Pokud již vaše děti nebo  
vnoučata natolik vyrostly, že vám tyto hračky zabírají doma místo, budeme vám vděčni za to, když 
našim dětem do školky tyto hračky v plně funkčním stavu věnujete.

Více informací vám sdělí a věnované hračky od vás s díky převezmou  
paní učitelky v mateřské škole. Za naše děti vám předem děkujeme!

Základní škola a Mateřská škola Telnice www.zstelnice.cz
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Letošní oslava Dne matek byla zaháje-
na otevřením výstavy prací dětí ZŠ a MŠ 
Telnice. V neděli 15. května 2017 bylo od 
15 hodin v přísálí orlovny k vidění mno-
ho překrásných výtvarných děl s  jarní 
a  historickou tématikou. Expozice byla 
také doplněna obrázky dětí ze soutěže 
k auditu Family Friendly Community na 
téma: „Co se mi v Telnici líbí a co bych si 
zde ještě přál“. 

Samotné vystoupení zahájili v 16 ho-
din naši nejmenší. Za doprovodu svých 
rodičů všem předvedli, co se společně 
naučili v mateřském klubu Telnické slu-
níčko. Následovala hudební pohádka 
„Bylo jedno paraplíčko“, ve které nás 
děti ze třídy Medvídků seznámily s pro-
měnlivostí jarního počasí. S dětmi z My-
šiček jsme se přenesli do země modrých 
šmoulů, kde se ve šmoulím stylu tanco-
valo a přednášely básničky. Představení 
dětí MŠ zakončila třída Tygříků pohád-
kou o zvířátkách a loupežnících a taneč-
kem k písni „Buchet je spousta“. 

Po sólu Matěje Sobotky, který hrál na 
housle písničku A  vy páni muzikanti, 
pokračoval program vystoupením žáků 
základní školy. Na pekařské umění Tyg-

říků plynule navázali prvňáčci pásmem 
o  kuchařích. Jen co dozněla písnička 
Mňam, mňam Bobík, už nás prázdnino-
vě naladili na léto se těšící žáci druhé 
třídy jejich tanečky s nafukovacími míči. 
Čtvrťáci všechny přítomné pobavili 
úsměvným divadelním představením 
„Dívčí válka“, třeťáci zase dramatizací 
písničky Marnivá sestřenice a žáci páté-
ho ročníku scénkou ze školního prostře-
dí, kde bylo všechno naruby.

Děkujeme našim dětem za jejich vel-
kou píli, snahu, úsměvy a dárečky, kte-
rými nás s láskou odměnily. Moderátor-
ce Silvě Hrozkové za provázení celým 
programem. A  v  neposlední řadě patří 
náš dík za krásně strávené odpoledne 
také organizátorům a  všem ostatním, 
kteří se na přípravě a realizaci programu 
podíleli.

Za pedagogy ZŠ a MŠ Telnice  
Hana Kašparová 

DEN MATEK
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David Cupák (*1981) je majitelem maloobchodní sítě prodejen „Cupák Domá-
cí dílna“. Od letošního května spustil prodej svého sortimentu v budově býva-
lého koloniálu na Masarykově náměstí v Telnici.

n Co vás přivedlo do Telnice?
Před osmi lety jsem se přistěhoval 

z  Brna do Žatčan a  Telnici jsem dobře 
znal už proto, že jsem tudy denně projíž-
děl domů z Brna. Vždycky se mi Masary-
kovo náměstí moc líbilo, ten ruch a život, 
který tady pokaždé potkávám. Uprostřed 
vesnice se nachází střed mezi dvěma sil-
nicemi, takže tudy projíždí velké množ-
ství potenciálních zákazníků. Oceňuji 
i  to, že všechno důležité ve vaší obci se 
nachází právě v centru: obchody, obecní 
úřad, pošta, škola, školka, kostel, hřbitov.

n Vybral jste si budovu bývalého koloni-
álu, která se tedy také nachází v centru 
dění.

Právě tato budova je vhodným mís-
tem pro rozšíření dalších služeb v  Tel-
nici. Také jsem už zaznamenal kladné 
reakce ze strany místních obyvatel, kteří 
ocenili dostupnost tohoto sortimentu 

ve vlastní obci. Lidé mi říkají: „Konečně 
nemusíme kvůli těmto věcem jezdit do 
Sokolnic“. 

n Kde všude máte své prodejny?
Jednu prodejnu máme v Brně-Žideni-

cích na Gajdošově ulici, další ve Šlapa-
nicích na Čechově ulici, v Telnici máme 
svou třetí prodejnu. Když jsem se nastě-
hoval do Žatčan, zkusil jsem otevřít no-
vou prodejnu u nás, ale bohužel se na-
cházela v  příliš klidném místě, v  boční 
ulici, kde nebyl téměř žádný přirozený 
pohyb lidí. Proto jsem také vždy poku-
koval po Telnici a jsem rád, že se to ko-
nečně podařilo.

n Přiznám se, že když projíždím Brnem, 
vídávám značku Cupák na více místech, 
než jste jmenoval. To nejsou vaše pro-
dejny?

Můj táta, zakladatel firmy Cupák, 
odešel před půl rokem do starobního 

důchodu a  rozdělil mezi mne a  mou 
sestru své prodejny. Podmínkou pro 
nás oba bylo to, že všechny tyto pro-
dejny ponesou i nadále jméno „Cupák“. 
Proto se s  názvem prodejny „Cupák“ 
můžete setkat i  v  Brně na Lesné a  na  
Veveří.

n Nezlobte se, ale mám to chápat 
správně, že jste v podnikání nováčkem?

Řeknu vám to asi takto (smích): od 
mých osmi let, kdy táta začal podnikat, 
jsem mu byl neustále při ruce a  v  kaž-
dé volné chvíli jsem byl na prodejnách, 
pomáhal oceňovat zboží a  dělal další 
pomocné práce, které mi do budouc-
na daly dobrý základ proto, abych se 
mohl stát jeho nástupcem. Své vlastní 
podnikání jsem rozjel před deseti lety 
na prodejně ve Šlapanicích, kterou jsme 
spolu s  tátou zakládali. On mi pomohl 
s  rozjezdem a  pak už jsem si vše řídil 
sám. Velké konkurenční prostředí ve 
Šlapanicích mne naučilo vážit si kaž- 
dého zákazníka a  přistupovat k  němu 
se vší skromností a  pokorou. Vážím si 
každého zákazníka, který k  nám najde 
cestu a  rád mu i  se svým personálem 
vyjdeme vstříc, pokud to bude v našich  
silách. 

n Jaké jsou tedy vaše plány v Telnici?
Rád bych si tu vybudoval stabilní po-

zici. Chtěl bych si získat důvěru místních 
obyvatel, aby se k nám vždycky rádi vra-
celi. Pokud to v  budoucnu příležitosti 
dovolí, rád bych rozšířil náš zdejší sorti-
ment o další položky. 

n Současná prodejna je poněkud men-
ší, než by člověk asi čekal. Přece jenom 
prodáváte i  docela objemné výrobky. 
Přesto se vám podařilo do malých pro-
stor naskládat velké množství zboží. 
Nicméně, jak budete reagovat na dota-
zy zákazníků, kteří v regálech nenajdou 
to, co by od takového druhu prodejny 
očekávali?

Je mi jasné, že v  tak malé prodejně 
nemůžeme nabízet široký sortiment, 
na jaký jsou lidé třeba zvyklí ve vel-
kých hobbymarketech v Brně. Přestože 
máme pronajaty pouze malé prostory, 
domnívám se, že jsme sem umístili to 
nejdůležitější, co si lidé kupují i  na na-
šich dalších prodejnách. Vše ostatní, co 
budou lidé potřebovat, můžeme dodat 
například do druhého dne (pokud se 
to nachází na jiné naší prodejně) ane-

ROZHOVOR S DAVIDEM CUPÁKEM
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bo lze na objednávku dodat i  jakýkoliv 
jiný, i  netradiční sortiment. Chtěl bych 
tímto povzbudit všechny naše zákazní-
ky, aby se nebáli komunikovat s našimi 
prodavači, kteří mají za úkol pomoci jim  
s  každým požadavkem, se kterým do 
naší prodejny přijdou. Pokud se nám 
bude v Telnici dobře dařit, rádi se bude-
me rozšiřovat i do další části této budo-
vy, samozřejmě po dohodě se součas-
ným majitelem. 

n Mohou se kromě uvedeného lidé ještě 
těšit na nějakou neobvyklou nabídku či 
službu z vaší strany?

Ano, už ve Šlapanicích jsme si úspěš-
ně vyzkoušeli a  dodnes provozujeme 
dovážku sortimentu až do domu zdar-
ma. Skutečně slyšíte dobře, děláme tuto 
službu opravdu pro lidi v Telnici a jejím 
blízkém okolí zdarma. Tato nabídka není 
omezena cenou ani množstvím objed-
naného sortimentu. Děláme to prostě 

rádi pro své zákazníky. Proto se zákazní-
ci nemusí ostýchat o tuto službu požá-
dat. Mohu také upozornit na naši oteví-
rací dobu, kterou jsme se snažili nastavit 
velmi vstřícně: po–pá 7–18 hod., so–ne 
7–12 hod. Opravdu je to tak, máme ote-
vřeno i v neděli dopoledne.

n Děkuji vám za rozhovor a přeji hodně 
úspěchů (nejen) v telnickém podnikání.

Rozhovor připravil František Kroutil

V úterý 14. března 2017 se sešel klub 
KLAS v  počtu 14 členů. Tématem byla 
stará řemesla a nové technologie. Po naší 
znělce nás paní Dara vždy seznámí s vý-
ročím umělců, herců, připomene pra-
nostiky a různé události ze staré kroniky. 
Na procvičení paměti se sčítalo a odčíta-
lo z  pracovního listu. Při hlavním téma-
tu jsme si zavzpomínaly na různá stará 
řemesla. S  rozvojem vědy a  techniky 
přibývají nová zaměstnání a obory, kte-
rých je nepřeberné množství. Abychom 
si protáhly tělo, paní Magda předcvičo-
vala různé protahovací cviky. Zajímavý 
článek o nepoctivých řemeslnicích, které 
pranýřovali na Zelňáku, nás zaujal. Ná-
vštěva pana starosty nás vždy potěší. Se-
známí nás s  tím, co se  v naší obci děje 
a co se nového chystá a plánuje.

Dne 28. března 2017 se KLAS sešel 
v počtu patnácti žen k tématu „Nepeče-
né cukroví“. Zahájily jsme naší znělkou, 
načež se ujala slova paní Darka, aby při-
pomněla především Den učitelů, který 
připadá právě na 28. březen. Přečetla úry-
vek pocházející z  telnické kroniky, který 

pojednává o postavení učitele v dobách 
minulých. Dobrý tip k  zamyšlení: Osob-
nost učitele dříve a nyní, práva dětí dříve 
a nyní... K procvičení paměti nám poslou-
žil pracovní list. Poté jsme si v hlavním té-
matu oživily znalosti o přípravě nepeče-
ného cukroví, což jsme mohly uplatnit o 
nadcházejících Velikonocích. Jedna ze 
seniorek příjemně překvapila názornou 
ukázkou, a tak jsme si na dvoubarevných 
kuličkách všechny pochutnaly. Díky! Dru-
hý pracovní list byl zaměřen na znalost 
drobného hmyzu, což bylo na jaře aktu-
ální – svým vnoučatům a pravnoučatům 
jsme mohly některé z  broučků správně 
pojmenovat. Na závěr našeho setkání 
přišla návštěva z  OÚ, tentokrát obzvlášť 
milá, neboť jsme si pochutnaly na výbor-
ných zákuscích a  na zdraví připily panu 
starostovi k  jeho 39. narozeninám. Ještě 
jedenkrát: Hodně zdraví! Připomenut 
byl zájezd do Divadla Bolka Polívky, kam 
jsme byly zvány Klubem parkinsoniků na 
sobotu 8. dubna 2017. 

V úterý 11. dubna 2017 jsme v KLASu 
skloubily dvě činnosti: hlavním téma-

tem byly „Příběhy s fotografiemi“ a prak-
tickou část tvořila výzdoba velikonoč-
ních vajíček. Seniorky si vyslechly něco 
z  historie fotografování, také se hovo-
řilo o  tom, že řada lidí fotí proto, aby si 
uchovala vzpomínky z různých akcí, jiní 
mají focení jako koníčka a konečně jsou 
také ti, kteří se tímto živí. Každá z nás si 
přinesla fotografie, nad kterými jsme 
potom ve skupinkách hovořily. Čas nám 
zbyl na ozdobení vajíček dvoubarevný-
mi stužkami, kdy jsme si při lepení pro-
cvičily jemnou motoriku rukou a  také 
trpělivost. Závěr patřil panu starostovi, 
od kterého jsme si s účastí vyslechly, co 
nás zajímalo.

Dne 25. dubna 2017 jsme se v KLASu  
zabývaly v  hlavním tématu barvami 
a tvary. Seznámily jsme se se spektrem 
barev, tvořícím všem známou duhu na 
obloze. Dále jsme si řekly, jak se dělí bar-
vy, jimiž jsme obklopeni. Jde o barvy zá-
kladní, doplňkové, teplé a studené. Tva-
ry jsme si zopakovaly názorně. Pověděly 
jsme si o tom, jak ten který tvar působí 
na naše smysly a jak to lze v praktickém 
životě uplatnit. Plněním úkolu v pracov-
ním listě jsme se přesvědčily, že soustře-
dit se na „cestičky“ v  bludišti vyžaduje 
opravdu pozornost. O to víc potom po-
těší výsledek. Jemná motorika ruky byla 
procvičena nám již známými kolíčky na 
prádlo. Návštěva pana starosty byla ten-
tokrát časově omezena a týkala se pře-
devším hodnocení „Čaje o  páté“. Shod-
ly jsme se v  tom, že šlo o  vydařenou  
akci.

V úterý 23. května 2017 se KLAS sešel 
v počtu třinácti seniorek a tématem byly 
„Letní plány“. Neméně důležitým  byl 
fakt, že jedna z  nás dovršila krásných 
osmdesáti let života v plné duševní svě-
žesti, pravidelně KLAS navštěvuje, vede 
pečlivě naši kroniku a  přispívá vždy na 
úvod setkání příspěvkem z  kulturního 

SETKÁNÍ KLUBU AKTIVNÍCH SENIORŮ (KLAS)
• 
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života. Ještě jedenkrát všechno nejlep-
ší v  dalších letech ve zdraví prožitých! 
Některé z  nás se účastnily setkání na 
Petrově, a  tak jsme krátce o  něm poin-
formovaly. Pranostiky o  létu jsme si zo-
pakovaly, procvičily drobné svaly rukou 

při skládání „lodičky“. Krátkodobá paměť 
byla procvičena následným zapisováním 
slov, která si seniorky vyslechly, a zjistily 
jsme, že na tom ještě nejsme tak zle, jak 
se mnohdy snad zdá. Tak tedy choďme 
s očima otevřenýma dokořán a snad se 

nám bude dařit vidět dost krásných věcí, 
které za to stojí a dělají život snazším! Zá-
věr našeho setkání patřil panu starosto-
vi, děkujeme za jeho čas s námi prožitý. 

Za KLAS Telnice 
Marie Fialová a Marie Gallová

Naše obec obdržela pozvání na osla-
vu 19. výročí založení Parkinson klubu 
v Brně. O Parkinsonově nemoci asi psát 
nemusíme, protože předpokládáme, 
že je všeobecně známa. Tato akce byla 
zaměřena na kulturní program v Diva-
dle Bolka Polívky. Jen pro úplnost uvá-
díme, že dříve se tato setkání konala 
na Špilberku, ale mnohdy je limitovalo 
počasí.

Dne 8. dubna 2017 jsme tedy nasedli 
do příjemného minibusu a jeli do Brna. 
V divadle jsme byli velmi vřele přivítáni 
a v tomto duchu se neslo celé odpole-
dne. Účastníky jsme pozdravili a předali 
drobné upomínkové předměty a kytici 
od obce. Patronem klubu je pan Zde-
něk Junák, který se skvěle zhostil role 
konferenciéra a přidal i své vystoupení. 
Taneční skupina Mystery ze Sokola Lí-
šeň, některým z nás známá ze šibřinek, 
předvedla tři vystoupení. Následoval 
step pětinásobného mistra světa Tobi-
áše Košíra. O přestávce se nám dostalo 
milého pohoštění a měli jsme zde mož-
nost se setkat s mnohými známými.

Paní doktorka Kuželka z  ústavu cir-
kusových věd nám předvedla různá 
cvičení humornou formou. Ve skuteč-
nosti se jedná o  profesionální lektorku 
paní Dášu Hailand Trávníčkovou, která 

se zabývá právě takovým cvičením pro 
postižené spoluobčany. Na závěr jsme 
si všichni zazpívali i pár písniček. Prožili 
jsme hezké a  milé odpoledne a  moh-
li jsme nahlédnout pod pokličku lidí, 
kteří bohužel Parkinsonovou nemocí 
onemocněli. Bylo obdivuhodné jak mile 
a  vstřícně se chovají nejenom k  sobě, 
ale i  ke svému okolí. Většinová společ-
nost by si z nich mohla vzít příklad.

Jako vždy nastal čas loučení. U  Bo-
hémky nás vyzvedl minibus a  bezpeč-
nou okružní jízdou po Brně přivezl 
domů. Poděkovali jsme mladému panu 
řidiči Oldřichu Haluzovi. Děkujeme obci 
Telnice, jejím pracovnicím a panu staros-
tovi za přípravu návštěvy a  za zajištění 
dopravy. Tak možná příště na 20. výročí.

Za účastníky zájezdu Jiří Netolický, 
svobodný pán na Telnickém mlýně

O letošních Velikonocích nás po před-
chozím teplém počasí nemile překvapilo 
chladno a déšť. I přesto se našlo asi dva-
cet dětí, které neváhaly a  znovu se tra-
dičně rozběhly do ulic s nejrůznějšími hr-
kači a klepači, aby na Velký pátek a Bílou 
sobotu (13. a  14. dubna) nahradily dře-
věným tlukotem zvuk umlklých zvonů. 
Po oba dny se děti sešly v 6 hodin ráno, 
v pravé poledne a v 5 hodin odpoledne. 
Na obvyklých místech vždy zazpívaly 
tradiční modlitbu a  přizvaly obyvatele 
Telnice ke slavení Velikonoc. Děkujeme 
všem za koledu. Tu si děti mezi sebou 
rozdělily, část věnovaly na dobročinné 
účely a  za zbytek pořídily nové hrkače. 
Tak na shledanou zase příští rok v ulicích 
Telnice. Kateřina Umlášková

VÝLET TELNICKÝCH SENIORŮ

VELIKONOČNÍ HRKÁNÍ
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V sobotu 18. března 2017 navštívilo 
naši obec 60 členů turistického klubu 
z Uničova. Hlavním cílem jejich zájez-
du byla 16. výstava vín, kterou pořá-
dají telničtí vinaři. Byli zde již po třetí. 
Vždy se všem líbí nejen prostředí, ale 
i  organizace a  na každou návštěvu 

naší obce se velmi těší. Někteří si našli 
přátele mezi našimi občany, dokonce 
i s vinaři z Cíferu si měli o čem povídat. 
Odpoledne u dobrého vína a poslou-
chání pěkných písní cimbálové muzi-
ky rychle uteklo a v 19 hodin se niko-
mu nechtělo zpět do Uničova. Tímto 

bych chtěl jménem jejich předsedy 
Klubu českých turistů v Uničově, pana 
Jaroslava Venzary, poděkovat všem 
za milé přijetí a přátelskou atmosféru, 
která jejich návštěvu v  naší obci pro-
vázela. 

 Zdeněk Kubíček

Letošní velikonoční tvoření, kte-
ré proběhlo 31. března, připomínalo 
kroužek rukodělných prací. Hlavním 
velikonočním výrobkem se stali slepič-
ka se zajíčkem, které jsme ručně ušili 
z  pestrobarevných látek, vyplnili mo-
litanovou drtí, prošili jednoduchým 
stehem a  dozdobili korálky a  peříčky. 
Dalším výrobkem byly polystyrenové 
věnečky a  vajíčka, opět dekorované 
barevnými látkami. Všechny účastnice 
a účastníci (celkem 21 dětí a maminek) 

se do tvoření pustili s velkou chutí. Po 
více než dvou hodinách pilného šití, 
lepení a stříhání vznikly opravdu krás-
né dekorace pro radost a  ozdobu na 
velikonoční svátky. Na závěr si mohli 
všichni vyzkoušet zdobení kraslic roz-
puštěným voskem s  voskovkami. Po 
celou dobu tvoření všem pomáhala 
paní učitelka Hanka Kašparová, kte-
ré tímto děkujeme za nápady a  ve-
dení tvoření. Všem šikovným dětem 
a maminkám děkujeme za využití na-
bídky tohoto tvoření a věříme, že i ten-
tokrát si odnesli domů pěknou ozdo-
bu, která o Velikonocích třeba udělala 
i radost někomu blízkému.

Pavla Chovancová, 
Telnické sluníčko

NÁVŠTĚVA TURISTŮ Z UNIČOVA NA 16. VÝSTAVĚ VÍN V TELNICI

VELIKONOČNÍ TVOŘENÍ 

V sobotu 18. března 2017 se na orlov-
ně uskutečnil 16. ročník Výstavy vín, při 
které bylo vystaveno 560 vzorků, z toho 
347 bílých vín, 174 vín červených a  39 
vín růžových. Své vzorky poskytlo 262 
vinařů z 39 obcí celé Jižní Moravy a také 
7  vinařů ze slovenské  partnerské obce 
Cífer (24 vzorků).

Mezi mladými bílými víny byl nejlépe 
hodnocen Sauvignon Ing. Karla Scho-
vance z  Křenovic u  Slavkova a  mezi 
mladými červenými víny Cabernet 
Moravia Libora Ševely z Hovoran. Z roč-
níkových vín bylo nejlépe hodnoceno 
Rulandské bílé (2015) Karla Brázdila 
z Boršic a z červených pak Zweigeltrebe 
(2015) Jiřího Šťastného z Blučiny. Cenu  
RNDr. Bohuslava Šťastného o  nejlépe 
hodnocené růžové víno ročníku 2016 si 
odnesl Ing. Radim Hlaváček z Boršic za 
Rulandské modré klaret.

Účast na samotném koštu byla hojná, 
i tentokrát nás navštívili přátelé z Cíferu 
v  čele se starostou obce Marošem Sa-
ganem a  předsedou Klubu vinárov pri 
ZO SZZ Cífer Milanem Dobošem. Cíferští 
vinaři si odvezli 15 diplomů, což svěd-

čí o  velmi dobré kvalitě dodaných vín. 
O naše slovenské přátele bylo tradičně 
dobře postaráno. Kromě slovenských 
hostů nás na koštu navštívil také zájezd 
Klubu českých turistů z Uničova, kterým 
děkujeme za jejich účast a  milou spo-
lečnost.

Tradičně v odpoledních hodinách zpří-
jemnili program akce muzikanti z  Var-
mužovy cimbálové muziky. Děkujeme 
všem, kteří svou účastí anebo jakoukoli 
pomocí přispěli k uskutečnění této akce.

Václav Burk, 
Milovníci dobrého vína Telnice

16. VÝSTAVA VÍN V TELNICI
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V neděli 19. března 2017 jsme v naší far-
nosti přivítali po čase opět otce biskupa 
Pavla Konzbula. Společný program zapo-
čal pontifikální mší svatou v 8.00 hod., na 
kterou navázala promluva otce biskupa, 
které se zúčastnilo asi 140 zájemců a při 
které jsme se zamýšleli nad vírou a  je-
jími podobami v  průběhu vývoje lidské 
osobnosti. Zazněla velká řada myšlenek 
a podnětů, které určitě zaujaly i přítomné 
rodiče, kteří už přemýšleli, jak je uplatní 
při výchově svých ratolestí. Na duchovní 
slovo navázala společná konzumace při-
praveného občerstvení v prostorách fary, 
kde byla příležitost k řadě příjemných se-
tkání a také otec biskup Pavel byl neustá-
le „v obležení“. V 10.30 hod. jsme se opět 
přesunuli do kostela, kde jsme s krátkými 
zamyšleními otce biskupa prošli jednotli-
vá zastavení křížové cesty. Pak nastal čas, 
abychom se duchovně obohaceni ode-
brali do svých domovů. Velký dík patří 
všem, kteří se podíleli na přípravě celého 
nedělního dopoledne!  Pavel Král

V neděli 26. března 2017 se v telnické 
sokolovně uskutečnil již třetí bazárek 
dětského oblečení, sportovních potřeb, 
kočárků atd. V  sobotu večer jsme při-
chystali sál (moc děkuji za pomoc čle-
nům Sokola) a  v  neděli hned od 8  ho-
din ráno jsme přebírali první oblečení 
od prodávajících. V 9.30 hod. se zavřela 
sokolovna za posledním prodávajícím 
a potom už jsme vše chystali pro samot-
ný prodej. Prodej oblečení byl zahájen 
v 11.00 hod., kdy již první maminky če-
kaly na otevření dveří do sálu. Ve 14.00 
hod. se zavřely dveře za posledním na-
kupujícím a my rychle třídili neprodané 
oblečení zpět na hromádky pro prodá-

vající a zároveň zapisovali a počítali pro-
dej. V podvečerních hodinách jsme pro-
dávajícím maminkám vrátili neprodané 
věci a vyplatili peníze za prodané věci. 
Prodávajících maminek bylo 46. Naku-
pující jsme opravdu nestíhali počítat, 
ale bylo jich opravdu hodně a nejednou 
museli vystát frontu na zaplacení (tímto 
moc děkujeme za trpělivost). Výtěžek 
z akce činí 2 506 Kč (na podzim to bylo 
1 523 Kč) a byl předán TJ Sokol Telnice.

Celá akce by se nemohla uskutečnit 
bez podpory Sokola Telnice, zejména 
starosty Ing. Pavla Oborného, a  za to 
mu patří velké díky! Také bych ráda po-
děkovala nakupujícím a  prodávajícím. 

A  obzvláště děkuji všem maminkám, 
které mi s  organizací pomohly. Jmeno-
vitě Renata Mrkvicová ze Sokolnic, Lucie 
Dosoudilová, Lucie Rusnoková, Lenka 
Sobotková a  Hana Vašková, které obě-
tovaly nespočet hodin telnické burze. 
Na pár hodin přišly pomoci také Lucie 
Horáková, Maruška Gabrhelová a  Věra 
Sekerová. Všem vám, holky, velké díky. 
Dovoluji si poznamenat, že všichni, kdo 
jsme se na organizaci burzy podíleli, 
jsme tak činili ve svém volném čase a sa-
mozřejmě zdarma. Další burza se usku-
teční na podzim a  bude zaměřena na 
prodej podzimního a zimního oblečení.

Za organizátory Iva Donovalová

DUCHOVNÍ OBNOVA S BISKUPEM PAVLEM KONZBULEM

TŘETÍ TELNICKÝ BAZÁREK BYL ÚSPĚŠNÝ 
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Telničtí a  sokolničtí ministranti se 
vydali tradičně na Zelený čtvrtek  
(13. dubna 2017) do katedrály sv. Pet-
ra a  Pavla na Petrov, aby zde spolu 
s brněnskými biskupy, kněžími, jáhny 
a  dalšími věřícími slavili Misa chris-
matis. Po mši svaté se ministranti se-
tkali nejen se svými ministrantskými 
kamarády z  jiných farností, ale také 
s  otcem biskupem Vojtěchem, kte-
rý se s nimi rád vyfotografoval a také 
si plácl pro radost. Krásný a  poho-
dový výlet vlakem a  autobusem do 
Brna pak zakončili kluci společným 
obědem. Děkujeme všem za milé 
společenství a  Karlu Blažkovi st. za 
pomoc s  dopravou ministrantských  
obleků.

 FK

Letos jsme si 22. dubna vyšlápli již 
na 25. ročník tohoto tradičního po-
chodu. Velkým překvapením byla le-
tošní účast, či spíše neúčast. Z Telnice 
jsme vyrazili tři a  nakonec se nás tel-
nických turistů v sešlo Žatčanech cel-
kem sedm. Přitom bylo ráno celkem 
příjemné počasí, tak nevím, jestli se 
nechtělo vstávat dětem, nebo rodi-
čům. S  ohledem na počasí byla trasa 
zkrácena asi na polovinu a končilo se 
opět na sokolovně v  Žatčanech. Tam 
jsme si opekli špekáčky, shlédli vy-
stoupení šermířských skupin Dumas 
a Promachos a vyslechli vyhodnocení 
soutěží. Potom jsme si rozdali fidorko-
vé medaile a  vyrazili na cestu domů. 
Tak se těším zase za rok v  hojnějším 
počtu.

Šárka Oborná

Tento rok nás bylo na divadelní dílně 
v  Boleradicích za telnické orly celkem 
devět a  měli jsme super partu. První 
den (21. dubna) jsme dostali od Jurky, 
našeho lektora po následující dva dny, 
dialogy popřípadě trialogy, které jsme 
se museli naučit. Večer nám místní za-
hráli úžasnou hru Kříž u potoka, ze které 
jsme se pak naučili nějaké úryvky. Násle-
dující den jsme si hru dopodrobna roze-
brali a řekli jsme si povahu a vlastnosti 
postav. Po kratší pauze jsme se konečně 
vrhli na to. A  za odměnu jsme dostali 

oběd, a pak zasloužený odpočinek. Ve-
čer jsme se šli podívat na divadelní hru 

Zkrocení zlé ženy. Byla to zároveň Jur-
kova derniéra, kterou museli herci po-
řádně oslavit. Poslední ráno jsme šli do 
kostela na mši a pozvali lidi, aby se přišli 
podívat na naše divadlo. Po mši jsme se 
všichni hromadně přesunuli do divadla 
a  mohli jsme začít. Za náš výkon jsme 
byli odměněni zaslouženým potleskem. 
Po skončení celého představení jsme 
dostali diplomy a  boleradické pohledy 
na památku.

Za účastníky z OJT Viola 
Magdalena Faltejsková 

VÝLET MINISTRANTŮ NA PETROV

JARNÍ POCHOD DO STARÉHO LESA

DIVADELNÍ DÍLNA V BOLERADICÍCH
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V neděli 23. dubna 2017 navštívil tel-
nickou orlovnu katolický kněz Zbigniew 
Czendlik se svou talkshow. Někteří ho 
znají z křesťanských kruhů, jiní z televi-
ze a někdo si dokonce koupil jeho no-
vou knihu POSTEL, HOSPODA, KOSTEL, 
která byla nedávno oceněna při udílení 
cen Magnesia Litera a získala Cenu čte-
nářů Kosmas. Momentálně otec Zbig-
niew působí ve farnosti Lanškroun.

Otce Zbigniewa jsme tady u nás přiví-
tali v počtu přes 260 diváků, dospělých 
i dětí, mladých i starších, místních i přes-
polních, mužů i  žen. Otec Zbigniew 
vykládal úsměvné historky ze svého 
života, o začátku svého působení ve far-
nostech České republiky, o (ne)podob-
nostech polštiny a češtiny a  třeba taky 
o výletech se svými farníky. Došlo také 
na příběhy už ne příliš veselého charak-
teru, zato s hlubokým poselstvím. 

Během talkshow z otce Zbigniewa sr-
šela energie, diváci se bavili a vládla pří-
jemná a  přátelská atmosféra. Po ukon-
čení povídání na jevišti proběhla ještě 

autogramiáda. Děkujeme otci Zibimu 
za návštěvu tady u  nás, za potěchu 
duše, za inspirativní myšlenky, za jeho 
vyprávění.   Anna Hrazdírová

Díky zapůjčení sokolovny se i  letos 
v neděli 23. dubna 2017 mohl uskuteč-
nit tradiční Čaj o páté. Tentokrát jej so-
ciální komise připravila v duchu česko-
-slovenského přátelství. Navštívila nás 
totiž dechová kapela Senčanka a  také 
přátelé ze slovenského Cíferu. Zmíně-
ná výborná hudební skupina předvedla 
svůj um jak z řad slovenských, tak i čes-
kých písniček, a nejeden pár tak přimě-
la k  tanci. Dalšími velmi milými hosty 
pak byli tanečníci z  nedalekých Sivic. 
Pobavili nás hned dvěma představení-
mi. Nejprve jako Starci na chmelu, poz-
ději pak ve španělských rytmech. Ale 
ani místní KLAS nezůstal pozadu. Jeho 
členky připomněly všem přítomným 
dnes už neuvěřitelné fronty na banány 

a pomeranče. Na závěr odpoledne jsme 
se pobavili při netradiční tombole, kdy 
snad symbolicky putovala minimálně 
polovina výher k zahraničním přátelům.

Celé odpoledne se velmi podařilo, 
v aprílovém počasí jsme se opět zahřáli 
díky bylinkovému čaji pana Netolického 
a  s klidným srdcem tedy můžeme říct, 

že letošní Čaj o páté stál opravdu za to. 
Poděkování patří sokolům za zapůjčení 
a přichystání sokolovny, členkám sociál-
ní komise za přípravu programu, obec-
nímu úřadu, Jiřímu a  Olze Netolickým 
za čaj, hostům za skvělou muziku a vý-
borná taneční vystoupení a  nakonec 
i  všem přítomným za velmi příjemnou 
atmosféru. Kateřina Umlášková

PODĚKOVÁNÍ 
V neděli 23. dubna 2017 jsme 

s  vámi v  sále vaší sokolovny prožili 
krásné odpoledne. Jsem jedna z  ta-
nečnic z  taneční skupiny ze Sivic 
a  musím ještě jednou pochválit or-
ganizaci, bezva kapelu a  ještě tako-
vé krásné slovenské-české přátelství 
a souznění. Děkuji za nás za všechny 
za to, jak jste se o nás starali.

Se srdečným pozdravem
Věra Chalupecká, členka  

České společnosti Johann Strauss

TALKSHOW ZBIGNIEWA CZENDLIKA 

ČAJ O PÁTÉ
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V  neděli 23. dubna 2017 jsme si 
u  pomníku obětí II. světové války při-
pomněli výročí 72 let od osvobození 
naší obce Rudou armádou. V letošním 
roce se tohoto pietního shromáždění 
zúčastnili také naši hosté ze Slovenska, 
konkrétně dechová kapela Senčanka 
a  přátelé z  Cíferu. I  z  tohoto důvodu 
zazněly na úvod dvě státní hymny: 
česká a  slovenská, živě je zahrála DH 
Senčanka. Po krátkém proslovu, který 
připomněl oběti z  řad telnických oby-
vatel, rodáků a  vojáků Rudé armády, 
jsme si vyslechli nezapomenutelnou 
báseň P. Josefa Fabíka, kterou složil ke 
svobodným  dožínkovým slavnostem 
roku 1945 a v níž vzpomíná na telnic-
ké občany, kteří se jich nedočkali. Ná-

sledovalo pietní položení pamětního 
věnce za účasti starosty a místostarost-
ky obce. Na závěr byli všichni přítomní 

pozváni na Čaj o páté. Děkujeme všem 
účastníkům pietního aktu za společné 
uctění památky zesnulých.  FK

V souvislosti s pietním aktem, který se 
konal u příležitosti 72. výročí osvobození 
naší obce Rudou armádou, mne napadla 
tato úvaha. Omlouvám se předem, po-
kud v  některých z  vás vzbudí rozpačité 
pocity.

Fakt, že byla naše země po několika 
letech nadvlády nacistů definitivně osvo-
bozena v květnu roku 1945, je jistě znám 
téměř každému. Že k  osvobození naší 
obce došlo 24. dubna 1945, snad bude 
také vědět většina našich obyvatel. Věřím, 
že větší polovina z nás je si vědoma toho, 
že na Masarykově náměstí stojí pomník 
obětí strašlivé II. světové války, stejně tak 
jako máme na budově obecního úřadu 
tematickou pamětní desku. To jsou asi 
nejviditelnější místa, která nám okamžiky 
tehdy znovu nabyté svobody připomína-
jí. Na vědomí nám však dávají i to, že tato 
svoboda nepřišla zadarmo: svůj život za 
ni položily miliony lidí po celém světě, ale 
i desítky v naší obci, ať už z řad místních 
obyvatel či vojáků Rudé armády. 

Každoroční krátkou vzpomínku na tyto 
události pořádáme vždy v  posledním 
dubnovém týdnu, v termínu blízkém sa-
motnému výročí. Pokaždé se této piety 
účastní generace mladších či starších 
seniorů, z  nichž mnozí válku zažili jako 
děti, někteří v ní přišli o své příbuzné, jiní 
prostě přicházejí vzdát čest všem pad-
lým. Za těch pár let, kdy mám tu čest se 
těchto pietních okamžiků účastnit, jsem 
si stačil všimnout, že se jich až na drobné 
výjimky účastní stejní lidé. 

Ano. Mnozí z nás zažili dobu před re-
volučním rokem 1989, kdy jsme se po-

dobných shromáždění „museli“ účast-
nit. Člověk by jistě k pomníku přicházel 
s  jinými pocity dobrovolně, než když se 
to od něj očekávalo, nebo tohoto aktu 
byl přítomen téměř povinně. Přitom 
se domnívám, že to v  nás nezanechalo 
žádné negativní stopy ve vztahu k  sa-
motným válečným obětem. Stačilo těch 
téměř třicet let od sametové revoluce 
na „uzdravení“ tohoto pocitu povinné 
úcty? Anebo je tahle válka už prostě tak 
časově vzdálená od našich „dnešních“  
životů? 

Nakonec kdo si dnes pravidelně připo-
míná oběti I. světové války? Víme vůbec, 
kdy přesně ta válka skončila? Jako konec 
světové války (tehdy ještě nikdo netušil, 
že se jí později dá přízvisko „první“) je 
udáván a ve světě oslavován 11. listopad 
1918, kdy od 11 hodin zavládlo na všech 
frontách příměří (11. 11. v 11 hodin), po-
depsané téhož dne v 5.05 hodin ráno ně-
meckou generalitou, ve štábním vagóně 
vrchního velitele dohodových vojsk, 
francouzského maršála Foche v  Com-
piègne. V  příštím roce připadne tento 
den po sto letech na neděli. Pokud obec 
uspořádá pietní akt u našeho telnického 
pomníku (před farou), kdo dorazí?

Bude zajímavé sledovat další vývoj 
těchto pietních aktů. V  poslední době 
jsme si zvykli připomínat oběti napo-
leonského tažení Telnicí a  blízkým oko-
lím – tato bitva s  více než dvěstěletou 
historií je nám už bytostně vzdálena, 
těžko si představujeme její praktické do-
pady do života tehdejší Telnice. Přesto tu 
s námi tato bitva stále je, dokonce i  její 

oběti, které jsou pohřbeny na mnoha 
místech v našem katastru. 

První světová válka po sobě zanecha-
la velkou řadu zahynulých obyvatel naší 
obce, často mužů od rodin v  plné síle 
a nejlepších letech. Druhá světová válka 
zasáhla přímo i naši obec a vzala si živo-
ty nevinných obyvatel, ukončila pozem-
skou pouť osvoboditelům z  řad cizích 
národů na naší půdě. 

Připomínat si vše uvedené má veliký 
význam pro naši budoucnost. Jak řekl 
německý spisovatel Thomas Mann: „Dě-
jiny jsou to, co se událo a co se stále zno-
vu děje.“ Období po skončení II. světové 
války bylo napříč kontinenty dobou čas-
tého napětí a očekávání, jestli se nezvrh-
ne ve válečný konflikt. Nakonec mnohá 
místa (i v Evropě) od té doby znovu pocí-
tila válečnou vřavu. 

Proto je jistě dobré si tato dramata dě-
jin připomínat, abychom si vážili klidu 
a  míru v  našich končinách. Neusněme 
na vavřínech. Naše děti, ale i my dospě-
lí, bychom neměli zapomínat na to, jak 
strašný je každý válečný konflikt. A  to 
i bez ohledu na to, jestli se pietních aktů 
účastníme či nikoliv. 

Obávám se, že přijde doba, kdy už se 
u  těchto pomníků nebude téměř nikdo 
společně scházet. Doufám však, že už 
nepřijde doba, kdy se tyto pomníky bu-
dou odstraňovat z  veřejných prostran-
ství. Dokud je tu máme, tak nám alespoň 
pasivně připomínají důvod své existen-
ce. Domnívám se, že bez nich bychom 
postupně i my jednoho dne na vše zapo-
mněli. František Kroutil, starosta obce

PIETNÍ AKT U POMNÍKU OBĚTÍ II. SVĚTOVÉ VÁLKY

BUDOUCNOST PIETNÍCH AKTŮ
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V neděli 23. dubna 2017 se uskuteč-
nilo letošní první vítání nejmenších ob-
čánků naší obce. Pan starosta František 
Kroutil přivítal 10 dětí narozených od 
srpna 2016 do ledna 2017 jmenovitě: 
Viktorie Borýsková, Anna-Luisa Skop, 
Tereza Holásková, Julie Škvařilová, Ste-
lla Štipčáková, Jana Jamborová, Adéla 
Dubová, Martin Gabrhel, Anna Pilná, 
Tomáš Kopeček.

Program vítání občánků byl tradič-
ní. Po úvodním slovu pana starosty 
vystoupily děti z  telnické základní 

školy, které si připravily pod vedením 
Mgr. Leony Bímové pásmo písniček 
a  básniček. Poté se již rodiče dětí za-
psali do pamětní knihy, z  rukou pana 
starosty obdrželi pamětní list, poukáz-
ky v  celkové hodnotě 1  000  Kč a  děti 
maminkám předaly  kytičky a  drobné 
dárky.  Závěrečné slovo patřilo paní 
místostarostce Pavle Chovancové, kte-
rá seznámila s činností Telnického slu-
níčka. Další vítání občánků se uskuteč-
ní v říjnu 2017.

Za sociální komisi Iva Donovalová

Tak jako každý rok, i  letos jsme se  
30. dubna sešli, tedy sletěli na sokolov-
nu, která se na tento večer proměnila 
v  čarodějnické rejdiště. I  letos jsme při-
pravili čarodějnickou dílničku a  všich-
ni měli možnost přijít a  vytvořit si na 
památku něco pěkného. Bylo možné si 
vybrat na výrobu postavičku čarodějni-
ce s  koštětem na zavěšení, čarodějnici 
ve vlastnoručně ušitých černých šatech 
s  kloboukem, Ježibabu letící na koštěti 
anebo si vystřihnout čarodějnici papí-
rovou, zelenou závistí, třeba jako zápich 
do květináče. Dětem, ale i  jejich dopro-
vodu, se ve výrobě velice dařilo a odná-
šely si pěkné výrobky. Pro ty, kdo by se 
báli vzít do rukou jehlu a  nit, byla při-
pravena spousta omalovánek, doplňo-
vaček, od lehkých až po náročné. Když 
jsme zakončili dílničku, vydali jsme se 
do venkovního areálu, kde všechny pří-
tomné čarodějnice a  čarodějové otiskli 
palec a  vlastnoručně se podepsali na 
prezenční listinu a podstoupili přezkou-

šení leteckých dovedností letem kolem 
zeměkoule s  přeskokem přes vysoko 
šlehající plameny. Hned jak byly všech-
ny čarodějnické letecké průkazy rozda-
né, zapálili jsme hranici, kde musela být 

bohužel podle tradice jedna kolegyňka 
upálena. Dále už jsme opékali špekáčky, 
ke kterým jsme labužnicky pojídali dračí 
krev, mleté červy a  přikusovali suchou 
placku či ropuchu na kyselo. Po vydatné 
večeři jsme rozložili čarodějné laskominy 
jako krysí mozečky, larvy, usekané prsty, 
plněné žížaly, prsty nasekané na kolečka, 
bezkonkurenční oční bulvy a sušené ta-
rantule. A  protože to bylo také potřeba 
něčím spláchnout, přišly k chuti lektvary 
jako žluklá žluč, smrtelný pot s citrónem, 
pravé čachtické nebo dešťovka. S  při-
cházejícím večerem jsme se stále více 
a více přibližovali k ohni, protože počasí 
bylo přece jen chladnější, ale nezmokli 
jsme a pěkně jsme si večer užili.

Děkuji všem kolegyním, které zajiš-
ťovaly bezpečný průběh akce, a  hlav-
ně všem, kteří za námi přišli či přiletěli 
strávit příjemný večer. Těším se na příští 
setkání v roce 2018.

KANIMŮRA – Šárka Oborná

VÍTÁNÍ OBČÁNKŮ

PÁLENÍ ČARODĚJNIC
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V  sobotu 6. května 2017 se vyda-
li telničtí a  sokolničtí ministranti do 
Olomouce na Ministrantský den, kte-
rý se koná především v  prostorách 
Arcibiskupského semináře každé tři 
roky. I  tentokrát se o  organizaci po-
starali sami bohoslovci ve spolupráci 

s  dobrovolníky, mezi nimiž měla naše 
farnost zastoupení díky Míše Krejčí. 
Naši kluci se stali součástí osmi stovek 
účastníků a  zařadili se podle věku do 
jednotlivých týmů, se kterými absolvo-
vali program celého dne. Vrcholem se-
tkání byla mše svatá v kostele P. Marie 

Sněžné, kterou celebroval otec biskup 
Vojtěch a  koncelebrovali kněží brněn-
ské diecéze. Zástupci ministrantů otci 
biskupovi poděkovali za to, že za nimi 
dorazil i přesto, že nebyl zcela zdravot-
ně fit. Biskup je povzbuzoval v hlásání 
evangelia a  zmínil, že 95  % jejich mi-
nistrantské služby na ně čeká za zdmi 
kostela. Po celodenním programu v se-
mináři či v ulicích Olomouce se všichni 
setkali na nádvoří, vyslechli si vyhláše-
ní výsledků a přijali požehnání P. Anto-
nína Štefka, rektora Arcibiskupského  
semináře. 

Děkujeme Járovi a  Mírovi Zavadi-
lovým, Fandovi Kroutilovi, Mirkovi 
Lengálovi a  Ondrovi Mackovi za re-
prezentaci naší farnosti. Zájezdu by 
se jistě zúčastnilo více našich minist-
rantů, bohužel se však termín potkal 
s dlouho plánovaným víkendem tel-
nických dětí v Krkonoších. I  tak si klu-
ci den v  Olomouci užili, mimořádným 
zážitkem byla také společná cesta 
v autobuse s dalšími ministranty naše-
ho děkanátu a  s  kněžími Petrem Hoš-
kem z  Újezda u  Brna a Vítem Severou 
ze Syrovic, se kterými jsme si všichni  
báječně zazpívali.  FK

Na letošním kurzu první pomoci se 
v  pondělí 15. května 2017 sešlo osm-
náct zájemců. Přednášky původně za-
měřené k vyškolení personálu pro Letní 

hlídání dětí se zúčastnili zástupci z  řad 
pedagogů MŠ a  ZŠ Telnice, místních 
rodičů i  prarodičů. Již po sedmé vedl 
toto bezplatné školení pro občany Tel-

nice Bc. Aleš Vosáhlo, bývalý záchranář 
Zdravotní záchranné služby JMK. Svým 
nenuceným, zábavným stylem předná-
šení i  tentokrát lektor docílil vytvoření 
pohodové atmosféry a  také snadného 
zapamatování informací. Od 17. hodiny 
jsme byli v zasedací místnosti obecního 
úřadu seznamováni s  teoretickými po-
stupy při řešení urgentních zdravotních 
problémů dětí i dospělých. Probíraly se 
obvyklé i nové trendy poskytování prv-
ní pomoci. Tématem byly případy náh-
lé srdeční zástavy, masivního krvácení, 
popálenin, dušení, mdlob, srdečního 
a  mozkového infarktu, epileptických 
záchvatů. V návaznosti na část teoretic-
kou jsme si od 19 hodin mohli prakticky 
vyzkoušet nepřímou srdeční masáž, dý-
chání z úst do úst nebo Heimlichův ma-
névr. Nabyté znalosti jsme praktikovali 
s takovým nasazením, že hrozilo oživení 
figurín!

Náš velký dík za příjemně a  účelně 
strávený čas patří přednášejícímu, orga-
nizátorům i všem přítomným!

Za účastníky Hana Kašparová

VÝLET NA MINISTRANTSKÝ DEN V OLOMOUCI

KURZ PRVNÍ POMOCI
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Ve čtvrtek 18. května 2017 probíhal 
v prostorách místního obecního úřadu 
kurz Hygienického minima. Účastní-
ci byli seznámení s  různými normami 
a  novinkami, které se týkaly správné 
přípravy jídel ve veřejném stravování. 
Dozvěděli jsme se, jak správně skla-
dovat potraviny, aby nedošlo k  náka-
ze. Velmi zajímavá byla část o  různých 
bakteriích, které se mohou vyskytovat 
v potravinách, a o nemocech, které tito 
parazité způsobují. Byli jsme poučeni 
o tom, jak se takovému nebezpečí nej-
lépe vyhnout a předcházet mu. Kurz byl 
velmi zajímavý a na jeho konci všichni 
účastníci dostali ke splnění i krátký tes-
tík, který měl prověřit jejich pozornost 
a paměť.

Veronika Slezáková, účastnice kurzu

V pátek 26. května 2017 se strohý sál 
orlovny začal měnit na nazdobený ta-
neční parket plný světel a  hudby a  sa-
mozřejmě míst k  sezení pro tancem 
nadšené diváky. Konal se Galavečer Ta-
nečního klubu Orel Telnice, letos pod 
záštitou hejtmana Jihomoravského kra-
je JUDr. Bohumila Šimka. 

Celý večer se nesl v duchu cestování 
světem, hned prvním představením, 
které moderátor akce Jaroslav Kuneš 
uvedl, bylo vystoupení Michala Drhy 
a Kláry Zámečníkové (kteří jsou vicemis-
try ve standardních tancích ČR 2017) 
s  názvem Orient Express. Postupně 
jsme se všemi diváky díky tanečníkům 
navštívili Brazílii, Španělsko, USA (i s Di-
vokým západem) a tleskali talentu a píli 
tanečníků  různých věkových kategorií 
od  seniorských párů až po děti, které 
trénují teprve od loňského podzimu. 
Ještě než začala přestávka v programu, 
stali jsme se porotci taneční soutěže – 
v pěti tancích se nám předvedly taneční 
páry složené vždy z  jednoho profesio-
nálního tanečníka či tanečnice a z  jed-
noho amatérského, kteří spolu trénují 
ve speciálních kurzech projektu Tanči 
jako hvězda. S diváky jsme potom o pře-
stávce vhodili do hlasovací krabice číslo 
svého favorita. 

Po skončení přestávky jsme se dozvě-
děli vítěze soutěže a pokračovali v ces-
tování. Čekaly nás děti a  jejich antark-
tické vystoupení s tučňáky, dále jsme se 
podívali třeba do Argentiny a do Afriky 

(mezi domorodce i  do Egypta s  muzi-
kálem Aida). Za zmínku stojí návštěva 
Číny spojená s výukou čínštiny. Posled-
ním a  snad i  nejenergičtějším vystou-
pením byl tanec Radka Muchy a  Yany  
Grishchenko (druhých vicemistrů ČR  
v latinskoamerických tancích 2017)  
a jejich návštěva na Kubě. 

Příjemný večer se nachýlil ke kon-
ci. My, diváci, jsme se bouřlivým po-

tleskem rozloučili se všemi tanečníky, 
tanečníci se s  díky rozloučili s  námi. 
Už se všichni těšíme na příští ročník. 
Teď nezbývá než popřát celému Ta-
nečnímu klubu Orel Telnice hodně 
elánu a  úspěchů na  tanečních sou-
těžích i  mimo ně. Fotogalerie z  celé 
akce je k vidění na orelských stránkách  
www.oreltelnice.cz.

Anna Hrazdírová

HYGIENICKÉ MINIMUM

GALAVEČER TANEČNÍHO KLUBU OREL TELNICE
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Za krásného nedělního počasí se v are-
álu Sokola Telnice odehrál 28. května 
2017 Pohádkový den dětí, kterého se zú-
častnilo na 150 malých i velkých dětí z Tel-
nice a blízkého okolí. Letošní program se 
zaměřil na pohádkové postavy z nejzná-
mějších večerníčků. Dvě víly Amálky učily 
děti poznávat předměty hmatem ruky. 
Čarodějnice a  dvě Mařenky skládaly se 
soutěžícími perníčkové puzzle. Oblíbe-
ným nešikům Patovi a  Matovi pomáha-

ly děti stavět zeď z  různých stavebních 
materiálů. Ferda Mravenec s  Beruškou 
dohlíželi na skoky v  pytlích. Manželská 
dvojice Rumcajs s Mankou spolu s dětmi 
sestřelovala plechovky pravými řáholec-
kými šiškami. U dvou brčálových vodníků 
děti lovily „ovocné rybičky“. U Křemílka  
s Vochomůrkou bylo třeba přenášet va-
jíčko na lžíci a současně překonávat ne-
lehké překážky. Na skákacím hradě učili 
děti veselí klaunové skok vysoký s míčem 

mezi koleny. Parkoviště u sokolovny pat-
řilo jednotce Sboru dobrovolných hasi-
čů, která si pro účastníky připravila hned 
několik soutěžních hasičských disciplín. 
Kromě plnění úkolů si mohli mladí po-
tenciální hasiči také prohlédnout krásnou 
historickou hasičskou techniku v podobě 
cisterny značky Tatra z  Moutnic a  také 
nově vystrojené telnické zásahové vozi-
dlo značky Fiat Ducato.

Vítaným doplňkovým programem byla 
možnost zkrášlení vlastního obličeje či te-
tování. Na závěr celého dne se představilo 
divadlo Koráb s Pohádkou pro tři prasát-
ka, která zaujala jak malého, tak velkého 
diváka. Smíchu byl plný celý areál soko-
lovny. Všichni si po celý den užili spoustu 
zábavy, dobře se bavili i ti, kteří program 
dětského dne připravili. Děkujeme za 
spolupráci všem dobrovolníkům z  řad 
dětí, mládeže i  dospělých, členkám kul-
turní komise, členům jednotky SDH Tel-
nice, moutnickým hasičům, telnickému 
Sokolu za zapůjčení areálu, MO KDU-ČSL 
za bezplatné zapůjčení skákacího hradu 
a HD Pub za zajištění občerstvení. Podě-
kování také patří tradičně skvělému Radi-
mu Korábovi z divadla Koráb a ochotným 
malířkám obličejů ze Sokolnic.

Pavla Chovancová, místostarostka obce

Co má společného Telnice se Strážnicí? 
Každoročně se ve Strážnici koná vyhlá-
šený Mezinárodní folklorní festival, který 
sdílí stejný termín jako naše telnické hody. 
„Nové obnovené telnické kroje“ dosta-
ly pozvánku k  účasti na příštím ročníku 

(2018). Těší nás to, jelikož je to svým způso-
bem poděkování za dobře odvedenou prá-
ci na obnově našich krojů. Ty měly repre-
zentovat náš region jako ukázkové kroje. 
My ale dáme přednost telnickým hodům, 
protože především pro ně naše kroje šije-

me, to jsou naše největší krojované svátky 
v  roce. Pokud by byl někdy v  budoucnu 
festival uspořádán v  jiném termínu, než 
se konají naše hody, určitě bychom se rádi  
zúčastnili. Děkujeme za milou nabídku. 
 Renata Jahodová, správkyně telnických krojů

Jako tradičně k  nám opět na za-
čátku prázdnin dorazí Kinematograf 
bratří Čadíků v  rámci svého turné 
s  názvem Filmové léto 2017. Promí-
tat bude na parkovišti u sokolovny od 
30. června do 3. července 2017, při-
čemž program promítacích dnů bude  
následující:

pátek 30. června 2017
Řachanda
Česká pohádka o  rozmazlené prin-

cezně a dvou kamarádech, kteří se ne-
živí vždycky úplně poctivě, v hlavní roli 
s Alešem Bilíkem, Vladimírem a Bolkem 
Bolívkovými a  Denisou Pfauserovou. 
V dalších rolích se můžete těšit na Jana 

Hrušínského, Vilmu Cibulkovou, Petra 
Čtvrtníčka, Oldřicha Kaisera, Ester Ko-
čičkovou či Davida Novotného.

sobota 1. července 2017
Všechno nebo nic
Česko-slovenská romantická kome-

die v hlavní roli s Táňou Pauhofovovou, 
v dalších rolích s Klárou Issovou, Ondře-
jem Sokolem či Janem Budařem.

neděle 2. července 2017
Teorie tygra
Česká komedie v  hlavní roli s  Jiřím 

Bartoškou a  Eliškou Balzerovou, dále 
hrají Tatiana Vilhelmová, Jiří Havelka, Ja-
kub Kohák či Iva Janžurová.

pondělí 3. července 2017
Trabantem do posledního dechu
Česká dokumentární „road movie“, kte-

rá mapuje nejnáročnější expedici české-
ho cestovatele Dana Pribáně trabantem.

Začátek každého představení bude 
jako vždy zhruba ve 21.30 hod., vstupné 
je dobrovolné – bude použito na dobro-
činné účely, které budou vyhlášeny vždy 
před zahájením každého představení. 
Věříme, že se vám letošní výběr bude líbit 
a přispěje k pravé letní pohodě. Snad se 
nám letos vydaří počasí, nicméně vás mů-
žeme ujistit, že se bude hrát za každého 
počasí. Za spolupráci děkujeme telnické-
mu Sokolu. Krásné filmové zážitky!  FK

POHÁDKOVÝ DEN DĚTÍ

TELNICE A STRÁŽNICE

PROGRAM PROMÍTÁNÍ LETNÍHO KINA
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Pozvali jsme k rozhovoru mladé telnické házenkářské naděje, naši úspěš-
nou odchovankyni a členy družstva mladšího dorostu, kteří v letošní se-
zóně zaznamenali významné sportovní úspěchy: Eva Strakatá (*2001), 
Jiří Gregorovič (*2001), David Popela (*2001), Štefan Esterka (*2001), Da-
vid Linhart (*2001) a Pavel Vařečka (*2002).

n Co se vám v letošní sezóně podařilo?
 Pavel Vařečka (kapitán družstva): Le-

tos se našemu družstvu mladšího do-
rostu podařilo zvítězit v II. lize mladšího 
dorostu Jižní Moravy v konkurenci deví-
ti jihomoravských týmů, přičemž vítěz-
ství nad Bohunicemi a KP Brno nás stálo 
nejvíce sil.

n Znamená to tedy, že jste postoupili do 
první ligy?

 Štefan Esterka: Vybojovali jsme si prá-
vo hrát kvalifikaci o první ligu mladšího 
dorostu s vítězem severomoravské sku-
piny, což je letos Centrum Haná. To jsou 
loňští mistři v kategorii starších žáků. 

n Zaznamenal jsem také v  televizi pří-
mý přenos finálového utkání o  pohár 
ministryně školství. Kdo z vás se toho zú-
častnil a o co se přesně jednalo?

 Jiří Gregorovič: Máš asi na mysli finá-
lový turnaj „Sportovní ligy ZŠ o  pohár 
ministryně školství“, který se letos konal 
v  Novém Veselí a  Žďáru nad Sázavou. 
Tam jsme postoupili po třech úspěšně 
zvládnutých kvalifikačních kolech. Byla 

to bomba! Super zážitek zahrát si před 
kamerami České televize. 

Štefan Esterka: Od začátku jsme měli 
našlapaný tým, věřili jsme si, že tam 
uděláme výsledek a věděli jsme, že když 
postoupíme do finále, budeme i v té te-
levizi! (smích)

David Linhart: Měli jsme dobrý pocit 
z  toho, že jsme potkali sportovní ko-
mentátorské hvězdy českých televizí. 
Potkali jsme taky současné hráče ex-
traligových týmů, třeba Davida Šůstka 
z  Dukly Praha, Víta Schamse z  Nového 
Veselí nebo Jiřího Motla z Lovosic.

n Co vám dalo setkání s českými házen-
kářskými hvězdami?

David Popela: Určitě motivaci do bu-
doucna, nové zážitky. Mohli jsme se 
podívat, jak takoví hráči trénují a třeba 
i něco od nich odkoukat.

n Jak probíhalo samotné finálové utká-
ní?

 Pavel Vařečka: Všechno začalo před-
zápasovými procedurami – našimi mo-
tivačními pokřiky, tanci a  pořádným 

rozcvičením. Když jsme přišli na plac, 
hala bouřila, kamery se žhavily (smích). 
Nastupovali jsme na hřiště při vyvolá-
vání našich jmen za potlesku tribun. 
První poločas se nám ale nevydařil, byli 
jsme z  těch kamer pěkně „vycukaní“. 
Náš soupeř ZŠ Velká Bystřice měl v  ká-
dru téměř celou sestavu prvoligového 
týmu. Zatímco náš tým ZŠ Újezd u Brna 
byl složen z  druholigových hráčů z Tel-
nice a Újezda u Brna. Rozhodovala větší 
sehranost našeho soupeře. Druhý polo-
čas byl už herně vyrovnanější, ale Byst-
řice si udržovala stálý náskok. Nakonec 
jsme pohráli 26:32. Ale i za druhé místo  
jsme rádi. 

David Linhart: Chtěl bych dodat, že se 
nám loňské druhé místo podařilo ob- 
hájit.

David Popela: S  Messim (Pavlem Va-
řečkou) jsme se dostali do All Stars týmu 
finálového turnaje, sám Pavel se stal 
nejlepším brankářem. 

n V rozhovorech v televizi jste slibovali 
pořádnou oslavu.

Jiří Gregorovič: Oslavili jsme to hlavně 
ve vlaku na cestě domů. Samozřejmě 
důstojně. (smích)

n Dařilo se vám také ještě v  nějakých 
dalších házenkářských soutěžích?

 Eva Strakatá: Celou sezónu jsem na-
stupovala za HK Ivančice v  první lize 
mladších dorostenek. Hodně se nám 
dařilo, v sezóně jsme jenom jednou re-
mizovaly a jinak všechno ostatní vyhrá-
ly. Staly jsme se tak mistryněmi České 
republiky. Jsem ráda, že jsme se vybo-
jovaly taky postup do bojů o Českoslo-
venský pohár, kde se utkají dva týmy 
z naší země a dva slovenské týmy.

ROZHOVOR S MLADÝMI HÁZENKÁŘSKÝMI NADĚJEMI

Zleva: Pavel Vařečka, Jiří Gregorovič, Štefan Esterka, David Linhart, David Popela

Jiří Gregorovič a Eva Strakatá
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Tým mužů vybojoval v  jarních odve-
tách soutěžního druholigového ročníku 
2016/2017 celkem 10 bodů, když pět-
krát zvítězil a  šestkrát utrpěl porážku. 
Spolu s 8 body z podzimu tak dohroma-
dy získal 18 bodů, což stačilo na koneč-
nou 9. příčku ve dvanáctičlenném, tra-
dičně vyrovnaném startovním poli.

Trenéři Ing. Antonín Levíček a David 
Bím měli k  dispozici osmnáctičlenný 
kádr, převážně hráčů mladších roční-
ků, které doplňovali zkušení borci jako 
Luboš Mrkvica na spojce, či Ondřej Při-
kryl v brance.

Výkony týmu během jarní části sou-
těže byly víceméně stabilizované, byť 
by se jistě našly nejméně dva další zá-
pasy, ve kterých měli kluci bodovat, 
ale nestalo se tak. Kladem byla solidní 
tréninková docházka i  morálka, která 
měla určitě vliv na často atraktivní hru, 
obzvláště na domácím hřišti. Tahouny 
byli Honza Holčapek v brance, Zdenek 
Kukla na spojce a  Petr Lengál s  Mar-
kem Bímem na křídlech. Avšak i ostatní 
hráči většinou předváděli dobré výko-

ny, takže jsme s právě uplynulou sezó-
nou spokojeni.

Od příštího ročníku dojde ve vedení 
družstva mužů ke změně, po pěti le-
tech končí jako hlavní trenér Levíček, 
kterého nahradí trojice David Bím, 

Tomáš Dufka a  Zdenek Kukla st. Dě-
kujeme Tondovi za odvedenou práci 
a  věříme, že noví trenéři navážou na 
herní styl, který odcházející trenér pre-
feroval.

Výbor oddílu házené TJ Sokol Telnice

Jiří Gregorovič: Kromě telnického 
týmu jsem hostoval v dresu Nového Ve-
selí v první lize mladšího dorostu, kde se 
nám taky hodně dařilo. My jsme v sezó-
ně jen dvakrát remizovali a taky se stali 
mistry České republiky. Stejně jako Eva 
tak budu mít možnost s Novým Veselím 
hrát o  Československý pohár. Od příští 
sezóny už ale budu kmenovým hráčem 
Nového Veselí, neboť od září nastupu-
ju na průmyslovku v nedalekém Žďáru 
nad Sázavou.

David Popela: Letos jsem hrál taky 
jednak za Telnici, ale i  za starší dorost 
brněnského Juliánova. Byl jsem nomi-
nován na celostátní kemp házenkář-
ských nadějí v  Nymburku. Ze šedesáti 
hráčů mne vybrali do jednoho ze dvou 
elitních týmů tohoto kempu, takže jsem 
následně dostal pozvánku do výběro-
vého kempu reprezentace hráčů Mora-
vy do 16 let. Doufám, že se dostanu do 
užší nominace české reprezentace. Drž-
te mi palce! (smích)

Pavel Vařečka: V  letošní sezóně jsem 
kromě Telnice nastupoval za starší žáky 
Nového Veselí v celostátní žákovské lize. 
Z 25 týmů jsme skončili na pěkném pá-
tém místě. Mým cílem je probojovat se 
příští rok do základní sestavy Nového 
Veselí v mladším dorostu. 

Štefan Esterka: Já bych chtěl dodat, že 
jsme se Davidem Linhartem narodili ve 
stejný den a  já jsem o  pět vteřin starší 
(dlouhý smích). Ne vážně, doufám, že se 
v nové sezóně všichni sejdeme v telnic-
kém dorosteneckém týmu. 

n Výčet vašich letošních úspěchů nemá 
konce. Gratuluji! Při tolika úspěších 
máte ještě o co hrát? 

 David Linhart: No tak určitě. (dlouhý 
smích)

Pavel Vařečka: Nesmíme být už tolik 
vycukaní. (smích)

David Popela: Doufám, že naši násle-
dovníci budou stejně úspěšní jako my, 
možná ještě lepší. Hrát před televizními 
kamerami fakt stálo za to, přál bych to 
i našim mladším kamarádům.

n To vám všem přeji, třeba se jednou 
ještě všichni sejdete v české reprezentaci 
a budete v dobrém vzpomínat na krás-
ná mladá léta prožitá v Telnici. 

Hodně úspěchů přeje František Kroutil

HODNOCENÍ JARNÍ SEZÓNY 2016/2017 HÁZENÉ MUŽŮ

Družstvo mladšího dorostu TJ Sokol Telnice
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V letošní sezóně 2016/2017 se nám 
opět podařilo naplnit stavy družstev 
nejmenších hráček a  hráčů florbalu. 
V  družstvu minipřípravka (6–7 let) 
a začátečníci máme 18 dětí. Družstvo 
přípravky (8–9 let) má 16 dětí. Příprav-
ka se letos zúčastnila celkem desíti 
turnajů pod záštitou Florbalové unie. 
Osm jich bylo v  Brně a  okolí a  dva 
proběhly ve Znojmě. Celková bilance 
výsledků z  těchto turnajů je pro nás 
mírně potěšující: 20 výher, 5  remíz 
a 15 prohraných zápasů. Na turnajích 
se v těchto věkových kategoriích vítě-
zové nevyhlašují, děti hrají pro radost 
a bez obav z výsledku. 

Letos se naše přípravka poprvé zú-
častní mezinárodního turnaje Open 
Game Brno. Posílení do našich řad 
přijde z  tuřanské skupiny, která pod 
hlavičkou Orel Telnice florbal trénu-
je a  účastní se turnajů. Přejeme na-
šim svěřencům co možná nejlepší 
výsledek v  tomto velice prestižním 
turnaji, který se bude konat od 30. 
června 2017 v  15 brněnských halách. 
Co se nám zatím letos bohužel ne-

podařilo, je zajištění lidí ochotných 
věnovat svůj volný čas tréninku mini-
přípravky v příštím roce. Pokud někdo 
takový mezi čtenáři je, ať nás prosím 

kontaktuje pomocí emailu na adrese 
florbalklubtelnice@email.cz. Děkujeme.

Jiří Máca a Petr Zahradník, 
FK Orel Telnice

Ve více jak 15leté historii telnického 
florbalu nebyla úspěšnější sezóna, než 
ta, která právě skončila! Už před sezó-
nou jsme týmu mužů A  stanovili jako 
cíl postup do národní ligy. Zároveň 
jsme mu vytvořili podmínky. K  týmu 
byl angažován, poprvé v historii, trenér 
se zkušenostmi z první ligy, kádr týmu 
posílili dva hráči z  nejvyšší florbalo-
vé soutěže (superligy) a  na hostování 
přišel z  Ostravy gólman s  prvoligový-
mi zkušenostmi. Náš tým Orla Telnice 
potvrdil ambice a  přes druhé místo 
v  dlouhodobé soutěži jednoznačně, 
bez jediné porážky, ovládl nástavbu 
soutěže. Národní liga je třetí nejvyšší 
soutěž (florbal má osm úrovní) a územ-
ně znamená celou Moravu plus Vysoči-
nu a východní Čechy.

Výborně si vedl také B tým mužů, který 
postoupil bez porážky do Jihomoravské 
ligy. Za dva roky existence tohoto týmu 
ztratil pouze dva body za remízu a ne-
poznal jedinou porážku. Radost nám 
dělaly také mládežnické týmy, a  i když  
prezentujeme, že u  mládeže nejsou 
výsledky to nejdůležitější, přesto nám 
např. tým elévů (10–11 let) s bilancí 38 

vítězství a  dvou porážek dělal radost. 
S  touto bilancí tým patří mezi nejlepší 
v  Jihomoravském kraji. Dobře si vedly 
také dva týmy přípravek (Telnice a Tuřa-
ny) a také nově utvořený tým mladších 
žáků. Celkem trénuje pod FK Orel Tel-
nice okolo 75 dětí, o které se stará osm 

trenérů. V současnosti je o florbal mezi 
mládeží velký zájem, ale limitující pro 
další rozvoj klubu je počet trenérů a vů-
bec lidí, kteří jsou ochotni se ve svém 
volném čase a zadarmo dětem věnovat.

Ivo Bartek, sekretář a trenér  
florbalového klubu Orel Telnice

HODNOCENÍ SEZÓNY MALÝCH ORELSKÝCH FLORBALISTŮ

TELNIČTÍ FLORBALISTÉ POSTOUPILI DO NÁRODNÍ LIGY



 VÝLET DĚTÍ A MLÁDEŽE Z TELNICKÉ FARNOSTI  
DO MORAVSKÝCH BUDĚJOVIC

Stejně jako v  loňské sezóně, tak i  do 
sezóny 2016/2017 vstoupila do stejných 
soutěží dvě naše družstva. Družstvo „A“ 
hraje Jihomoravskou divizi, ve které 
jsou družstva z Jihomoravského a Zlín-
ského kraje. Dorost hraje Jihomoravský 
krajský Přebor sever. Pouze družstvo „B“ 
sestoupilo po reorganizaci JmKP1 sever, 
když se počet čtrnácti družstev snižoval 
jen na deset. 

Družstvo „A“ hraje s  roční přetržkou 
divizi pět roků a  letošní sezóna byla 
pro áčko jako v  jiných letech dobrá, 
protože skončilo ze čtrnácti družstev 
na 10. místě se ziskem 20 bodů s  pa-
sivním skóre 98 : 110, ale kupodivu na 
tzv. sety mělo aktivní skóre 320 : 304, 
což je čtvrtý nejlepší výkon v divizi. Jako 
jediná divize v České republice se Jiho-
moravská divize hraje na dvoudráhách 
100 hodů sdružených a na vícedráhách 
120 hodů sdružených. Áčko má na sou-
pisce sedm hráčů a v případě nutnosti 

může nastoupit kterýkoliv hráč z béčka. 
Družstvo „A“ má na starost jako hrající 
vedoucí Pavel Dvořák, stejně jako celý 
kuželkářský klub.

Družstvo „B“ v JmKP2 sever sk. B plní 
své cíle stanovené na začátku sezóny, 
kterými mimo jiné bylo i  zapracovat 
dva nově příchozí hráče z dorostu. Naše 
družstvo skončilo v  základní skupině 
na třetím místě se ziskem 20 bodů z 18 
zápasů a postup mu unikl o pět bodů. 
V  nadstavbové části o  5.–12. místo 
z  osmi družstev skončilo na čtvrtém 
místě se ziskem čtrnácti bodů, vyrov-
naným skóre 56 : 56 a  pasivním skóre 
na sety 79,5 : 88,5 s průměrem poraže-
ných kolků na družstvo 2 416. Hrajícím 
vedoucím družstva „B“ je Milan Doušek 
a má na starost 10 hráčů.

Družstvo dorostu po základní části 
skončilo k  mému velkému překvape-
ní s  dvěma nováčky na čtvrtém místě 
z osmi družstev se ziskem 16 bodů s vy-

rovnaným skóre 28 : 28 a s aktivním skó-
re setů 44 : 40. Tím si zajistilo účast na 
závěrečném turnaji o  přeborníka kraje. 
Do něj postoupily čtyři družstva ze sku-
piny jih a sever. První turnaj se hrál u ví-
těze Jihomoravského krajského přeboru 
sever v Ivančicích a druhý turnaj u vítěze 
Jihomoravského krajského přeboru jih 
v Ratíškovicích. V obou turnajích s osmi 
družstev naše mladé družstvo sice skon-
čilo na posledním místě, ale určitě to pro 
ně byla dobrá zkušenost. Dorostenecké 
soutěže se hrají jen se třemi hráči, přesto 
se potýkáme s nedostatkem hráčů. V na-
šem dorostu máme jen tři hráče, a když 
někdo onemocní, musí se termín utká-
ní přeložit, a  to je vždycky nepříjemné. 
Určitě bychom přivítali v našich řadách 
další dva nebo více hráčů nebo hráček 
ve věku 13–15 roků. Dorostenecká druž-
stva mohou být i smíšená, takže rádi při-
vítáme jak chlapce, tak i dívky. 

 V přeborech jednotlivců se nám da-
řilo v kategorii seniorů (věk nad 50 let). 
Z  našich tří hráčů v  kvalifikaci dva po-
stoupili do krajského finále. Tam už se 
žádný náš hráč nekvalifikoval do celo-
státního finále.

Na mistrovství Orla v kuželkách druž-
stev v Ivančicích dne 6. května 2017 naše 
družstvo obsadilo krásné třetí místo, 
osm kuželek za pořádajícím družstvem 
z  Ivančic. První místo vyhrála jednota 
Kelč, a obhájila tím titul z loňského roku. 
Na mistrovství Orla postupovalo osm 
nejlepších družstev z  České republiky. 
Ještě stojí za zmínku umístění našich 
dvou nejlepších hráčů: Pavel Dvořák byl 
druhý náhozem 479 poražených kolků 
a  Jirka Šimeček na pátém místě výko-
nem 456 poražených kolků.

KK Orel Telnice

Prvního apríla roku 2017 se vydali tel-
nické a sokolnické děti a mládežníci na 
Ministrantský turnaj P. Václava Drboly 
v  Moravských Budějovicích. Krásnému 
dni přálo nejen krásné počasí, ale i skvě-
lá atmosféra a společenství místních or-
ganizátorů se všemi účastníky.

Ministranti se od samého rána po-
rovnávali ve florbalu a fotbale, přičemž 
byli rozřazeni do tří věkových kategorií. 
Děvčata zamířila na orlovnu, kde měla 
možnost vyrobit malé „velikonoční sví-

ce“, jež měly mj. mířit do farností, ze 
kterých autorky díla pocházejí. Dospělý 
doprovod měl příležitost navštívit no-
vou moderní mateřskou školku Jabula, 
ze které byli všichni velmi nadšeni.

V poledne se v jedné ze dvou tělocvi-
čen základní školy Havlíčkova podával 
oběd ve formě dobrých baget, před 
jídlem se však všichni ještě společně 
pomodlili. Po obědě už se do hry také 
zapojila děvčata ve vlastní kategorii. Na 
všech frontách se bylo na co dívat, a to 

nejen na krásné sportovní výkony, ale 
především na pohodu a radost, která ze 
spousty účastníků čišela. Všichni chtěli 
jako vždy vyhrát a být první – medaile 
si nakonec odnesli všichni až na jediný 
tým (za čtvrté místo v  nejstarší kate-
gorii). Putovní pohár se i přes veškerou 
snahu nepodařilo obhájit klukům ze 
starší kategorie (druhé místo je také 
pěkné), naopak jej však získali kluci nej-
mladší. Vítězství si odnesli také staří par-
dálové a děvčata z týmu Telnice E, dru-

SEZÓNA KUŽELKÁŘSKÉHO KLUBU OREL TELNICE
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há byla mladší děvčata z týmu Telnice D. 
Gratulujeme!

Po vyhlášení výsledků se účastníci 
vydali do kaple sv. Anny, kde proběhla 
společná adorace za hudebního do-
provodu muzikantů z Telnice, Sokolnic 
a  Lesonic. Adoraci vedl P. Ladislav Ko-
zubík a s veselou a moudrou pohádkou 
do programu přispěl P. Pavel Krejčí, kte-
rý všem na cestu domů na závěr požeh-
nal.

Děkujeme za milou návštěvu a  pod-
poru všem kněžím, kteří turnaj navštívi-
li: jemnický děkan Mons. Josef Brychta 
či velkoújezdský farář P. Martin Grones. 
Pozdravit své bývalé farníky přišel také 
P. Karel Doležel. Poděkování patří také 
panu Aloisi Hrdličkovi, který všechny 
svým autobusem bezpečně na místo 
a  zpět dopravil a  současně se mistrně 

vypořádal s  moravskobudějovickými 
úzkými uličkami. Moc děkujeme všem 
maminkám a babičkám, které nám na-
pekly a namazaly na cestu samé dobro-
ty! Díky tedy všem, kteří se na přípravě 
krásné aprílové soboty podíleli, a  těší-
me se třeba zase za rok.
Výsledky v „mladší kategorii“ (1. st. ZŠ)

1.   Telnice A (Václav Kroutil, Ondřej  
Zapletal, Jakub Blažek, Petr Gabrhel, 
Jan Flajšinger, Lukáš Kučera)

2. FC Horácko
3. Jakubov

Výsledky ve „starší kategorii“  (2. st. ZŠ)
1. Moravské Budějovice A 
2.  Telnice B (Štefan Esterka, František 

Kroutil, Tomáš Jahoda, Jaroslav 
Zavadil, Miroslav Zavadil, Miroslav 
Lengál)

3. Jemča Tým

Výsledky v kategorii „staří pardálové“ 
(SŠ/VŠ)

1.  Telnice C (Joža Král, Martin  
Stříbrnský, Dominik Zehnal,  
Jiří Budík,  František Hrazdíra,  
Kateřina Jahodová,  
Lucie Jahodová)

2. Moravské Budějovice B 
3. Babice 
4. Jemnice

Výsledky v kategorii „děvčata“
1.  Telnice E (Veronika Zapletalová,  

Karolína Králová, Markéta  
Kroutilová, Tereza Hrazdírová, 
Anežka Gabrhelová)

2.  Telnice D (Lenka Mutlová,  
Michaela Zavadilová, Viktorie  
Hrazdírová, Karolína Gabrhelová, 
Magdalena Lorincová)

3. Tým sv. Anny  FK

První letošní společný výlet v rámci Ji-
homoravského bicyklení byl naplánován 
po trasách, které se nacházejí na území, 
kde probíhaly boje armád tří císařů. V so-
botu ráno 22. dubna 2017 jsme se sešli 
před orlovnou v  Telnici téměř v  plném 
počtu a po nezbytných zahajovacích pro-
cedurách (nafasování müsli tyčinek a ná-
pojů, registraci a razítek do celoroční sou-
těže) jsme vyrazili podél Zlatého potoka, 
který v bitvě sehrál roli dělicí čáry při bo-
jích o Telnici, do Sokolnic. Tam se k nám 
připojili další účastníci z  Újezdu u  Brna. 
Projeli jsme kolem sokolnického zámku 
a podél obory jsme se dostali až tam, kde 
je na zdi obory označeno místo, odkud 
měla údajně pálit na spojence francouz-

ská děla. To se prý ale nezakládá na prav-
dě, protože jediné dělo měli Francouzi až 
na vyvýšenině na druhé straně Sokolnic. 
Tady se k nám přidali poslední účastníci 
výjezdu, novomanželé Michlíčkovi.

Pak už jsme začali stoupat na pratecké 
návrší, nejdůležitější bod bitvy u Slavkova. 
Tady, jak všichni víme, stojí Mohyla míru, 
což je první památník věnovaný míru. My 
jsme ale zamířili trochu zadýchaní nejdří-
ve do místního bistra a po vychladnutí do 
nové expozice v  muzeu. Tady jsme byli 
seznámeni s podrobnostmi slavné bitvy, 
která se i učí na vojenských školách. Záro-
veň jsme si mohli názorně prohlédnout, 
kde v  našich obcích a  na místech, která 
známe, boje probíhaly.

Po těchto vyčerpávajících informacích 
jsme se vydali směrem přes Praci (zde je 
před obcí Památník smíření a u rybníka 
kříž, který označuje hromadný hrob rus-
kých vojáků) do Ponětovic a dále do Šla-
panic. Tam jsme se zastavili u  místního 
muzea na náměstí, které tenkrát sloužilo 
jako klášterní scholasterie a před bitvou 
zde byl hlavní stan rakousko-ruské ar-
mády a v době bitvy zde sídlil štáb fran-
couzského IV. armádního sboru maršála 
Soulta, což dokumentuje pamětní deska 
vedle vchodu. Hned nad touto budovou 
stojí kostel, kde byli po bitvě shromáždě-
ni zajatí spojenečtí vojáci.

Od kostela jsme vystoupali na kopec 
nad Šlapanicemi a kousek od nás přes pole 

BITVA U SLAVKOVA POHLEDEM CYKLISTY 



jsme uviděli památník na kopci Žuráň. 
Vzhledem k tomu, že k tomuto památníku 
se dá dostat pouze po státní silnici z Brna 
do Slavkova a  provoz zde je dosti hustý, 
sesedli jsme z kol a vydali jsme se k památ-
níku pěšky přes pole. Tady jsme si udělali 
fotku u plastického plánu bitvy, který je na 
místě, odkud Napoleon řídil celou bitvu 
a měl odtud krásný výhled na celé bojiště.

Naše další cesta vedla po polní cestě 
do Tvarožné. Tady jsme museli opět se-

sednout z kol a vytlačit je na vrchol kop-
ce Santon, kde měli Francouzi rozesta-
věná děla, aby kontrolovala příjezdovou 
cestu od Olomouce. U  kaple proběhlo 
další společné foto a pak už jsme sjeli na 
druhou stranu kopce, abychom projeli 
kolem památníku, který připomíná mís-
to smrtelného zranění francouzského 
generála Valhuberta. Tady už jsme se do-
stali na samý okraj bojiště a  přes Sivice, 
Pozořice, Kovalovice a  Velešovice přijeli 

ke golfovému hřišti ve Slavkově. Když 
jsme ho objeli, byli jsme přímo u zámku, 
který před bitvou obýval ruský car Ale-
xandr I. a rakouský císař František I. a po 
bitvě naopak císař Napoleon. Z balkónu 
zámku potom Napoleon pronesl svoji 
proklamaci k vojákům, podle níž byla bi-
tva označena za slavkovskou (Austerlitz). 
O několik dní později zde bylo uzavřeno 
příměří.

A protože už bylo po poledni a po ces-
tě nám vyhládlo, navštívili jsme Slavkov-
ský pivovar, kde jsme se posilnili na cestu 
domů. Tady už se odpojili Michlíčkovi, 
kteří pokračovali do Vyškova a Robert se 
svým lehokolem, protože naše trasa ved-
la polní cestou, kterou by Robert se svým 
strojem těžko projel. Ale potkali jsme se 
v Šitbořicích, kde jsme si zamávali, a pak 
pokračovali přes Hostěrádky-Rešov do 
Újezda a do Telnice. Počasí nám opět přá-
lo, bylo sice trochu chladněji, ale když se 
jede na kole, tak se cyklista zahřeje. Dů-
ležité bylo, že nám nepršelo, takže s výle-
tem byli všichni spokojeni a usínali krásně 
unaveni.

Za Jihomoravské bicyklení Jiří Hrazdíra

V první květnový den se uskutečnil 
další výjezd v rámci Jihomoravského bi-
cyklení. Tentokrát jsme vyjeli do krásné 
přírody Přírodního parku Bobrava. Sraz 
byl na nádraží ve Střelicích, kde jsme 
se všichni setkali a  naladěni slunečným 
dnem vyrazili. Bohužel jsme minuli prv-
ní značku, takže jsme se museli po chvíli 
vrátit zpět na nádraží. Na druhý pokus 
už to vyšlo. Dostali jsme se lávkou přes 
koleje na silnici a  za Střelicemi odbočili 
směr Radostice.

První zastávka byla pod viaduktem 
u  Střelické bažinky. Tady už se někteří 
dožadovali svačiny, ale protože jsme byli 
zatím na začátku naší trasy, tak jsme bez 
delší přestávky pokračovali do Radostic. 
Těsně před obcí jsme odbočili do Pří-
rodního parku Bobrava a kolem výběhu 
krásných koní jsme vjeli do nádherné 
jarní přírody. Slunečné počasí vytáhlo do 
parku i další cyklisty a pěší turisty, takže 
jsme ze začátku museli dávat na cestě 
pozor.

Po chvíli jsme dorazili k  prvnímu ze 
čtyř bývalých mlýnů, které jsou na této 
trase. Byl to Radostický mlýn. Pak se ces-
ta klikatila souběžně s  říčkou Bobravou 
a  naskýtaly se nám krásné pohledy jak 
na říčku, tak i  na rozkvetlá místa v  lese 
a probouzející se přírodu.

Další zastávka nás čekala u kamenné-
ho mostu přes Bobravu ke Spálenému 
mlýnu. Tady už se někteří trochu občer-
stvili, abychom mohli pokračovat dál 
Střelickým lesem až k  silnici mezi Oře-
chovem a Nebovidami, kterou jsme jen 
přejeli a  pokračovali dál po lesní cestě. 
Minuli jsme Anenský mlýn a stále podél 
říčky Bobravy jsme se dostali až k posled-
nímu mlýnu na naší cestě, a to k Novému 
mlýnu, před kterým stojí veliká lípa.

Za chvíli už se ale před námi objevil 
lom, u  kterého jsme se společně vyfo-
tili, majitelé řízků vybalili a  snědli svoji 

svačinu a  pak už jsme vjeli do Želešic. 
Stále podél říčky a po cyklostezce Bob-
rava a  Brněnská jsme se dostali do Po-
povic. Tady jsme se zastavili u  místního 
vodního a  mokřadního biotopu před 
rajhradskou oborou. Když jsme jí projeli, 
tak jsme se vynořili přímo před Klášterní 
tavernou, kterou už někteří netrpělivě 
vyhlíželi a  těšili se na oběd. Venku na 
sluníčku jsme poobědvali a  pak už nás 
čekala jen cesta do Telnice. A kdyby ne-
foukalo proti nám, tak by tento náš další 
cyklovýlet vyšel úplně ideálně.

Za Jihomoravské bicyklení Jiří Hrazdíra

ÚDOLÍM BOBRAVY
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V  neděli 7. května 2017 se v  brněn-
ských Lužánkách odehrál další ligový 
turnaj Bambini ligy juniorů, které se 
účastní dva telnické týmy. Sokol Telni-
ce „A“ dokázal porazit nevyzpytatelnou 
Habrůvku 4:0, když měl po celou dobu 
zápas jednoznačně pod kontrolou, tak-
též si telničtí borci hladce poradili se 
Sokolem Křtiny 7:0. Až nečekaně těž-
kým oříškem se stal zápas s FC Romstar, 
se kterým má naše áčko letos pozitiv-
ní zápasovou bilanci. Přesto gólem ke 
konci utkání tentokrát kluci prohráli 
1:2, přičemž čelili poměrně tvrdě hrají-
címu soupeři. Fotbalisté Sokol Telnice 
B  nastoupili tentokrát oslabeni o  ně-
které hráče, kteří absolvovali výlet do 
Krkonoš. I  tak předvedli velmi kvalitní 
výkony; až na zápas s doposud nepora-
ženým týmem Orel Obřany se jednalo 
o  celkem vyrovnaná utkání, tradičně 
nás však pálilo proměňování šancí. Po 
výsledcích 0:6 s  Obřanami, 0:2 s  Hab-
růvkou, v derby áčkem 1:6 a se Sokolem 

Křtiny 0:0 si tak z ligové neděle odvezli 
jediný bod do výsledkové tabulky. 

Hráči obou telnických týmů podali 
výborné výkony, za které je chválíme. 
A navíc jsme si všichni dokázali, že ne-
jsme z  cukru nebo z  papíru, to když 
jsme dvakrát za celé odpoledne sluš-
ně zmokli při dešťových přeháňkách. 
I s touto překážkou se naši borci a bor-

kyně dokázali dobře vyrovnat. Děkuje-
me také za podporu našim fanouškům, 
kteří za námi dorazili na umělou trávu 
v Lužánkách. Do konce ligového roční-
ku zbýval ještě jeden turnaj ve Křtinách, 
jeho výsledek (a tudíž i pořadí na konci 
soutěže) se dozvíte až v  dalším vydání 
Telnického zpravodaje.

Oddíl futsalu Sokola Telnice 

Oproti původnímu plánu se obec-
ní brigáda na demontáž přetlakové 
sportovní haly přesunula na neděli  
7. května 2017. Bylo totiž třeba se při-
způsobit kalendáři zápasů telnických 
házenkářských týmů. Nedělnímu do-
poledni však téměř dokonale přálo 
počasí. Už od ranních hodin se sokol-
ský areál proměnil v  rejdiště více než 

tří desítek brigádníků především z řad 
stávajících či bývalých házenkářů a fot-
balistů. Ti postupně vyklidili halu a od-
nášeli jednotlivé vrstvy sportovní haly 
do nedalekého kontejneru či altánu. 
Jak se po podzimní stavbě haly před-
pokládalo, vnitřní vrstvy bublinkové 
fólie mají již bohužel svou životnost za 
sebou. Po celou dobu panovala mezi 

všemi brigádníky přátelská a pohodo-
vá atmosféra, po poledni byla práce 
pod vedením Fandy Topinky z  firmy 
Techtex hotova. A mohlo (doslova) za-
čít pršet. Jménem obce Telnice děkuji 
všem, kteří se této tradiční jarní bri-
gády zúčastnili, a  telnickému Sokolu  
za spolupráci.

František Kroutil, starosta obce

V sobotu 13. května 2017 proběhlo 
v  areálu sokolovny další kolo házen-
kářského turnaje minižáků. Zúčastni-
ly se týmy Tatranu Bohunice, TJ Sokol 
Nové Bránice, TJ Sokol Újezd u  Brna 
a domácí TJ Sokol Telnice. V kategorii 
minižáků nastoupily čtyři týmy a v ka-
tegorii přípravky tři týmy. Všichni si 
zahráli pro radost, nešlo o  góly ani 
o skóre, ale o to, aby hráli i ti nejmen-
ší a  nejmladší házenkáři. Počasí nám 
přálo, takže jsme si všichni užili pěkné 
sportovní odpoledne. Nakonec si hrá-
či odnesli diplomy za účast a  tradiční 
tašku se sladkostmi, které si rozdělili. 
Do konce sezóny nás ještě čeká dal-
ší soutěžní turnaj v  Měníně, třídenní 
turnaj v  Litovli a  dvoudenní memo-
riál Jana Kratiny ve Velké Bystřici. Ve 

středu 28. června 2017 zhodnotíme 
uplynulou sezónu a  potom hurá na 
prázdniny. Děkujeme všem, kdo nám 

pomohli s přípravami a organizací tur-
naje, rozhodčím i fanouškům, kteří se 
přišli podívat.  Leona Bímová 

MLADÍ FUTSALISTÉ BOJOVALI V BRNĚNSKÝCH LUŽÁNKÁCH

DEMONTÁŽ SPORTOVNÍ HALY

HÁZENKÁŘSKÝ TURNAJ MINIŽÁKŮ V TELNICI
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V sobotu 20. května 2017 se uskuteč-
nil na telnické sokolovně již 32. ročník 
turnaje ve volejbale místních týmů. Tato 

tradiční sportovní a společenská událost 
proběhla za podpory obce Telnice. Tak 
jako každý rok byla největším přínosem 

snaha a  bojovnost všech účastníků tur-
naje. Cílem bylo utužit tělo i ducha, což 
se beze zbytku podařilo. Letos se turna-
je zúčastnila čtyři družstva. Počasí nám 
přálo, bylo pro volejbal (až na čerstvý 
vítr) skoro ideální. Družstva hrála systé-
mem každý s  každým, volejbal si všich-
ni užili dosyta, sportovní výkony všech 
účastníků byly vynikající. Sportovní at-
mosféru jako každý rok doplnilo boha-
té občerstvení, letos kotlíková polévka, 
řízky, vínko, koláče. Všem děkujeme za 
účast a  vzornou reprezentaci. Konečné 
pořadí týmů: 1. VOLTAREN, 2. JÁ CHCI NA 
KONĚ, 3. VAGI KLÍN A  HASIČI, 4. NEVÍM. 
 Kateřina Páralová 

Moje rodiště se jmenuje Telnice. Leží 
na rovině dosti jednotvárné. Není u  nás 
lesů ani luk. Telnice jest dosti rozsáhlá. 
Má několik ulic. Uprostřed návsi stojí 
škola, kostel a  fara. Blízko školy jest ko-
várna. Hlavní ulice jsou: Draha, Dědina 
a ulice Nádražní. Letos dostaly ulice nová 
jména. Náves se jmenuje Masarykovo ná-

městí, Dědina ulice Dobrovského, Draha 
Revoluční a  Nádražní ulice Palackého. 
Kromě těchto ulic jest zde ještě několik 
ulic menších. Před školou vede silnice do 
Brna, na nádraží a do Žatčan. Silnice k ná-
draží jest sázena třešňovými stromy. Sil-
nice do Žatčan vede přes Draha. Od školy 
vede silnice přes Dědinu. Před domy jsou 

ovocné stromy. Na dolním konci vesnice 
jest opatrovna. Vedle ní rybník. Jeho bře-
hy jsou osázeny vrbami. Nad rybníkem 
jsou dva domky. Za vesnicí teče potok, 
blízko něho stojí mlýn. Od opatrovny ve-
dou cesty do polí a silnice do Otmarova. 
Telnice jest uspořádaná vesnice. 

Pešlová Alžběta, 8. šk. r., 4. května 1930

Když každý rok končila doba postů a Veli-
konoc, pomalu se blížil čas tradičních hodů 
v Telnici a blízkém okolí. Dospívající mládež 
celého okolí tyto hody každoročně navště-
vovala. Hody totiž bývaly vždy vrcholem 
jarního a letního společenského setkávání 
dospělých občanů i mládeže. Jelikož rodiny 
těchto obcí byly spolu odjakživa navzájem 
příbuzné, v době konání hodů se navzájem 
navštěvovaly. Při těchto hodech se také 
mládež úspěšně seznamovala, mnohdy se 
tu i tvořily manželské páry, mnozí na hody 
velice rádi vzpomínají. Některé rodiny jsou 
těmto hodovým slavnostem dodneška 
vděčné za to, že vůbec vznikly. První hody 
v  okolí se vždy konaly v  Žatčanech (slav-
nost Nejsvětější Trojice), pak přišly na řadu 
Sokolnice (konaly se týden před telnickými 
hody – patříme totiž do společné farnosti). 
Po Sokolnicích se na svátek sv. Jana Křtitele 
pořádaly hody v Telnici, následoval Újezd 
u Brna (na sv. Petra a Pavla) a nakonec byly 
v Měníně, kde se slavil svátek sv. Markéty, 
patronky místního kostela. Tuto tradici po-
tvrzuje i  přiložená fotografie z  roku 1925, 
na které můžeme vidět telnické stárky, kte-
ří se chystají na hody do Žatčan. Mládenci 
telnického Sokola se vystrojili na tamější 
hodovou zábavu.  Ladislav Hrdlička st.

32. ROČNÍK TELNICKÉHO VOLEJBALOVÉHO TURNAJE 

MOJE RODIŠTĚ

HODOVÉ TRADICE TELNICE A OKOLÍ
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Telničtí stárci se chystají na hody do Žatčan. Stojící zleva: Tomáš Jančík (*1898, otec 
zemř. Zdeny Vykouřilové), František Kaplan (*1905, otec Evy Kalinayové a  zemřelých 
Břetislava Kaplana a  Drahomíry Řehové-Kaplanové), Petr Blažek (*1903, otec Aleny 
a Petra Blažkových), Leopold Hrdlička (*1905, otec Magdaleny Králové, Ludmily Burko-
vé a zemřelého Leopolda Hrdličky), Antonín Sekanina (*1907, otec Oldřišky Matějkové, 
bratrů Tomáše a Jiřího Sekaniny), Mikuláš Hrdlička (*1906, otec zemřelého Miloslava 
Hrdličky a žijících sourozenců Heleny Pešlové a Ladislava Hrdličky st.), Antonín Kukla 
(*1907, po válce se odstěhoval s rodiny do severních Čech, synové: Milana, Ladislava, 
Zdeňka a  Antonína), sedící dole: Alois Konečný (*1905, otec zemřelých bratrů Aloise 
a Zdeňka Konečného a žijící Stanislavy Böhmové) a Vincenc Kukla (*1908, otec zemře-
lého Vincence Kukly a žijících bratrů Jana, Zdeňka a Miloslava Kuklových).



H. Vágner (7. šk. r.): „Každým rokem po 
sv. Janu bývají u  nás hody. Před hody 
mívají lidé nejvíce pilno. V sobotu ráno 
pečou koláče. Večer všichni zametají 
před domy. V neděli ráno přijeli cukrá-
ři a  hračkáři a  stavěli krámky. Za hos-
tincem p. Pokorného byli s  kolotočem, 
houpačkami a střelnicí. Žádný se ale na 
tom nehoupal, protože to měli rozvikla-
né. Odpoledne bylo veselo. Přes dědi-
nu šli stárci s  hudbou. Za nimi chodila 
děvčata a chlapci tancovat. Staré tetičky 
seděly na lavicích a také byly rády, když 

jich některý chlapec vzal na kousek. Ve-
čer tančící vraceli se k večeři.“

Alžběta Pešlová (8. šk. r.): „Ve středu 
k  nám přijeli komedianti. Postavili ko-
lotoč, houpačku a  střelnici. U  koloto-
če byly malé děti. Nezbední chlapci se 
chytali roztočeného kolotoče a vozili se. 
Komediantka jim nadávala a  zaháněla 
je. Každý večer bylo u  houpaček živo. 
Velcí chlapci se chodili houpat na loďky. 
V  sobotu večer jsem se houpala 2x po 
sobě. Když jsem přišla domů, bylo mně 
špatně. V  pondělí kolotoč, houpačku 

a střelnici rozdělávali. V úterý odjeli do 
Rajhradu.“

Rudolf Kratochvíl (7. šk. r.): „Každý rok 
bývají u  nás v Telnici hody. Před hody 
bylo pilno, hospodyně pekly koláče, 
uklízely a  líčily domy. Děvčata jim po-
máhala. V  neděli ráno již byly na návsi 
krámky. Již bylo veselo, avšak před po-
lednem a  po poledni pršelo, o  3 hodi-
nách již bylo pěkně. Děvčata chodila 
do orlovny na muziku, v půl 5 jsem šel 
domů. Pak jsem šel zase. Tak jsem prožil 
hody.“ Přepsala Marta Klanicová

JAK VZPOMÍNALY ŠKOLNÍ DĚTI NA HODY V ČERVNU 1930
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HODOVÉ VZPOMÍNKY NA PADESÁTÁ LÉTA 20. STOLETÍ

Společné foto stárků a stárek před okny sokolovny na hodech v Telnici v roce 1955. Stojící zleva: Alois Konečný, Františ-
ka Rozkydalová (vdaná Laštůvková), Miroslav Knoll nejst., Libuše Křivánková (vdaná Rudolecká), Libuše Štočková (vdaná 
Gajdová), Pavel Laštůvka, Jan Čech, Zdenka Schwoiserová (vdaná Kovaříková), Zdeněk Konečný, Kristýna Jahodová (vda-
ná Koubíčková), Vojtěch Stejskal, Jarmila Jahodová (vdaná Levíčková), Ladislav Hrdlička st., Jan Kukla, Jarmila Sekaninová 
(vdaná Rubanová), Václav Konečný, Jaroslav Doležal, Emilie Danielová (vdaná Trnavská), Růžena Večeřová, Josef Brumla. 
V podřepu: Jiří Bím st., Marie Konečná (vdaná Králová), Zdenka Vykouřilová (vdaná Hrdličková), Alois Slezák, Marie Pelán-
ková (vdaná Hrdličková), Jindřich Konečný, Magdalena Hrdličková (vdaná Králová), Miloslav Bělohoubek, Marta Danielo-
vá (vdaná Černá), Marie Schwoiserová, Ladislav Hrdlička (zemř. v roce 2005), Zlatoslava Muthová (Oujezdská).

V  první polovině padesátých let po-
stihla náš region epidemie slintavky 
a kulhavky hovězího dobytka. V té době 
měli telničtí hospodáři ještě svůj doby-
tek v soukromém vlastnictví a ve svých 
dvorech. Jelikož byla obava ze šíření 
těchto nebezpečných nemocí, jako pre-
ventivní dezinfekční opatření se váp-
nily vjezdy do hospodářských stavení 
v naší obci. V určitých měsících pak byly 
omezeny všechny společenské akce: 
zábavy, kino, sportovní hry apod. Jako 

mladí jsme se proto moc těšili na to, až 
budeme společně nacvičovat na hody, 
protože jsme mnoho jiných příležitostí 
k setkávání mládeže neměli. 

Hodové besedy se každoročně stří-
daly tak, jak je tomu dodnes. O  nacvi-
čování byl mezi mládeží velký zájem. 
Organizování se ujala vždycky (nedávno 
zesnulá) Zdenka Vykouřilová (roz. Jan-
číková). Nehrálo roli, kdo byl původně 
sokol a  kdo orel, byla to mládež z  celé 
vesnice. Nacvičovalo se na sokolovně 

na venkovním parketu asi tři týdny před 
hody. Role hlavních stárků byla tehdy 
spíše symbolická, spíš pro tmelení na-
šeho kolektivu stárků. Hodové právo se 
tehdy nepředávalo, ani pro stárku se ne-
chodilo. Pro máju jsme jezdili do měnín-
ské bažantnice koňmi v  první polovině 
předhodového týdne, ručně jsme máju 
stavěli už v pátek, od té doby jsme ji pak 
samozřejmě museli hlídat. Ale tehdy 
jsme takové nebezpečí záškodnického 
podřezání máje necítili, nebylo to tak 
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Ve dnech, kdy se budou konat na so-
kolovně letošní hody, to bude již 85 
roků od postavení a otevření sokolovny 
v Telnici. Před 85 roky, bylo to 26. červ-
na 1932, se konaly sokolské hody již ve 
svém, v nově postavené sokolovně a již 
s elektrickým osvětlením. Dne 8. června 
se uskutečnila první výborová schůze 
a  po hodech – 16. července – již první 
členská schůze ve svém. Stavba soko-
lovny byla započata v  roce 1931, trvala 
pouhých 128 pracovních dnů. Náklady 
v té době činily 224 000 korun. Zdarma 
bylo odpracováno 18  930 hodin, muži 
300 hodin, ženy a  dorost 100 hodin.  
V témže roce bylo u sokolovny zbudová-
no kluziště.

Vzpomeňme další slavné hody, které 
byly v  roce 1945, první poválečné. Letos 
je to 72 roků, co skončila druhá světová 

85. ROKŮ TELNICKÉ SOKOLOVNY

Jedna ze čtyř kolon v  roce 1955. Stojící zleva: Jaroslav Doležal (zemř. v  roce 
2002), Emilie Danielová (vdaná Trnavská), Jarmila Jahodová (vdaná Levíčko-
vá, před dvěma lety zemřela), Ladislav Hrdlička st. V podřepu: Pavel Laštůvka 
(zemř. v roce 2016), Libuše Štočková (vdaná Gajdová), Růžena Večeřová, Josef 
Brumla (zemř. v roce 1997).

vyhrocené jako v  dnešní době. Po té 
hrozné II. světové válce byla doba vůbec 
o trochu klidnější. 

Prvním programem hodů byla večerní 
sobotní zábava na sokolovně, chodívaly 
stovky lidí z Telnice i okolí, hrávala živá 
dechová hudba ZKL (Závodní klub) Cuk-
rovaru Sokolnice, kde dříve býval ka-
pelníkem p. Blažek ze Sokolnic. Nedělní 
odpolední průvod krojovaných stárků 

vycházel jako dnes z konce ulice Palac-
kého (od domu rodiny Vykouřilových). 
Průvod tvořily jak stárci z  řad mládeže, 
tak i z řad telnické drobotiny. Cestou uli-
cemi se tancovalo na křižovatkách tak, 
jak je tomu dnes. František Podloucký 
předváděl vždycky na křižovatce u kos-
tela akrobatické hvězdy pro pobavení 
všech účastníků. Po příchodu na soko-
lovnu se tancovala nacvičená beseda, 

která kolem 19. hodiny přirozeně pře-
šla do zábavy. Poté jsme všichni vyrazili 
domů na večeři a  vrátili se zpět kolem 
osmé hodiny, a  to už začínala večerní 
hodová zábava. I tehdy bývaly v Telnici 
kolotoče, občas stávaly na místě, kde 
dnes máme házenkářské hřiště, někdy 
i  na bývalém orelském hřišti (dnešní 
areál mateřské školky). Tam, kde dnes 
máme parkoviště a kde stávají kolotoče, 
bývalo jen pole (pana Mrkvici). Prodej-
ní stánky s různými hračkami, zábavou, 
zmrzlinou či občerstvením stávaly v uli-
ci Za sokolovnou, ale třeba i  u Řičánků 
u  školy. V  pondělí pak ještě probíhaly 
takové hodové dozvuky, kdy se k večeru 
opět dostavila dechová muzika, stárci 
už nebyli v krojích, ale zábavy se aktivně 
účastnili. To už ale bývalo slabší, co se 
týče návštěvnosti. 

Mája se pak kácela až v  létě, obvykle 
před letními karnevaly. Letní karnevaly 
bývaly takové pěkné a  veselé zábavy, 
kdy se třeba na sokolovně postavil vo-
dotrysk nebo barevné reflektory, které 
krásně měnily barvy. Sokolové se snažili 
aspoň trochu naplnit pokladnu tím, že 
členové spolku věnovali své vlastní cuk-
rářské výrobky do tzv. bufetu, kde starší 
členky tyto sladké produkty prodávaly. 
Letní karnevalové zábavy bývaly hodně 
navštěvované a oblíbené všemi genera-
cemi. Když se pak mája kácela, nebyla 
kolem toho žádná sláva, prostě se po-
kácela a skončila jako topivo pro soko-
lovnu, jelikož jsme tehdy topili dřevem 
v klasických kamnech. 

 Ladislav Hrdlička st.

Nynější vzhled budovy sokolovny
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Byl jsem velice mile překvapen, když 
jsem pročítal dubnový Telnický zpravo-
daj a  tam jsem našel v  rubrice Historie 
slohovou práci mojí matky Alžběty Do-
ležalové, která se po deseti letech od 
napsání této práce provdala za mého 
otce Arnošta Špánka. Nikdy mne ne-
napadlo, že si něco podobného budu 
moci přečíst. Další zajímavostí pro mne 
je, že oba moje rodiče učil pan učitel 

František Perna, otce prakticky hned 
po návratu ze zajetí v  roce 1918, což 
dokladuje jediné dochované otcovo vy-
svědčení z obecné školy, a matku podle 
jediného dochovaného vysvědčení pak 
určitě v  osmém ročníku obecné školy. 
Z dětství si pak pamatuji, že na tohoto 
pana učitele oba dva rádi vzpomínali.

Pan učitel František Perna se do 
historie rodiny Špánků zapsal velice 

významně také tím, že byl pravdě-
podobně jediným, kdo informoval 
v  Telnici pozůstalé o  úmrtí Stanislava 
Špánka, konkrétně jeho matku Amálii 
Špánkovou a  také jeho bratra Blažeje 
Špánka, kteří se starali o jeho syny Jana 
(nar. 1910) a Arnošta (nar. 1912), jejich 
matka Magdalena zemřela 31. prosin-
ce 1913. Stanislav Špánek s  největší 
pravděpodobností padl dne 11. června 

válka. O těchto hodech vítali sokoli svého 
člena majora Jana Štětku, který bojoval 
na západní frontě. Svou válečnou pouť 
skončil v  západních Čechách, jižně od 

Plzně, na demarkační čáře. Za účast v za-
hraniční armádě byl vyznamenán deseti 
různými řády, jak sovětskými, tak britský-
mi. Taktéž vzpomeňme na první pováleč-

né dožínky na sokolovně, které se konaly  
12. srpna 1945. Na těchto dožínkových 
slavnostech se ve večerních hodinách 
objevil druhý bojovník za svobodu, ale 
z  východní fronty, plukovník Vladimír 
Janko. I  když se v  mládí vyžíval v  sokol-
nickém sokole, také v našem měl mnoho 
přátel. Tento frontový voják prošel se Svo-
bodovou armádou celou východní frontu 
z Buzuluku až do Prahy. Taktéž on za své 
zásluhy získal mnoho vyznamenání. 

Jsou to jen nepatrné vzpomínky na 
významná sokolská jubilea a  poválečné 
oslavy v telnické sokolovně.

Eva Kořalníková, TJ Sokol Telnice 

VZPOMÍNKY Z RODINY ŠPÁNKOVY

Oblečení sokolů v době otevření sokolovny –  
muž v sokolském kroji, žena v kyjovském kroji

Výzva z roku 1931 pro občany Telnice

Slavnostní otevření Sokolovny

Do  minulého vydání Telnického zpra-
vodaje se vloudila tisková chybička. 
Letos si připomínáme 155. výročí zalo-
žení Sokola, nikoli 135., jak bylo chybně  
uvedeno. Děkujeme za pochopení.   FK
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Když v  roce 2014 běžel v  České tele-
vizi seriál o  rodokmenech populárních 
umělců a  jiných osobností, rozhodl jsem 
se sestavit něco podobného pro svoji ro-
dinu a  začal jsem pátrat po dostupných 
materiálech na internetu. Vřele doporu-
čuji všem, kdo se chtějí dozvědět o svých 
předcích něco nového, aby se pokusili 
sestavit svůj vlastní rodokmen. Začáteč-
níkům rád poradím, kde a jak hledat. Ber-
te tento článek jako výzvu a nenechte se 
zviklat prvními neúspěchy. 

V současné době jsou na internetu do-
stupné matriky narozených, sezdaných 
a zemřelých osob, které neobsahují pou-
ze základní údaje, jako je například datum 
narození, sňatku či úmrtí a číslo domu, ale 
i mnohé jiné záznamy – vždy záleželo na 

osobě, která matriku vedla. Matriky, které 
jsou zveřejněny na internetu, vedli vždy 
kněží pro svoji farnost. (Konkrétně ma-
triky Telnice a  Sokolnic jsou zveřejněny 
takto: narozených od roku 1684 do roku 
1911, sezdaných od roku 1686 do roku 
1928 a zemřelých od roku 1686 do roku 
1869.) Na internetu také najdete databázi 
padlých v 1. i 2. světové válce. 

Tak jsem se například z  jedné velmi 
staré matriky dověděl, že kněz pokřtil 
dítě jménem Tomáš, otec Matouš nechce 
být zapsán a matka je Kateřina, dále jsou 
uvedeni kmotři. V  dalším zápise je pak 
uvedeno jméno dítěte a matky a k otci je 
uvedeno: „o otci se neví“. Další zápis do-
slovně zní takto: „Dítě je pokřtěno Marek, 
to dítě mělo matku, než otec bral se na 

vandr“. Další podobný zápis: „pokřtěno  
je dítě Sidonia, matka Anna, otcem kdo 
byl nevím“. Podobné zápisy se v novějších 
matrikách již neobjevují, políčko pro otce 
zůstává prázdné, objevují se tam však jiné 
záznamy, jako například u mužů při sňat-
ku údaje o záložníkovi, ze kterého je plu-
ku a podobně. 

Při sestavování rodokmenu, pokud se 
dostanete do roku 1750, případně ješ-
tě do dřívějších roků, zjistíte, že většina 
rodin měla deset a  více dětí, ale také se 
dozvíte, že většina se nedožila dospě-
losti, v  matrikách zemřelých převažují 
děti, a naopak někteří dospělí se dožívali 
i osmdesáti a více let. Z matrik sezdaných 
se dozvíte, že nebyl výjimkou sňatek, kdy 
ženich byl ve věku 50 až 60 roků a někdy 

OSUDY NĚKTERÝCH TELNICKÝCH RODIN 

1916 u městečka Kolky na dnešní Ukra-
jině, Volyňské oblasti. Bylo to v  době, 
kdy byla zahájena ruská ofenzíva, 
označovaná jako Brusilovova ofenzíva 
(podle velitele Jihozápadního frontu 
knížete Brusilova), kdy hlavní směr úto-
ku byl veden proti 4. rakousko-uher-
ské armádě, jejíž součástí byl i 8. polní 
pěší pluk (brněnský) a při kterém tato 

armáda utrpěla více než padesátipro-
centní ztráty. Osudný den 11. června 
1916 je popsán v  knize „Dědův váleč-
ný deník“, který si psal František Per-
na a  jehož vydání sponzorovala obec 
Telnice. Téhož dne byl František Perna 
raněn do nohy a  dostal se do ruské-
ho zajetí, ze kterého se do vlasti vrátil  
4. listopadu 1918.

František Perna ale dlouho neod-
počíval, protože již ve školním roce 
1918–1919 byl třídním učitelem v obec-
né škole v Telnici. Mimo učitelování se 
věnoval i  jiným činnostem, zejména je 
nutno ocenit jeho práci pro obec Telni-
ce při zpracování obecní kroniky, kterou 
mimo textu zpestřil mnoha dobovými 
obrázky a fotografiemi.   Arnošt Špánek
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i  více. Rovněž některé ženy se vdávaly 
v dosti pokročilém věku, většinou se jed-
nalo o vdovy a u mužů o vdovce. Rozlišení 
mezi ovdovělými a poprvé se vdávajícími 
či ženícími se jedinci je v tom, že svobod-
ní mají u svého jména uvedeného otce, či 
matku, totéž je u nevěsty, ovdovělí už ne. 
Také bylo zcela běžné, že křestní jméno 
zemřelého dítěte obdrželo opět dítě poz-
ději narozené. 

Někdy v druhé polovině devatenáctého 
století byla zavedena plnoletost od věku 
24 roků. Tato hranice potom měla dopad 
na sňatky. Když některý, případně i  oba 
snoubenci toho věku nedosáhli, v  tako-
vých případech většinou zplnoletil (dal 
souhlas se sňatkem) syna či dcery přímo 
při obřadu před svědky jeho otec a bylo 
to zapsáno do matriky sňatků, kde to po-
depsal před svědky. Byly však případy, 
kdy otec již nežil, a pak jej zastoupila mat-
ka, v případě, že žádný z rodičů již nežil, 
zplnoletil dotyčného nějaký úřad. V první 
polovině dvacátého století pak prohláše-
ní o plnoletosti vydávaly jen soudy. 

Velice často sužovaly a  ztrpčovaly li-
dem život nejenom války, ale také různé 
nemoci a epidemie, při kterých vymíraly 
celé rodiny. Jedním takovým případem 
(určitě ne jediným) byla rodina Jana 
Špánka (*1824), když v Telnici roku 1866 
řádila cholera. Během jednoho týdne na 
konci srpna a začátku září zemřela prvně 
jeho manželka Jana (*1829), následoval 
sám Jan a  potom jejich dcery Františka 
(*1860) a Marie (*1856). Jediný z jejich ro-
diny, který přežil, byl syn František (*1861). 
Mimo uváděnou rodinu v Telnici zemřelo 
na tuto chorobu dalších sedmnáct lidí. 
O  sirotka na rodinném statku (grunt čp. 
14/19) se starali a  vychovávali babička 
Františka Špánková, jeho svobodné tety 
a strýc. Stejně se museli postarat i o statek, 
který po otci patřil malému Františkovi. 

Pro pochopení dalšího vývoje událostí 
je nutné vědět alespoň něco o  povinné 
vojenské službě v  Rakousko-Uhersku, 
která byla uzákoněna v roce 1868 a vzta-
hovala se na všechny muže ve věku od 
19 do 42 roků, což v podstatě znamenalo 
zavedení mužů od 19 roků do vojenské 
evidence, kdy mohli být povoláni do ar-
mády, a vyřazeni byli po dosažení 42 roků. 
Nezařazeni do evidence mohli být pouze 
jedinci na základě lékařského nálezu, že 
jsou zcela neschopni služby. 

K odvodu, který se konal v obci za účasti 
starosty, důstojníka doplňovacího vojen-
ského velitelství a  dalších úředníků vždy 
v měsíci dubnu, se museli dostavit všich-
ni muži, kteří toho roku dosáhli 21 let. Do 

služby pak nastupovali vždy 1. října téhož 
roku a ta trvala tři roky. Ti, kteří odvedeni 
nebyli, museli se znovu k odvodu dostavit 
o rok později, a to se opakovalo až do do-
sažení věku 24 let. Neodvedení muži byli 
zařazováni do domobrany, která sloužila 
jako záloha pro doplňování stavu vojska 
za ztráty na bojišti v případě války. Výjim-
ku měli absolventi středních škol a jim na 
roveň postavených ústavů a studenti škol 
vysokých, kteří měli tzv. právo jednoroční-
ho dobrovolníka – pokud ho využili, absol-
vovali namísto celé služby jen základní vý-
cvik a důstojnický kurz (dohromady trvají-
cí jeden rok), po ukončení obdrželi poddů-
stojnickou hodnost. Většina povolaných 
mužů sloužila u  polních pěších pluků, 
které byly ve větších městech a doplňová-
ny byly vždy místními muži a muži z jeho 
okolí, takže jednotku tvořili vždy krajané. 
V Brně sídlil mimo jiné i 8. polní pěší pluk, 
který byl tvořen povolanci z Brna a okol-
ních vesnic, ke kterým patřila i  Telnice.

V roce 1914 po vypuknutí války byli 
v  okamžiku mobilizace povoláni k  dopl-
nění stavů záložníci počínaje rokem na-
rození 1872 a předčasně narukovali i od-
vedenci ročníku 1893. Na konci září 1914 
byli odvedeni ke službě ve zbrani muži 
ročníku 1894, v  následujících měsících 
pak nastupovaly ještě mladší ročníky od 
věku 18 let a  horní hranice pro odchod 
z armády byla posunuta na 53 roků. Za ce-
lou dobu trvání války zmobilizovalo celé 
Rakousko-Uhersko asi 7  500 000 mužů,  
tedy zhruba 60 % mužského obyvatelstva 
mezi 18 a 53 lety věku. 

František Špánek (*1861) tedy již od 
roku 1880 podléhal výše uvedenému 
brannému zákonu, podle kterého dočas-
ně nebyl odveden. V  roce 1883 ve věku 
22 roků, tedy v době, kdy ještě nebyl pl-
noletý, je potom v matrice sňatků uvede-
no: František Špánek 22 roků, čtvrtláník 
v  Telnici, infanterista záložník ck. pěšího 
pluku č.  8 na stálé dovolené, a  dále pak 
jeho zemřelí rodiče. Povolení ke sňatku 
mu vydal v zastoupení zemřelých rodičů 
ck. pěší pluk č. 8  v Brně. Za ženu si bral 
Janu Šustrovou, které bylo v době sňatku 
16 let, svolení se sňatkem nezletilé dcery 
před svědky dal její otec Václav Šustr. 

Manželé František a  Jana Špánkovi žili 
a  hospodařili v  domě č. 14/19. V  tom-
to domě se manželům narodilo celkem 
sedm dětí, z nichž tři tam i zemřely. Franti-
šek však po svých předcích nezdědil vlast-
nosti dobrého hospodáře, a když již nebyl 
schopen své dluhy platit, tak šel dům 
v roce 1894 do dražby a rod Špánků o něj 
po 129 letech přišel. Manželé Špánkovi si 

v roce 1894 koupili či postavili nový dům 
č. 128, kde se jim týž rok narodil syn Vác-
lav (*7. září 1894) a v dalších letech ještě 
další děti. Rodina Špánkova v domě č. 128 
žila a  hospodařila ještě na počátku roku 
1898, kdy se tam narodilo jejich další dítě. 
Protože manželé měli stále dluhy, roz-
hodli se ještě před rokem 1900 vše prodat 
a odstěhovat se z Telnice někam do teh-
dejších Uher.

Dům č. 128 od manželů Špánkových 
koupil mladší bratr Jany Špánkové Václav 
Šustr, svědčí o tom jednak záznam v mat-
rice sňatků, kdy si 31. července 1899 Vác-
lav bere za ženu Marii Královou „majetnici 
¼ lánu na smrtelném loži a po obojí pří-
saze byli oddáni“, ženich bydlel v domě č. 
32. O rok později dne 28. května 1900 je 
další záznam v matrice sňatků, kdy si Vác-
lav již z domu č. 128 bere za ženu Marii Je-
nišovou. V záznamu ve sčítacím listu lidu, 
domů a zvířat z 31. prosince 1900 je Václav 
Šustr uveden jako majitel a žije tam spo-
lečně s manželkou Marií. Při stejném sčí-
tání lidu, domů a zvířat prováděném k 31. 
prosinci 1910 jsou v domě mimo manželů 
Šustrových uvedeny jich čtyři děti a také 
Antonie Špánková jako služebná, u které 
je jako rodiště a  příslušnost (domovské 
právo) uvedena Telnice. Antonie Špánko-
vá (*1887) dcera manželů Františka a Jany 
Špánkových, se v roce 1912 z domu č. 128 
provdala za Jakuba Praxe do Otmarova, 
za svědka jí byl a svatbu vystrojil její strýc 
Václav Šustr. V matrice sezdaných je u je-
jího otce uvedeno jeho zaměstnání rolník 
v  Zavli (Žavli?) v  Uhrách. Bohužel obec 
toho jména na mapách není a  není ani 
v seznamu existujících měst, obcí a osad 
v  Rakousko-Uhersku, možná se jedná 
o  dnešní Žalec ve Slovinsku. Napovídal 
by tomu i  záznam matrikáře v  matrice 
narozených mladší sestry Antonie, že se 
provdala v  roce 1912 za Albína Klusáč-
ka do Pulje – dnešní Pula v  Chorvatsku. 
Václav Šustr narukoval v  období červe-
nec 1914 až září 1915, přesnější datum 
v Kronice Telnice není uvedeno, a bojoval 
na ruské frontě, kde padl do zajetí. V da-
tabázi Vojenského historického archivu 
je uveden záznam o  jeho úmrtí takto: 
„Václav Šustr, vojín 14. pěší pluk narozen 
19. 8. 1872 v  Telnici, okres Brno, země 
Morava, příslušnost tamtéž, zemřel 24. 
12. 1915 v městské nemocnici v Caricyně, 
gubernie Saratov v Rusku, datum pohřbu 
3. 1. 1916 na hřbitově v  Caricyně.“ Uvá-
děný 14. pěší pluk byl rovněž brněnský. 

Velice zajímavý je osud Václava Špán-
ka narozeného dne 7. září 1894 v Telnici 
v domě č. 128 Františku a Janě Špánko-
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TELNICKÉ AKCE OD HODŮ DO KONCE PRÁZDNIN
DATUM NÁZEV AKTIVITY POŘADATEL MÍSTO

24. června Stavění máje Sokol Telnice Areál sokolovny
24. června Posezení u cimbálové muziky Aleše Smutného Obec Telnice Masarykovo nám. u Šatlavy
24. června Předhodová zábava se skupinou Merllin Sokol Telnice Areál sokolovny
25. června Hodová mše svatá Farnost Telnice Kostel sv. Jana Křtitele
25. června Hodový házenkářský zápas Házenkáři TJ Sokol Telnice Házenkářské hřiště

25. června Krojovaný průvod, Hodové odpoledne 
s Telničankou a besedami Sokol Telnice Areál sokolovny

25. června Hodová zábava se skupinou Implus Sokol Telnice Areál sokolovny
26. června Ženáčské hody Telničtí ženáči Růžová ulice
29. června Přednáška Jak trénovat mozek? Obec Telnice Zasedací místnost OÚ
30. června až  
3. července Filmové léto s Kinematografem bratří Čadíků Obec Telnice Parkoviště u sokolovny

30. června až 
9. července Orelský tábor Orel jednota Telnice Borovinka

1. července Turnaj dvojic v pétanque Leona Bímová Školní hřiště
8.–9. července Zájezd do severočeské Telnice Obec Telnice Telnice v Čechách
8.–15. července Sokolský tábor TJ Sokol Telnice a Sokolnice Hutník
15.–23. července Letní dětský tábor Draci z Tenneessee Hutník
16.–22. července Dívčí tábor H. Jahodová a H. Kroutilová Slavkov u Brna
17.–21. července Letní hlídání dětí Obec Telnice MŠ Telnice
22. července Telnická neckiáda HD Pub Rybník 
23.–30. července Ministrantský tábor František Kroutil Babice
24.–28. července Letní hlídání dětí Obec Telnice MŠ Telnice
4.–6. srpna Vorvani jedou na vodu Štefan Chovanec Vltava
12.–13. srpna Tennessee Cup – nohejbalový turnaj Svatoslav Motal Areál sokolovny
19. srpna Folklorní den Obec Telnice Areál sokolovny
21.–25. srpna Příměstský tábor – házená (6–9 let) Házenkáři TJ Sokol Telnice Areál sokolovny
26. srpna Tennessee Challenge Cup – tenisový turnaj Michal Kubíček Tenisové kurty
26. srpna Memoriál Josefa Hrdličky MS Telnice U rybníka a v honitbě
26. srpna Noční střelby Obec Telnice Na Lopatě
27. srpna Malá napoleonská bitva Obec Telnice Na Lopatě
28. srpna – 1. září Příměstský tábor – házená (10–12 let) Házenkáři TJ Sokol Telnice Areál sokolovny

vým. Nedohledatelný je jeho osud v ob-
dobí let 1898 až 1914. S  pravděpodob-
ností hraničící s jistotou lze říci, že v roce 
1913, kdy dovršil devatenáct roků, musel 
být příslušný do Telnice, a  tak se dostal 
do evidence brněnského 8. pěšího pol-
ního pluku a  na základě výše uvedené-
ho zákona o  povinné vojenské službě 
ve válečném stavu v  září 1914 naruko-
val. Pokud by žil se svými rodiči někde  
v  Uhrách, nemohl by být povolán do 
brněnského 8. pluku. Ve výkazu ztrát ra-
kousko-uherské armády ze dne 9. 9. 1916 
je záznam, že pěšák Václav Špánek z  8. 
polního pluku, 1. praporu, Morava, Brno, 
Telnice 1894 byl raněn, další podrobnosti 
již uvedeny nejsou. Další záznam ve vý-
kazu ztrát rakousko-uherské armády je 
ze dne 6. 11. 1917, kde se uvádí, že pěšák 
Václav Špánek z 8. polního pluku Morava, 
Brno, Telnice 1894, zemřel (13. 9. 1917). 
Ve vojenském historickém archivu v Pra-
ze se dochovala Úmrtní matrika C&K pě-
šího pluku číslo 8., ve které je Václav Špá-

nek uveden s  dalšími podrobnostmi. Je 
zde uvedeno: „Datum a místo úmrtí: 1917  
13. září donesli mrtvolu z  hory Herma-
da do lazaretu 10 okres Sesana Přímoří; 
Pododdíl: 3. prapor; Hodnost: vojín pě-
šák; Jméno zemřelého Václav Špánek; 
Rodiště obec, okres, země, domovská 
obec, doklad: Telnice, Brno, Morava, 
důvěryhodný doklad; Náboženství řím-
skokatolické; věk 1894; Pohlaví: mužské; 
Svobodný, ženatý, ovdovělý: svobodný; 
Občanské povolání: řezník; Příčina smrti: 
zabit ve válce, hlava a průstřel prsou dů-
věryhodný doklad; Kdy a  kde pohřben: 
1917 13. září na hřbitově III. hrob 574 na 
kótě 235 Sv. Polaj okres Sesana Přímo-
ří; Pohřbívající: Moritz Horník feldkurát; 
Jméno a  hodnost lékaře, který mrtvolu 
ohledal: Dr. Bohuslav Vlk plukovní lékař.“ 
Místo, kde padnul telnický rodák Václav 
Špánek, se nachází v  dnešní Itálii, hora 
Hermada (Italsky Monte Ermada) leží 
poblíž dnešní hranice mezi Itálií a  Slo-
vinskem. Byl to jeden z  opěrných bodů 

rakousko-uherské armády v bojích v Itá-
lii, které trvaly od roku 1916 až do roku 
1918. V místě se doposud nachází spous-
ta pozůstatků bunkrů a  jiných vojen-
ských staveb, jakož i jeskynních komple-
xů, přizpůsobených k válečnému využití. 

O Václavu Špánkovi, telnickém rodá-
kovi a  pravděpodobně i  občanovi, který 
padnul v 1. světové válce ve svých dvaceti 
třech letech, není však v telnických zázna-
mech nikde ani zmínka, pravděpodobně 
proto, že v  roce 1914, když rukoval, žil 
v Telnici jako jediný z rodiny, nikomu ne-
chyběl, nikdo jej nepostrádal. Letos v září 
to bude sto let od jeho smrti. Otevřenou 
otázkou rovněž je, zda vůbec někdo v Tel-
nici obdržel oznámení o  jeho smrti. Ta-
kových padlých či nezvěstných, kteří byli 
prohlášeni za mrtvé, může být v  Telnici 
samozřejmě víc, proto doporučuji všem, 
kteří mají podobného předka, a ten není 
v Telnici nikde vzpomínán, aby se pokusili 
jeho osud dohledat. 

Arnošt Špánek, v Havířově, květen 2017
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Projekt TERRA OBČANŮM ušetří občanům obce Telnice 
na energiích v průměru 5 250 Kč ročně

Občané Telnice se nyní mohou připojit k více než 68 000 domácnostem a 570 obcím po celé České 
republice využívajících výhod úspěšného celorepublikového projektu s názvem Terra občanům.

Projekt si klade za cíl vytvářet obcím a domácnostem vol-
né finanční prostředky, které umožní zlepšovat prostředí 
v obcích a městských částech. Mezi obce, které se již do 
projektu zapojily, patří Vyškov, Hustopeče, Čebín, Břeclav,
Židlochovice, Rousínov a mnohé další. V první fázi pro-
jektu proběhne hromadná energetická soutěž na levnější 
dodávku zemního plynu a elektřiny.

Zapojené domácnosti v minulých letech průměrně ušetřily 
na energiích 5 250 Kč ročně. Celý proces realizace úspory 
je navíc zcela jednoduchý, jelikož veškerý administrativní a 
klientský servis vyřizuje partner projektu společnost Terra 
Group, která je zároveň garantem kvality projektu.

Sjednejte si 
schůzku telefonicky 
s koordinátorem 
projektu pro 
občany a firmy.

Roman Nebenführ
Tel. 736 167 403

Občané Telnice se mohou zapojit a ušetřit za ener-
gie. Přihlášku pro domácnosti můžete vyplnit na webu  
www.terragroup.cz/obcanum nebo osobně v restauraci  
Orlovna dne 14. 6., 28. 6., 7. 8. a 16. 8. od 16.00 do 18.00 hodin.

Upozornění: tento projekt realizuje společnost Terra 
Group Investment, a.s., IČ: 29298059.

Obecní úřad Telnice do tohoto projektu není zapojen.

ZAPOJTE SE A ZÍSKEJTE VÝHODNĚJŠÍ ENERGIE
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T E L N I C K Á   U N I V E R Z I T A

Vstup volný, zajištěno občerstvení  
i snadný přístup k sociálním zařízením  

v budově Šatlavy.

sobota 24. června 2017
v 19.00 hod.

Masarykovo náměstí 
u Šatlavy v Telnici

         Obec Telnice vás             srdečně zve na 
vystoupení oblíbené cimbálové muziky 

A L E Š E   S M U T N É H O
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30. června až 3. července 2017
vždy od 21:30 hod. ‐ obecní parkoviště u sokolovny

pátek
30. června 2017

1. července 2017
sobota

neděle
2. července 2017

3. července 2017
pondělí

vstupné dobrovolné, bude použito na dobročinné účely
srdečně zve Obec Telnice 

www.telnice.cz
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Moravská a severočeská Telnice
vás srdečně zvou na

ZÁJEZD 
DO SEVEROČESKÉ TELNICE

8.–9. ČERVENCE 2017

Cena včetně ubytování činí: 500 korun/os.
Náklady na dopravu autobusem p. Hrdličky 

hradí (moravská) obec Telnice.
Přihlášky a úhrada ceny jsou přijímány 
na OÚ Telnice až do zaplnění kapacity 

autobusu.

Odjezd v sobotu 8. července 2017 v 7.00 hod. 
z parkoviště U Laštůvků, 

návrat v neděli 9. července 2017 
okolo 19.00 hod. 

Na programu bude návštěva severočeské 
obce Telnice a její prohlídka, veselé fotbalové 
derby mezi oběma Telnicemi a další program

se společenským večerem…

TURNAJ
DVOJIC V PÉTANQUE

SOBOTA 1. ČERVENCE 2017 
OD 13.00 HODIN NA ŠKOLNÍM HŘIŠTI

startovné 100 Kč na osobu (v ceně je zahrnuto občerstvení a ceny pro účastníky)

PŘIHLÁŠKY DO PÁTKU 23. ČERVNA 2017
u Leony Bímové – tel.: 777 158 460

Akci finančně podpořila obec Telnice.
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VLTAVA 2017

Vorvani budou v tomto roce zdolávat řeku Vltavu 
v termínu od 4. srpna do 6. srpna 2017. 
Pro zájemce možnost přihlášení u Štefana Chovance 
na telefonním čísle: 739 246 846 nebo na emailové adrese: 
vorvantelnice@seznam.cz 
Přihlášení je možné pouze do naplnění kapacity zájezdu.

Akci finančně podpořila Obec Telnice.
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FOLKLORNÍ DEN 
V TELNICI

v sobotu
19. srpna 2017

14.00  hod. – požehnání krojovaným v kostele sv. Jana Křtitele 
14.15   hod. – slavnostní krojovaný průvod z kostela na sokolovnu
14.45  hod. – zahájení programu na sokolském tanečním parketu 
Těšit se můžete na vystoupení folklorních souborů z Valašska, Hané, Slovácka  

či Slovenska, ale i místních ženáčských stárků. Chybět nebude jarmark  
řemeslných výrobků, výstava historických panenek Moniky Hanikové, 

prodej kvalitního vína a spousta dalšího. Na závěr programu pro dobrou  
náladu zahraje cimbálová muzika Šternovjan.

Krojovaní jsou dvakrát vítáni! 
Vstupné dobrovolné.

Na milé setkání s vámi se těší

Obec Telnice
Akce se koná za každého počasí.

Cífer Valašská Polanka
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SPORTOVNÍ KEMP
SE ZAMĚŘENÍM NA HÁZENOU
Oddíl házené TJ Sokol Telnice zve všechny děti  
na sportovní kemp, který bude probíhat  
v areálu TJ Sokol Telnice.  

I. turnus 21. 8. – 25. 8. 2017 (pondělí až pátek, 8.00 –16.00 h)
 určeno pro děti 6–9 let (rok nar. 2008 –2011)
 Přihlášky a informace:  Leona Bímová, tel.: 777 158 460, e-mail: bimoval@seznam.cz

II. turnus 28. 8. – 1. 9. 2017 (pondělí až pátek, 8.00 –16.00 h)
 určeno pro děti 10–12 let (rok nar. 2005 –2007)
 Přihlášky a informace:  Marek Jahoda, tel.: 724 218 659, e- mail: jahoda.marek@gmail.com

Cena: 1 000 Kč zahrnuje obědy v restauraci Orlovna, pitný režim a další provozní náklady.

Termín podání přihlášek: do naplnění kapacity, nejpozději 31. 7. 2017.

Činnost organizace podporuje Obec Telnice.

Dovolujeme si vás pozvat na tenisový turnaj ve čtyřhře

 Kde:  Tenisové kurty Telnice

 Kdy: 26. srpna 2017

 Počet účastníků: 16 (8 párů)

Přihlásit se můžete
       u Michala Kubíčka

nejpozději týden 
před zahájením turnaje 

na tel.: 724 955 984.

                 Akci finančně podpořila obec Telnice.
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30. června – 3. července
Letní  

promítání kina
(parkoviště u sokolovny)

sobota 2. července
Turnaj v pétanque

(školní zahrada)

sobota 22. července
Neckiáda

(telnický rybník)

12. – 13. srpna
Nohejbalový turnaj 

Tennessee CUP
(tenisové kurty – areál Sokola)

sobota 19. srpna
Folklorní den

(areál Sokola)

sobota 26. srpna
Memoriál  

Josefa Hrdličky
(u rybníka a honitbě)

sobota 26. srpna
Noční střelby  

s napoleonskými vojáky
(Na Lopatě)

neděle 27. srpna
Malá napoleonská bitva 

s programem pro rodiny s dětmi
(Na Lopatě)

Telnické kulturní léto 2017



Co se dětem v Telnici líbí a co by si zde ještě přály
Obrázky ze soutěže v rámci auditu Family Friendly Community



TELNICKÉ KROJOVANÉ

HODY
24.–26. června 2017

Srdečně zveme!

Sobota 24. června 2017 
12.00 – ruční stavění máje na tanečním parketu v areálu Sokola Telnice
19.00 – posezení u cimbálové muziky Aleše Smutného před Šatlavou na Masarykově náměstí
20.00 – předhodová zábava se skupinou MERLLIN v areálu Sokola Telnice

Neděle 25. června 2017 
10.30 – hodová mše svatá s krojovanými ve farním kostele sv. Jana Křtitele
10.30 – tradiční hodový házenkářský zápas v areálu Sokola Telnice
14.00 –   krojovaný průvod obcí  

a předání hodového práva stárkům na Masarykově nám.
16.00 –  hodové odpoledne s TELNIČANKOU,  

Hanácká beseda v úpravě pro děti,  
Moravská beseda – krojovaná mládež,  
Česká beseda – stárci,

20.00 –  hodová taneční zábava se skupinou  
IMPULS v areálu Sokola Telnice

Pondělí 26. června 2017 
19.00 –  Ženáčské hody v Růžové ulici 

průvod stárků dědinou, 
hodová zábava s dechovou hudbou DAMBOŘANKA a cimbálovou muzikou PRIMÁŠ


